
LETO LIH, št. 22 PTUJ, 1. JUNIJ 2000 CENA 130 tolarjev 

TA TEDEN / TA TEDEN 

Teden gozdov 
Razvoj in obstanek človeške vrste sta tesno povezana z 

gozdom. Lahko trdimo, da je gozd še danes zibelka življenja, 
odvisnosti človeka od tega neprecenljivega naravnega bo
gastva pa se pogosto premalo zavedamo. V svetovnem merilu 
človeštvo z gozdovi ne ravna dovolj preudarno in zaradi 
porušenega naravnega ravnotežja pogosto doživlja katastrofe 
velikih razsežnosti. Zgodbe o izginjanju tropskega pragozda, 
ki je nadvse pomemben za klimatsko ravnotežje na zemlji, so 
grozljive. Človek je v neustavljivi želji po ekonomski blaginji 
pozabil na pomembno varovalno, hidrološko in klimatsko fun
kcijo gozdov. 

V Sloveniji imamo pri gospodarjenju z gozdovi srečnejšo 
roko. Gozdovi pokrivajo 54 odstotkov ozemlja Slovenije, ki 
sodi med najbolj gozdanate države Evrope. Če odmislimo ne
gativne vplive industrije in brezvestno odlaganje številnih 
odpadkov, se našim gozdovom ne godi tako slabo. Njihova 
površina se iz leta v leto celo povečuje in lahko bi trdili, da je 
Sloveniji uspelo vzpostaviti do gozdov pozitiven odnos. Tako 
gozd s priraščanjem kakovostnega lesa zadovoljuje ekonomske 
interese in obenem opravlja druge pomembne funkcije. 

Pri tem ima pomembno vlogo slovenska gozdarska stroka, ki 
je s svojo nadzorno funkcijo združena v Zavodu za gozdove 
Slovenije, v njegovih območnih in krajevnih enotah. Vloga 
gozdarstva je v usklajevanju naravnih danosti in človekovih 
potreb. Tu je slovensko gozdarstvo razvilo pot dialoga z nara
vo. Gozdarji ob vsakem posegu opazujejo, kako bo narava od
govorila. Če so posegi v gozd pravilni, potem ekonomski inte
res, ki prevladuje pri večini lastnikov gozdov, ni v nasprotju z 
družbenim interesom in splošno koristno vlogo gozda. Gozdar
ji si ob tednu gozdov prizadevajo širši javnosti omogočiti 
vpogled v svoje delo, tako še tesneje povezati prizadevanje 
stroke in interese širše skupnosti ter razviti kulturen odnos do 
gozda, ki smo ga prevzeli 
od prednikov in smo ga 
dolžni ohraniti za pri
hodnje rodove. 

GORIŠNICA/JUTRI ODPRTJE LEKARNE 

S. iumia tudi 
dan odprtih vrat 
Javni zavod Lekarne Ptuj bo jutri v Gorišnici 60 a (v novem sta
novanj sko-poslovnem objektu) odpri lekarno. Uredil jo je v so
delovanju s Farmadentom, vodila jo bo Srečka Mileta, mag. 
farm., v njej pa bo delala tudi farmacevtska tehnica Martina 
Rizman. 

Kot je povedala direktorica JZ Lekarne Ptuj Darja Potočnik-
Benčič, bodo v novi lekarni v ponedeljek, 5. junija, med 13. in 17. 
uro pripravili dan odprtih vrat, na katerega še posebej vabijo 
Gorišničane, ki se nove pridobitve že sedaj veselijo. Pot do zdravil 
se jim bo po novem zelo skrajšala. 

V kratkem pa se bodo pričela tudi dela pri ureditvi druge lekar
niške enote javnega zavoda na Ptuju, in sicer na Ormoški cesti, kjer 
je bila nekoč samopostrežna prodajalna Kekec. Soglasje za ureditev 
je dalo vseh petnajst občin na Ptujskem, izdelan pa je tudi že prvi 
osnutek za njeno ureditev. 

MG 

Ptujsko jezero ponuja velike možnosti za razvoj navtičnega turiznna, a še zdaleč ni izkoriščeno. 
Tudi zato bodo v mestni občini sredi junija pripravi l i posebno okrog lo mizo. . 

Foto: Mart in Ozmec 

PTUJ / KNJIŽNICA IVANA POTRČA PRED SELITVIJO 

Pravoiasno se oslirbite s študijsldm 
gradivom in dragim itivoml 
OD ZAČETKA JULIJA DO PREDVIDOMA 20 . SEPTEMBRA KNJIŽNICA ZARADI SELITVE 
NE BO ODPRTA 

Projekt Malega gradu je tik 
pred dokončanjem: po temeljiti 
sanaciji in obnovi je tik pred 
zdajci selitev, ki bo trajala dobra 
dva meseca in pol. Preseliti bo 
potrebno čez dvesto tisoč 
knjižnih enot. Za opremo je 
mestna občina zagotovila 55 mi
lijonov tolarjev, država pa 35. 
Po grobi oceni je investicija v 
Mali grad stala okrog 700 mili
jonov tolarjev, vključno z mla
dinskim oddelkom in potujočo 
knjižnico. V glavnem objektu je 
2300 m2 prostora, skupaj v vseh 
treh stavbah pa 3200 m^. 

Več na 4, strani! 

Nova knjižnica je resnično lep in funkcionalen objekt, v katerem se bodo dobro počutili tako dela 
vci knjižnice kot bralci. 



AKTUALNO 
PTUJ / PERUTNINA NA MEDNARODNEM POSLOVNEM 
FORUMU V SARAJEVU 

V BiH se odpirafe 
naložbene priležnesti 
Tridnevni mednarodni poslovni forum, že tretji, Id g a j e orga
nizirala državna agencija za spodbujanje tujih investicij v Fe
deraciji BIH, je v Sarajevu razkril številne poslovne priložnos
ti, vendar tudi s istemske pomanjkljivosti za tuja vlaganja v tej 
državi. Potem ko je lani Federacija BIH dosegla padec po voj
ni ustvarjenega bruto družbenega proizvoda za 5,8 odstotkov, 
se niso začeli trezniti samo gospodarstveniki, ammpak tudi 
nekateri politiki, ki j im ni vseeno za ekonomsko prihodnost 
te mlade države. Njihovo skupno skrb vzbuja podatek, da Fe
deracija BIH izvozi kar štirikrat manj blaga in storitev (za 1,3 
milijarde dem), kot ga uvozi (za 4,6 milijarde dem). Kljub v 
vojni uničeni ekonomiji je to razmerje dolgoročno nevzdržno, 
popravijo pa ga lahko izključno s spodbujanjem tujih naložb v 
državi. 

Na velike razlike med željami in 
realnimi možnostmi je na Poslov
nem forumu opozoril tudi visoki 
predstavnik mednarodne skup
nosti v Sarajevu VVolfgang Pe-
tritsch? Ta najvišji mednarodni 
funkcionar v tej državi je sicer v 
Bruslju pravkar prepričal 50 čla-

Dr. Roman Glaser, predsednik uprave in generalni direktor 
Perutnine Ptuj, v družbi visokega predstavnika mednarod
ne skupnosti v Sarajevu Woifganga Petritscha na medna
rodnem poslovnem forumu o slovenskih naložbah v tej 
državi. Foto: Pr-si.net 
nic Sveta za utrjevanje miru v 
BIH, da je nujno nadaljevati fi
nanciranje nekaterih procesov za 
stabilizacijo te države, ki hkrati 
potrebuje tudi izrazito politično 
podporo. Toda obenem opozarja 
na nujnost ekonomske reforme, 
vračanje beguncev in skupnih in
stitucij za utrjevanje državnosti 
Federacije BIH. V svojem preda
vanju je izpostavil predvsem po
trebo po nadaljevanju procesov 
privatizacije, ki lahko spodbudijo 
tako zasebno iniciativo kot tuje 
naložbe v prid gospodarskemu 
razvoju države, ki pred kapital 

vseeno postavlja velike priložnos
ti in izzive. 

Med prvimi velikimi tujimi in
vesticijskimi projekti v BIH po
sebej računajo na slovenska pod
jetja, ki so s svojimi izdelki že 
prisotna na trgu. Wolfgang Pe-
tritsch je na bilateralnem 

srečanju s predsednikom uprave 
Perutnina Ptuj dr. Romanom 
Glaserjem posebej izpostavil 
vrednote, ki prihajajo do izraza 
po odločitvi tega podjetja, da bo v 
BIH vzpostavilo vzrejo in prede
lavo piščančjega mesa. S tem 
kljub še vedno mnogim odprtim 
vprašanjem med državama in 
brez sporazuma o zaščiti investi
cij Perutnina Ptuj dokazuje, da se 
je z dobrim poznavanjem razmer 
v tej državi vendarle mogoče 
odločiti tudi za višje oblike sode
lovanja od klasičnega kupopro
dajnega odnosa. Z vzpostavitvijo 

prireje in predelave perutninske
ga mesa v Veliki Kladuši bo Per
utnina Ptuj po svojih močeh 
zmanjšala uvozne potrebe po per
utninskem mesu, kar bo imelo 
neposreden vpliv tudi na 
zmanjševanje razmerja med uvo
zom in izvozom v BIH. 

O projektu in razlogih za 
odločitev Perutnine Ptuj, da 
kljub tveganju med prvimi pride 
s kapitalskimi naložbami v Bih, 
je na Poslovnemu forumu preda
val tudi dr. Roman Glaser. Izpos
tavil je dejstvo, da se Perutnina 
Ptuj na eni strani zaveda nujnosti 
kapitalskih naložb za BIH, na 
drugi strani pa se je za to poslov
no potezo odločila tudi iz svojih 
poslovnih interesov. Čas, ki si ga 
je izbrala za to obliko internacio-
naUzacije svoje dejavnosti, je po 
njegovem prepričanju primeren, 
"kajti danes prihajajo v Federaci
jo BIH s kapitalom najboljši poz
navalci razmer na trgu in tudi do
volj pogumni poslovneži, čez pet 
let pa bodo sern poskušali priti 
vsi,« je poudaril dr. Glaser in do
dal, da je pri uresničevanju pro
jekta vlaganja v BIH, ki bo po ve
likem angažiranju sodelavcev na 
obeh straneh začel delovati že v 
nekaj tednih, precej zamud 
povzročilo pravno neurejeno 
stanje v tej državi. Kljub temu bo 
prvo meso v BIH vzrejenih 
piščancev na trg prišlo že v sep
tembru letos. Perutnina Ptuj v 
prihodnosti račima tudi z 
možnostjo, da bo v BIH vzrejeno 
meso Perutnine Ptuj lahko posta
lo zanimivo tudi za izvoz na tretje 
trge. »S tem bi naše načrte inter
nacionalizacije poslovanja 
družbe, kar je po procesu pri
bliževanja Slovenije Evropi pod
jetniška nujnost, lahko samo še 
utrjevali. Ne skrivamo dejstva, da 
smo se tudi zaradi tega odločili za 
vlaganje v BIH,« je svoje preda
vanje na Poslovnem foriunu v Sa
rajevu zaključil dr. Roman Gla
ser. 

Med Poslovnim forumom 
je dr. Roman Glaser kot edi
ni predavatelj iz Slovenije iz
menjal tudi aktualne infor
macije, ki vplivajo na poslov
ne odločitve o širitvi gospo
darskega sodelovanja s Fe
deracijo BIH, tudi s sloven
skim ambasadorjem v BIH 
Dragom MirošiČem, sicer 
doajenom diplomatskega 
zbora v Sarajevu. 

TEDNIK je naslednik Ptujskega 
tednika oziroma Našega dela, ki 
ga je ustanovil Okrajni odbor OF 
Ptuj leta 1948. 
Izdaja RADIO-TEDNIK, d.o.o., 
Ptuj. 
Direktor; Franc Lačen. 
Uredništvo. Jože Šmigoc 
(odgovorni urednik), Jože Bračič, 
Majda Goznik, Viki Klemenčič Iva-
nuša, Martin Ozmec (novinarji), 
Slavko Ribarič (vodja tehnične re
dakcije) in Jože Mohorič (grafično-
tehnični urednik). 
Propaganda: Oliver Težak, rt 041-
669-509. 
Naslov.- RADIO-TEDNIK, p.p. 95. 
Raičeva 6, 2250 Ptuj; 
•a (062) 749-34-10, 749-34-15, 
749-34-37; faks (062) 749-34-35. 
Celoletna naročnina 
6.760 tolarjev, 
za tujino 13.520 tolarjev. 
Žiro račun: 
52400-601-47280 
Tisk: MA-TISK, Maribor. 
Davek na dodano vrednost je 
vračunan v ceno izvoda in se 
obračunava v skladu s 7. točko 
25. člena Zakona o davku na do
dano vrednost, Uradni list 23. 12. 
1998, št 89. 

Nenaročenih fotografij in 
rokopisov ne vračamo. 
Strani na Internetu: 
vwvw. radio-tednik. si. 
E-pošta: 
nabiralnik&radio-tednik.si 
tednlkiSamis.net 

M A R I B O R , PTUJ / 
POSOJILA NAMESTO ČEKOV 

Kredit brez 
ddiumentatije 

Nova KBM je pripravila ponudbo kratkoročnih potrošniških 
kreditov, za najem katerih prvič ni potrebna administrativna 
prepoved podjetja. Posojila lahko pri Novi KBM najamejo imet
niki tekočih računov, ki imajo redni mesečni priliv vsaj 50.000 
tolarjev, zgolj z osebnim dokumentom in davčno številko. 

Posojilo lahko najamejo za največ leto dni, najnižji znesek 
mesečnega odplačevanja pa je 5.000 tolarjev. Tako lahko že zne
sek nakupa 60.000 tolarjev razporedijo čez celo leto. Tako ugodna 
posojila bodo lahko nadomestila plačevanje na več čekov. Komi
tenti banke si bo lahko izbral dobrino, ki jo potrebuje, potem pa 
odšel v prvo bančno enoto, kjer odobravajo posojila, z osebnim do
kumentom in davčno številko ter zaprosil za posojilo. Zaprošena 
sredstva bo dobil takoj na svoj tekoči račun, če bo prinesel pre
dračun, pa jih bo banka lahko nakazala tudi neposredno trgovcu. 

Obrestna mera je fiksna, in sicer za posojila z dobo odplačevanja 
do vključno 6 mesecev 12,9 odstotkov letno, pri posojilih z od
plačilno dobo 7 do 12 mesecev pa 13,4-odstotna. Mesečne obroke 
bo banka odtegovala s trajnim nalogom neposredno s tekočega 
računa. 

JB 

PTUJ / O TRILETNEM IZREDNEM VISOKOŠOLSKEM ŠTUDIJU 

Že sedai veliko zanimanfe 
Ptujsko zasebno podjetje Contactum, ki ima sedež v Vodniko
vi 2 na Ptuju (nova pošta), se je specializiralo za izobraževan
je , še posebej pa za računalniško izobraževanje. Robert Iva-
nuša nam je ob zadnjem srečanju posredoval tudi nekaj zani
mivih podatkov o triletnem izrednem visokošolskem študiju 
na Ptuju, ki se bo pričel letos oktobra, in o projektu poslovne 
informatike na delovnem mestu. 

Prvi študijski program prinaša 
na Ptuj fakulteta za organizacij
ske vede iz Kranja, drugega bodo 
izvedli v sodelovanju z Zavodom 
Republike Slovenije za zaposlo
vanje - OE Maribor - OS Ptuj. 
Glavna novost je seveda nov orga
niziran visokošolski študij, drugi 
te vrste na Ptuju. To je triletni 
strokovni visokošolski študij za 
pridobitev strokovnega naslova 
dipl. organizator - menedžer. 

"Zanimivo je to, da bodo vse ak
tivnosti, od predavanj, izpitov, 
vpisov in podobno, potekale na 
Ptuju. Zato je ta študij še posebej 
zanimiv za vse, ki se želijo izo
braževati tudi v visokošolskih 
programih čim bliže doma. Orga
niziran bo kot izredni študij, pre
davanja bodo potekala ob poj)old-
nevih od 16. ure naprej. Študij 
traja tri študijska leta, ki se pri iz
rednem študiju ponavadi po
daljšajo na skupaj štiri leta. Pogo
ji za vpis niso strogi, možen je 

vpis v prvi ali tretji letnik. V prvi 
letnik se lahko vpiše vsakdo, ki je 
opravil ali maturo ali zaključni 
izpit, v tretji letnik pa vsi tisti, ki 
so zaključili višješolski študij ka
teregakoli programa oziroma 
smeri; slednji bodo morali opra
viti dva diferencialna izpita. Vse
ga skupaj obsega študij 21 pred
metov, v prvem in drugem letni
ku po osem, v zaključnem, tret
jem letniku pa pet predmetov. 
Evidenčni vpis bo potekal do 
konca junija letos, saj naj bi se 
predavanja pričela oktobra. 
Stroški študija v primerjavi z 
drugimi podobnimi študiji niso 
ravno visoki. Kompletni triletni 
študij velja 5400 točk, točka pa je 
po ceniku fakultete za organiza
cijske vede trenutno ovrednotena 
s 115 tolarji - torej stane študij 
okrog 550 do 600 tisoč tolarjev. 

V študijski skupini naj bi bilo 
okrog 40 kandidatov. Če bo inte
res večji, bo fakulteta po vsej ver

jetnosti odobrila še dodatni vpis. 
Znotraj tega izrednega visokošol
skega študija so tri usmeritve. 
Prva je organizacija in manage-
ment delovnih procesov, druga je 
organizacija in management ka
drovskih in izobraževalnih pro
cesov, tretja pa je informatika v 
organizaciji in managementu. Na 
Ptuju bo organiziran študij ene 
od omenjenih smeri," je podrob
neje o novem organiziranem iz-

Pred kratkim so v Contac-
tumu izvedli preverjanje 
znanja najmlajših v računal
ništvu v okviru Miškine šole 
računalništva, ki jo je obisko
valo okrog 50 otrok, starih 
pet in več let. V skupini, kjer 
so bili letniki 1S^3, so bili 
najboljši Vanja Cizerl, Alek
sander Petek in Daniš Kajta-
zovič. V skupini, kjer so bili 
letniki 1994 in 1995, pa so 
največ računalniškega znan
ja pokazali Aleš Kotnik, 
Luka Mere in Vid Baklan. 
Tekmovanja sa je udeležila 
polovica vpisanih otrok v 
Miškino šolo računalništva, 
kar je po besedah vodje izo
braževanja v firmi Contac-
timi Roberta Ivanuša izredno 
lep uspeh. Da bi jim vlili po
guma še za nova znanja pri 
nadaljnjem usposabljanju, so 
vse tekmovalce nagradili, 
prvi trije v vsaki skupini pa 
so dobili malo večje nagrade. 

rednem visokošolskem študiju na 
Ptuju povedal Roben Ivanuša. 

Program poslovne informatike 
na delovnem mestu, ki ga bodo 
prav tako pomagali izpeljati v 
Contactumu, pa sodi v področje 
aktivne politike zaposlovanja in 
je namenjen brezposelnim ose
bam. Poteka v povezavi z izo
braževanjem, ki traja sto ur. Tudi 
o tem programu dajejo več infor
macij v firmi ali na Zavodu za za
poslovanje. 

MG 
Robert Ivanuša med poučevanjem računalništva med naj-
malajšimi. Foto: Črtomir Goznik 

IL IR IKA - BORZNOPOSREDNISKA HISA / 
TEDENSKI KOMENTAR 

Velike izgube 
Pretekli teden si bomo zapomnili po močnem 

padcu delnic pooblaščenih investicijskih družb, 
kjer smo lahko zaslediti prve znake panike med 
delničarji. Tedenski padec indeksa, ki meri ut
rip na trgu pooblaščenih investicijskih družb, je 
znašal več kot 4 odstotke. Investitorji prodajno 
papirje, katerih cena se giblje vsaj približno na 
njihovih nakupnih vrednostih. Pidi se tako 
bližajo najnižjim tečajem iz preteklega leta. Če 
so nezapolnjeni že blizu teh vrednosti, so se 
polni dolgo upirali prodajnemu pritisku. Sedaj 
očitno popuščajo tudi slednji. 

Največje spremembe sta pretekli teden 
doživela Nacionalna finančna družba I, ki je 
padla za 6 odstotkov na 71,90 tolarja, in Triglav 
Steber I, katerega enotni tečaj se je znižal za 
4,6 odstotka. Upanje v prihodnje gibanje nam 
daje le trgovanje v petek, ko se je indeks PIK 
povzpel za deb^e tri odstotke. Med družbami 
za upravljanje je tokrat završal nakup Atene 
DZU, v kateri je lastnik z 52 odstotki postala 
družba Akiva Group. S tem prevzemom bodo 
po vsej verjetnosti na Ateno DZU prenesli tudi 
upravljanje pooblaščene investicijske družbe 
Aktiva Avant I, s čimer bi Atena postala druga 
največja upravljavka skladov glede na vrednost 
premoženja. 

Negativni trend je spremljal tudi trgovanje v 
uradni borzni kotadji. Slovenski borzni indeks 
se je znižal za tri odstotke in končal teden pod 
1 . ^ indeksnimi točkami, kar ustreza nivojem 
z začetka leta 1998. Izmed pomembnejših del
nic najvišje borzne kotacije je veliko izgubila 
delnica Dela. Njena vrednost se je spustila na 
13.000 tolarjev, kar je v preteklem tednu pome
nilo 12-odstoten padec. S podobnim odstot
kom se je Delu pridružila tudi tretja slovenska 
banka SKB. Slabi rezultati banke še vedno 

tiščijo tečaj navzdol, tokrat se je vrednost delni
ce ustavila pri 1.847 tolarjih. 

Dolgotrajni negativni trend je vplival tudi na gi
banje farmacevtskih podjetij. Delnica Krke je 
padla za nekaj manj kot 5 odstotkov na 22.733 
tolarjev, Lekovi delnici pa se je vrednost znižala 
za 0,2 odstotka na 30.962 tolarjev. IVlalenkost 
se je znižala tudi delnica kranjske Save, vendar 
pa se trenutno še vedno trdno oklepa nivoja 
okoli 1 5 . ^ tolarjev. Nizko povpraševanje je 
pretekli teden ogrozilo delnico Merkurja Trgo
vanje z delnico se je premaknilo na nivoje okoli 
14.000 tolarjev, kjer se je v petek ustavil enotni 
tečaj. 

Kot protiutež negativnim premikom na trgu se 
je lepo povzpela delnica trgovskega podjetja 
Živila Kranj. Tečaj delnic se je zvišal za 7 od
stotkov na 12.000 tolarjev, kar lahko pripišemo 
nizki likvidnosti delnice. Ob nekoliko večji po
nudbi bi po vsej verjetnosti delnica nekoliko 
zdrsnila, saj so povpraševale! z nakupnimi 
naročili postavljeni precej nižje. Za vzdrževanje 
višje likvidnosti so Živila z Abanko podpisala 
dogovor o vzdrževanju ponudbe in pov
praševanja po delnicah. Trgovcu se je pri rasti 
pridružila tudi najpomembnejša delnica proste
ga t rga Gorenje je v enem tednu pridobilo ne
kaj manj kot 2 odstotka, posli pa so se v petek 
zaključili pri 2.000 tolarjih. 

Negativni trend na trgu se še vedno nadaljuje. 
Slovenski borzni indeks je padel na svojo naj
nižjo vrednost po marcu leta 1998, kar r^akazu-
je na krizo trga kapitala. Nekaj upanja naklanja 
trgovanje na zadnji trgovalni dan preteklega 
tedna, ko je večina delnic pridobila na svojih 
vrednostih, vendar pa na osnovi te rasti še ne 
moremo sklepati na nič kaj bolj dolgotrajnega. 

Matjaž Bernik, 
lllhka borznoposredniška hiša, 

d.d. 



POROČAMO, KOMENTIRAMO 

I z v e d e l i s m o 

KOPALIŠČE V ORMOŽU V PCTEK ODPRTO 

Ormoško kopališče je trenutno sicer še prazno, toda samo 
do petka, 2 . juni ja, ko se bo pričela kopalna sezona. V 

Korriunalnem podjet ju Ormož so čakal i z odprt jem lani 
obnovl jenega kopal išča, ker je bila voda v dveh bazenih 
premrzla. Konec tedna bo končno dosegla 24 stopinj celzija. 
V petek, soboto in nedel jo bo kopanje za vse obiskovalce 
brezplačno. Kopališče bo odpr to vsak dan od 9. do 1 9. ure. 
Dokler občinski svet ne bo potrdil novih - višjih, bodo cene 
ostale takšne, kot so bile v lanskem letu. Za štiri ure kopanja 
bo vstopnina za otroke znašala 3 5 0 , za odrasle pa 5 0 0 tolar
jev. Za vsako nadal jn jo uro pa bo potrebno prišteti 5 0 tolar-

• jev. (MF) 

SODELOVANJE MED MARIBORSKO IN 
PTUJSKO BOLNIŠNICO 

No povabi lo direktorja ptujske bolnišnice so to ptujsko 
zdravstveno ustanovo 2 6 . maja obiskali predstavniki ma

riborske bolnišnice - ob direktorju Gregor ju Pivcu še prof. dr. 
Eldar Gadži jev, predstojnik kirurškega odde lka , in Jože Ferk, 
dr. med. Govor i l i so o sodelovanju med obema ustanovama, 
ki je bilo že do sedaj vzorno, kako ga še obogat i t i , zlasti na 
strokovnem področ ju . Pri tem so imeli v glavnem v mislih so
delovanje med kirurškima odde lkoma, za kar bosta skrbela 
Jože Ferk, dr. med. , in Marko Bricelj, dr. med. V ta namen 
bosta bolnišnici podpisal i posebno listino. Predstavniki mar i 
borske bolnišnice so si po končanem pogovoru ogledal i še 
kirurški oddelek in oddelek intenzivne nege ptujske bo l 
nišnice. 

OKROGLA MIZA O PTUJSKEM JEZERU 

¥ skupni ptujski občinski upravi se pospešeno pripravl jajo 
na okrog lo mizo o problematik i ptujskega jezera, ki bo 

predvidoma 15. juni ja. Na njej bodo izpostavili ekološko 
problemat iko, vidik varovanja jezera kot naravne dediščine in 
njegovo uporabo za turistične namene. 

PRVI ODVZEM ORGANOV ZA 
TRANSPUNTACIJO 

V ptujski bolnišnici, ki je ena izmed desetih slovenskih bo l 
nišnic v okviru programa darovanja organov za 

transplantaci jo, so 2 5 . maja opravi l i prvi odvzem ^organov za 
transplantaci jo. Potekal je pod vodstvom Majde Šarman, dr. 
med. , specialistke anesteziologinje, ki opravl ja tudi naloge 
bolnišnične transplantocijske koordinator ice. Odvzem sta op 
ravili ekipi strokovnjakov iz l jubljanske in graške bolnišnice, ki 
sta zelo pohvali l i delo v ptujski bolnišnici in sodelovanje z njo. 
Odvzem je bil opravl jen po predhodnem privoljenju svojcev 
umrle. S svojo humano odloči tv i jo so pomagal i rešiti tri 
živl jenja. 

MODNA REVIJA Z MALIMI IN VELIKIMI 
MANEKENI 

No Cvetkovem trgu bo jutri zvečer ob 20 . uri prireditev z 
modno revijo ob zaključku menekenske šole Katje Kori za 

male in vel ike; izvedla jo je ob pomoči znane ptujske mane
kenke in lepotice Darje Koren, ki bo ob tej priložnosti tudi 
nastopila kot manekenka. Pričakujejo pa tudi Janjo Zupan , 
miss Slovenije '93 . Manekensko šolo je uspešno končalo 9 
otrok in 12 mlad ih . Če bo vreme s labo, bo revija v diskoteki 
Rothaus. 

TA KONEC TEDNA NA KTV GORIŠNICA 
K k i p a kabelske televizije Gorišnica je za ta konec tedna 
^ p r i p r a v i l a novo, 5 2 . kroniko, ki bo bo na sporedu jutri ob 
2 0 . ur i , ponovi l i pa jo bodo še v nedel jo, 4 . juni ja, ob 15. uri. 

V oddaj i se bodo zvrstili poroči lo s sej občinskega sveta, 
vaških odborov in sestanka s predstavniki Idr iarta., pogo

vor z direktorjem občinske uprave Matevžem Cestnikom, 
poroči lo s seminarja Sistem vodenja kakovosti po novih EU 
standardih v organizacci j i G IZ Halo Edil-ing iz Pristave in in
formaci je o gradnj i mrliške vežice v Gor išnic i . Predstavili 
bodo še utrinke z letošnje razstave Dobrote slovenskih kmeti j , 
potovanja s haloškim v lakom, srečanja z oldt imerj i , z zborov 
društev in gasilske zveze, šolske projekte, za konec pa so 
pripravil i še nasvet polici je in veliko športnih prispevkov. (TM) 

TA TEDEN NA PTUJSKI Tif 
v -

Četrtek ob 2 1 . uri: V f i lmskem kotičku bo na sporedu drugi 
del f i lma "Soba z razgledom v Firencah". 

Sobota ob 2 1 . uri in nedelja ob 1 0. ur i : V začetku oddaje si 
b o m o lahko ogledal i posnetek javnega nagradnega žre

banja naročnikov kabelske televizije Ptuj, v nadal jevanju pa 
oddaj i "Kako biti zdrav in zmagovat i" in svetovni moto šport. 

P r i p r a v i l a : M G 

I z v e d e l i s m o 

IVANJKOVCI / SLOVESNA OTVORITEV HLADILNICE 

Jabolka in lirušlie na liladnem doma 
v petek, 26. maja, so v Ivanjkovcih v prisotnosti številnih gostov 
in drugili udeležencev dogodka slovesno odprii hladilnico 
podjetja Jeruzalem Ormož VVS - obrat sadjarstvo. 500 milijo
nov vredna investicija je za podjetje pomembna pridobitev. Ka
paciteta hladilnice je 1800 do 2000 ton sadja, prvenstveno ja
bolk. 

Slovesnost je pričela godba na 
pihala Ormož. Kot slavnostni go
vorniki so se zvrstili direktor 
podjetja Jeruzalem Ormož VVS 
Matija Kociper, direktorica obra
ta Sadjastvo Mira Kelemina, 
ormoški župan Vili Trofenik, 
državni sekretar ministrstva za 
kmetijstvo dr. Anton Svetlin ter 
dr. Janez Hribar z biotehniške fa
kultete v Ljubljani. Slavnostno 
vrvico je prerezal Rudi Peršak, 
upokojeni dolgoletni vodja 
sadjarstva v podjetju. Kulturni 
program, ki so ga izvedli učenci 
OŠ Ivanjkovci, so pripravili Tat
jana Majdič, Leon Lah in Irena 
Cerovič. 

HLADILNICA 
NUJNO 
POTREBNA 

Hladilnica v Ivanjkovcih je bila 
dokončana v rekordnem času, saj 
se je gradnja pričela konec junija 
lani, 14. oktobra pa je že bil op
ravljen tehnični pregled. Gradbe
na dela je izvajalo ormoško 
podjetje IGD Holermus, druga 
tehnološka dela pa so opravili de
lavci podjetja Kota iz Petrove. 
Hladilnica je bila zgrajena s fi
nančnimi sredstvi podjetja Jeru
zalem Ormož, tudi s pmočjo kre
dita Nove Ljubljanske banke, del 
sredstev (24 %) 500 milijonov 

vredne investicije pa je prispevalo 
ministrstvo za kmetijstvo. Po 
mnenju direktorice obrata 
sadjarstvo Mire Kelemina se bo 
investicija povrnila najkasneje v 
petih letih. Lokacija ni naključno 
izbrana. Hladilnica leži med 
železnico in cesto na relaciji 
Ormož - Ljutomer in v bližini 
državne meje. 

Direktor podjetja Jeruzalem 
Ormož VVS Matija Kociper nam 
je povedal, da je odprtje hladilnice 
za podjetje v celoti izrednega po
mena. Izgradnjo so predvidevali 
že pred desetimi leti. Po njegovem 
mnenju je objekt po pomenu pri
merljiv z vinsko kletjo v Ormožu. 
Sadje iz te hladilnice bo namreč 
prišlo na trg pod originalno emba
lažo in lastno blagovno znamko. Z 
gradnjo so torej dani vsi pogoji, da 
se sadje za prodajo pripravi tako, 
kot to zahtevajo današnji pogoji 
trženja. 

Doma pridelano in v domači 
hladilnici shranjeno sadje bodo v 
bodoče lahko prodajali vse leto, 
ne le v času glavne sezone, ko je 
ponudba na trgu največja in so 
cene najnižje. Letno pridelajo v 
domačih nasadih 5000 ton sadja, 
od tega 4500 ton jabolk, ki jih v je
senskem času ni mogoče prodati v 
celoti. V preteklosti so jih zaradi 
tega morali voziti v druge hladil
nice na različne konce Slovenije, 
kar je povzročalo dodatne fi

nančne stroške in padec kvalitete 
sadja. Z novo hladilnico bodo ti 
problemi rešeni, stroški se bodo 
zmanjšali, za sadje višje kvalitete 
pa bodo tudi več iztržili. 

Kapaciteta hladilnice je 1800 do 
2000 ton sadja. Zgrajena je bila 
prvenstveno za jabolka, v jeseni 
pa bodo 2 do 3 mesece v dveh 
manjših komorah skladiščili tudi 
hruške, želja podjetja pa je, da bi v 
bodoče lahko skladiščili tudi 
trsne cepljenke, kar trenutno za
radi premajhne kapacitete ni 
mogoče. Ta problem bodo rešili z 
dodatnimi prostori, ki jih bodo 
dogradili v dveh letih. 

Obrat sadjarstvo ima tudi certi
fikat za integrirano pridelavo 
sadja, kar je izrednega pomena 
tudi pri trženju sadja, predvsem 
na tujem trgu. Tudi način hlajen
ja ob prisotnosti zelenega freona 
R 404 je temu prilagojen in z vidi

ka ekologije sprejemljiv. Celice za 
shranjevanje sadja so v hladilnici 
manjše in različnih velikosti -
sprejmejo od 70 do 150 ton sadja. 
V sklopu hladilnice je tudi sortir-
nica s sodobnim sortirnim stro
jem, ki deluje že nekaj mesecev. 
Prednost hladilnice je tudi v tem, 
da bo mogoče v Ivanjkovcih 
odslej kupiti sadje (jabolka, 
hruške, breskve) vse leto po 
ugodnih cenah. Trenutno je cena 
jabolk 130 SIT. 

Za potrebe novo zgrajene hladil
nice so redno zaposlili samo 
vzdrževalca in upravljalca sortir-
ne linije. Preko javnih del že od 
februarja dela 21 delavcev, ki 
bodo zaposleni do konca leta, v 
glavni sezoni pa nudijo zaposlitev 
še dodatnim delavcem, nam je po
vedala Mira Kelemina, direktori
ca obrata Sadjarstvo. 

M a f d a Fridi 

Sodobna hladilnica v Ivanjkovcih je pomembna pridobitev za 
podjetje Jeruzalem Ormož VVS. Na petkovi otvoritveni sloves
nosti se je zbrala množica obiskovalcev. Foto: Majda FridI 

PTUJ / SE O ZAPLETIH OKROG IZBIRE 
KOCESIONARJA ZA PLIN 

Adriaptin d o sedaj plaial 
272 miliionov tolarjev 
v mestni občini Ptuj so končno posredovali podatke o tem, ko
l iko je prinesla koncesija za plin, ki so jo dodelil i Adriaplinu. 
Ta je za desetletno uporabo zgrajenega pl inskega omrežja že 
plačal 272 milijonov tolarjev. 

Poleg tega je koncesija prinesla 
občini vrsto drugih ugodnosti, 
med drugim brezplačno 
priključitev na plinsko omrežje za 
šole, vrtce, upravne stavbe in po
dobno. Mestna občina pa je ude
ležena z določenim deležem tudi 
pri dobičku koncesionarja. Izdaja 
koncesije je samo teoretično spor
na, poudarjajo v mestni občini. 
Ko so jo izdajali, so jim svetovali, 
da naj to opravi svet. Poravnava z 
Plinarno Maribor je bila podpisa

na 29. maja, znesek poravnave 40 
milijonov tolarjev pa mora 
mestna občina plačati v dveh me
secih. Iz katerega vira bo plačilo 
izvedeno, se v tem trenutku še ne 
ve, čeprav glede na to, da je Adri-
aplin že poravnal svoje obveznosti 
in ker mestni občini ni potrebno 
več zagotavljati polovičnega 
deleža pri investijah v razvoj 
plinskega omrežja, to ne bi smel 
biti problem. 

M G 

GOVORI SE... 
... D A se je kandidat za 

obrambnega ministra JJ izgubil 
med luknjami ptujskega golfa in 
ni našel poti do prazničnega 
Destmika. 

... D A bomo Slovenci na pri
meru naših nogometašev že kma
lu spoznali, kaj nas čaka v Ev
ropi. 

... D A je naša politika po
dobna nogometu: prepir med 
nasprotniki mora končati 
sodnik. 

... D A je podobnost tudi v tem, 
da ruijpomembnejše igralce dobi

mo iz tujine. 
... DA bi bilo zaradi tega dobro 

v parlament uvesti sodniško 
piščalko in rdeče kartone. 

... D A je vodstvo slovenskega 
parlamenta za poslance orga
niziralo 30-umi tečaj izpolnje
vanja volilnih listkov. Pridoblje
no znanje bodo ob koncu tečaja 
dokazali s praktičnim preiz
kusom. 

... D A obstaja sum, da so trije 
ptujski poslanci pri glasovanju 
prepisovali. Vsi so namreč odda
li enako izpolnjene glasovnice. 

... D A je teden gozdov obenem 
tudi teden odprtih vrat v vseh 
grm hotelih. 

... D A 50 na zadnji seji mestne
ga sveta res pili, jedli in se veseli
li. Pa ne, ker bi jim uspela delit
vena bilanca, pač pa ker je bil 
podžupan rojen leta 1950. Zara
di delitvene bilance bodo še dolgo 
žejni in lačni. 



KI/irURA, IZOBBAIEVANiE 
P T U J / KNJIŽNICA IVANA POTRČA PRED SELITVIJO 

P r a v o č a s n o s e oskrbite s študijskim 
gradivom In drugim itivom! 
Nadaljevanje s I. strani 

"Knjižnica je v celem svojem 
dosedanjem obstoju venomer 
iskala neke prostore. Vse dose
danje selitve so bile začasne. 
Začasna rešitev je bila tudi v 
letu 1969, ko se je iz domini
kanskega samostana študijski 
oddelek preselil v prostore mi-
noritskega samostana, prav 
tako tudi širitev še na en trakt 
minoritskega samostana, ko se 
je iz njega izselila šola s prila
gojenim programom. Vse to se 
je dogajalo v letu 1982. 

Ker so bile vse te rešitve 
začasne, smo v letu 1982 najprej 
pričeli iskati trajno rešitev v no
vogradnji. Zanjo smo želeli pri
dobiti sredstva občinskega sa
moprispevka, a nismo uspeli, 
ker je bila prioriteta na strani 
zdravstva in šolstva. Kmalu se je 
pojavila ideja, da bi v našem 
mestu, ki je najstarejše slo
vensko mesto, uredili prostore 
za potrebe knjižnice v starem 
objektu, ker bi tako pred propa
dom rešili vsaj eno staro stavbo 
in ji dali novo vsebino. Zelo hit
ro je tudi prišlo do ideje, da bi za 
to bil primeren Mali grad, ki je 
bil že pred tem opredeljen kot 
stavba za javno funkcijo, po 
prostorskoureditvenih pogojih 
pa ni bil primeren za stanovanja, 
čeprav je v njem bilo 15 strank. 
Že sama preselitev in zagotovi
tev novih nadomestnih stano
vanjskih prostorov za toliko 
družin je bila za občino Ptuj ve
lik zalogaj. V Malem gradu so 
bila stanovanja nizkega stand
arda, čeprav so si ljudje zelo tru
dili, da bi si kvaliteto stano
vanjskega prostora občutno iz
boljšali. Po informacijah, ki jih 
imam, so vsi dobili boljša stano
vanja od tistih, ki so jih imeli 
prej. 

Mali grad kot objekt je propa
dal, zato ga je bilo potrebno 
obnoviti oziroma rešiti. Gre za 
eno najstarejših zidanih stavb na 
Ptuju, njegova stavbna zgodovi
na sega že v 9. stoletje. Kot Mali 
grad se omenja tudi v srednje
veškem mestnem statutu. Vedno 
je služil javni funkciji, bil je 
zgornji dvor gospostva, imel je 
celo svoje sodišče. Ko je bilo 
odločeno, da bi lahko bila v 
njem knjižnica, smo naročili na
jprej presojo Zavodu za spome
niško varstvo, da bi ugotovili, ali 
so prostori sploh primerni , pre
den se lotimo načrtovanja obno
ve. Sledila je izdelava idejnih 
projektov v letu 1986. Glavni 
projekt smo pridobili v letih 
1987 in 1988. Prva pripravljalna 
dela so se pričela leto kasneje, ko 
je bila zgrajena zračna kineta, da 
se je lahko pristopilo k 
izsuševanju kletnih prostorov 
gradu. Zatem so se aktivnosti pri 
obnovi za nekaj let ustavile. V 
letu 1992 pa je takratni izvršni 
svet občine Ptuj sprejel 
odločitev za etapno obnovo gra
du. V tem letu se je tudi pričela 
intenzivna obnova. Najprej je 
bila zgrajena nadomestna sta
vba, v katero smo leta 1994 pre
selili mladinski oddelek 
knjižnice, v letu 1996 pa v drugi 
trakt kompleksa gradu še odde
lek potujoče knjižnice. Sočasno 
so se pričela tudi dela na 
glavnem objektu. Njegova te
meljita sanacija in obnova sta 
potekali v letih 1998 in 1999. 
Gradnja se je na toliko let 
razvlekla ne zaradi zahtevnih 
posegov, ampak zaradi tega, ker 

Lidija Majnik, ravnateljica Knjižnice Ivana Potrča Ptuj. 
Foto: Črtomir Goznik 

smo gradili toliko, kolikor smo 
imeli v nekem obdobju na voljo 
denarja. V zadnji etapi nam je na 
srečo na pomoč z velikim fi
nančnim priskočilo tudi mi
nistrstvo za kulturo. Dela, ki 
smo jih v letu 1999 izvajali na 
glavnem objektu, je v glavnem 
financirala država," je o zgodovi
ni obnove Malega gradu poveda
la ravnateljica Knjižnice Ivana 
Potrča Ptuj Lidija Majnik, ki to 
funkcijo uspešno opravlja že 17 
let. 

Investitor obnove je mestna 
občina Ptuj. Knjižnica je pri 
obnovi sodelovala kot bodoči 
najemnik, da so skupaj reševali 
nekatere gradbene posege in raz
mestitev posameznih prostorov. 
Celotna investicija doslej, 
vključno z opremo mladinske in 
potujoče knjižnice, je veljala ok
rog 700 milijonov tolarjev. 
Država je od tega po izračunih 
revalorizacije prispevala 270 mi
lijonov. V nadaljevanju pogovo
ra z ravnateljico Knjižnice Ivana 
Potrča Ptuj smo se zanimali tudi 
o tem, kako bo potekala selitev 
in delo v knjižnici v času selitve. 
Nanjo se že nekaj časa temeljito 
pripravljajo. 

TEDNIK: Kdaj boste pričeli 
selitev in kako bo v tem času 
potekalo delo knjižnice? 

L. Majnik: "Ker je lansko leto 
obnova glavnega objekta poteka
la tako intenzivno, smo se že ta
krat pričeli delno pripravljati na 
selitev. Projekt za opremo in iz
vajalec sta izbrana, v teh dneh bo 
ptujski župan podpisal pogodbo 
za dobavitelja opreme. Dobava 
bo potekala med 1. julijem in 31. 
avgustom. Na selitev se že sedaj 
zelo intenzivno pripravljamo: 
čistimo fonde, izločamo gradivo, 
ki ni več aktualno in nima več 
bralcev. Tisti pa, ki jih to gradi
vo kljub temu zanima, ga lahko 
poiščejo na mizi ob vhodu v naše 
prostore. Bralci ga pridno 
odnašajo, tako da ga zelo malo 
ostane za stari papir. 

Najprej bomo dobili opremo za 
depoje (sistem prevoznih rega-
lov), zato bomo najprej selili štu
dijski oddelek, kjer imamo gra
divo tudi že sedaj postavljeno v 
depojih. Postavljeno je po for
matu, po številkah in bo to lažji 
del selitve, čeprav je gradiva og
romno. V Prešernovo bomo iz 
minoritskega samostana preseli
li več kot 200 tisoč enot gradiva. 
Naslednja faza bo selitev oddel
ka domoznanstva, ki je prav tako 
zaključena celota in ima po
dobno postavitev kot v depojih. 
V tem času naj bi bile opremlje
ne tudi že študijske sobe, v kate
re bomo selili oziroma končno 
postavili donacije oziroma zbir

ke profesorja Arharja, dr. Štefke 
Cobelj, Potrčevo zapuščino, sta
ro FerkovO knjižnico in druge. 
Studijske sobe bodo poimenova
ne po teh zbirkah. Sočasno bo 
potekala tudi selitev upravnih 
prostorov. Cisto na koncu bomo 
preselili še ljudski oddelek, ki bo 
v glavnem postavljen na prosti 
pristop. K njemu bomo 
pridružili gradivo iz študijskega 
oddelka - ta dva oddelka se nam
reč združujeta. Ob tem bomo 
morali rešiti veliko stvari v zvezi 
z obdelavo gradiva. 

V času selitve knjižnica ne bo 
odprta. Zato jo bomo v prvih 
dneh julija zaprli. V času selitve, 
ki bo predvidoma končana do 
20. septembra, ko predvidevamo 

svečano odprtje, bo knjižnica 
zaprta, razen mladinskega od
delka in potujoče knjižnice. Štu
dijski in ljudski oddelek pa žal 
za bralce ne bosta odprta." 

TEDNIK: Kaj svetujete bral
cem oziroma vsem, ki prihajajo 
k vam po knjige? 

L. Majnik: "Pozivamo in pro
simo vse bralce, da se z gradivom 
oskrbijo še v tem mesecu. Še po
sebej to velja za študente, pa tudi 
drugi naj po čtivo pridejo še do 
konca junija. Števila izposojenih 
knjig ne bomo omejevali, tudi 
opominov ne bomo pošiljali. 
Pričakujemo, da bodo vsi do ok
tobra gradivo vrnili, novembra 
pa bomo že pisali opomine. Bral
ci, ki bodo gradivo odnesli, bodo 
tudi nam olajšali delo, ker bomo 
sami selili manj knjig." 

TEDNIK: Kdo vam bo še po
magal pri selitvi? 

L. Majnik: "Najprej bi rada 
povedala, da nam v knjižnici še 
vedno primanjkuje isto število 
delavcev kot nekoč. Po sistemi
zaciji bi nas moralo biti 38, še 
vedno pa nas je le 22, čeprav se je 
obseg dela zelo povečal. Trenut
no nam je v pomoč osem ude
ležencev javnih del, ki jih inte-
zivno usposabljamo. Pri selitvi 
računamo tudi na pomoč naše 
vojske, študentov, študentskeg 
servisa, podjetij, ki naj bi nam 
predvsem pomagala s prevozi. 
Želimo si, da bi bila preselitev 
knjižnice projekt celega mesta, 
ne samo naše knjižnice in naših 

bralcev. Selitev knjižnega gradi
va je tudi zelo občutljiv in na
tančen projekt, saj se knjige ne 
smejo izgubiti, poškodovati, 
založiti. . . 

Nova knjižnica je izredno lep 
in funkcionalen objekt. Izredno 
pa sem vesela, da bo dostopna 
tudi za invalide. Zanje smo ure
dili poseben vhod, na voljo pa so 
tudi dvigala, tako da bodo lahko 
obiskali vse prostore v 
knjižnici." 

TEDNIK: Kako pa so se v pro
jekt Malega gradu vključevale 
druge občine na Ptujskem, gle
de na to da gre za ustanovo, ki 
je namenjena vsem občanom 
bivše velike občine Ptuj? 

L. Majnik: "Največji del inves
ticije je potekal, ko je bila občina 
še enotna. Ker je investicija bila 
že začeta, je mestna občina Ptuj 
odločila, da jo bo nadaljevala in 
jo tudi zaključila. Na koncu je 
vse breme ostalo na njej. Tega pa 

ne bi zmogla, če ne bi bilo 
sredstev ministrstva za kulturo. 
To je bil resnično prevelik zalo
gaj za mestno občino glede na 
njene velike potrebe, saj nima na 
primer niti ene šole, ki bi 
zadoščala potrebam devetletne 
osnovne šole, prostorske proble
me ima tudi Šolski center, 
mesfna občina mora tudi sofi
nancirati gradnjo gimnazije in 
podobno. Javni zavodi smo tisti, 
ki si zelo želimo, da bi prišlo do 
delitvene bilance med občinami, 
da bi se stvari uredile, ker sedaj 
žal sistemsko še niso rešene, ne 
ve se, kdo pravzaprav mora fi
nancirati zavode, ki so regijske
ga značaja. Takšen zavod pa je 
tudi Knjižnica Ivana Potrča 
Ptuj." 

M G 

TEDNIKOVA KNJIGARNICA 

Kako razumeti nasilje 
Saj ne, da bi redno prebirala 

črne kronike v dnevnem časo
pisju, a minul i teden so me 
zbod le novice o vandal izmu v 
nekem sadovnjaku. Nekje 
drugje je, bogve iz kakšnih na
gibov, brezsrčnež olupi l skor
jo števi lnim drevesom v parku. 
In kol iko je lumpari j , ki ne zai
dejo na strani časopisov: mi
mogrede prevmjeni smetnja
ki, razbita iz ložbena okna, po
lomljeni prometn i znaki , po
packane fasade, uničene og 
lasne table, posvin jane tele
fonske govor i ln ice, vsa 
m o g o č a navlaka v parkih, raz
bite steklenice in nastlane 
pločevinke ... Da pretepaških 
izgredov niti ne omen jam! Na
silje torej nad stvarmi in živimi 
bitji. Kako razumeti vsa razbi-
jaštva in nespoštovanje do 
okolja? Težko. A vsak zakaj 
ima svoj zato. Morebit i bo 
mladim in odras l im k razume
vanju nasilništva pomaga la 
nova knj iga iz zbirke Metuljev 
let Spretna Tulip. 

Natalie je najstnica, ki pr ipo
veduje z g o d b o , ko je ta že 
doživela svoj ep i log . Dekletov 
oče je hotelir, ki mora svojo 
družino večkrat seliti v nove 
kraje. Tako Natalie menjuje 
šole in ji nova prijateljstva ne 
gredo najbol je od rok. Še 
sreča, da je dekletu nov hotel 
z imenom Palača takoj prira
sel k srcu. V novi šoli se v tre
nutku naveže na drugo 
osaml jeno dekl ico z nena
vadn im imenom Tul ip, ki 
obvlada skrajno nenavadne 
igre: smrdeča skuša, vreča na 
ramo, do jenček v gozdu . 

mračni l judje ... Vsem igram je 
skupna hudobi ja , a Natalie 
Tulip ne ugovarja, marveč bol j 
ali manj pasivno sodeluje. Tu
lip preživi vel iko časa v Palači, 
kjer je neumorno laže, in izko
rišča gosto l jubnost Natatijinih 
staršev. Le-ti so prezaposleni , 
da bi opazil i deviantno veden
je hčere in njene prijatelj ice. 

Tulip pogos to manjka v šol i , 
a kadar je pr isotna, je nemo
gočega vedenja. Takšen je 
tudi njen šolski uspeh. S šols
kim uspehom se tudi Natalie 
ne more pohval i t i , saj vedno 
bolj trpi ob Tul ip, ki dekle 
ponižuje in brezvestno izko
rišča. Natalie in njeni starši so 
do Tulip iz jemno prizaneslj ivi, 
saj vedo, da izhaja iz nemo
goč ih družinskih razmer, kjer 
vladajo revščina, a lkohol in 
nasilje. 

Natalie pr ipoveduje zgodbo , 
da bi razumela svoj odnos do 
Tulip, ki se ji je s težavo uprla. 
Razdrto prijateljstvo je 
sproži lo Natalij in vzpon v šoli 
ter nova, prava prijateljstva. 
Tulip pa se izgubi v vrt incu na
silja in sovraštva ter požge 
Palačo. 

Nenavadno pri jateljstvo in 
padec mladostn ice v brezno 
nasilja in prestopništva je 
vešče zaokroži la v knj igo 
Anne Fine, ki je za pr iču joče 
delo leta 1996 prejela Whit-
breadovo nagrado Otroška 
knjiga leta. 

Knjiga Spretna Tulip ima 163 
strani in tri dele, ki so razdelje
ni na kratka poglavja. Preved
la jo je Andreja Blažič Kle
mene za založbo Učila iz 
Tržiča. 

VABILO NA 
PRAVLJIČNO URO 

Danes, v četrtek, 1. juni ja, 
vas vab imo ob sedemnajsti 
url v pravl j ično sobo mla
d inskega odde lka Knjižnice 
Ivana Potrča, Mali grad, 
Prešernova 33, na pravlj ico 
Mož In jabolko. Otroci naj 
imajo lahna športna oblači la 
in copatke. Vstopnine ni. Pri
jazno vabl jeni ! 

Liljana Klemeniii 

FILMSKI KOTIČEK 

Človek z lune 
(Man on the IVIoon) 
Andy Kaufman živi! Ali pa ne? Seveda si lahko 
predstavljam, da vas to niti najmanj ne zanima. 
Navsezadnje, kdo sploh je Andy Kaufman? Po og
ledu današnjega filma boste dobili skoraj vse od
govore. 
Ker gre za biografski film, bom vsebino predstavi
la temu primerno. Andy Kaufman se je rodil leta 
1949 v New Yorku. Že kot otroka ga je televizija 
zelo privlačila, posledica so bili nastopi pred 
namišljenim občinstvom. Kaufman ni bil komik, 
njegov cilj je bil izvabiti resnična čustva iz 
občinstva, pa naj bodo to salve smeha, nepopisna 
jeza ali neznosen dolgčas. Kaufman je umrl leta 
1984 zaradi redke oblike pljučnega raka. 
Verjamem, da niste vedeli, da je Ameriko pred de
setletji prevzel človek, ki je šokiral s šovinističnimi 
idejami, zaradi katerih so se ženske borile z njim v 
vvrestlingu, drugič je oponašal Elvisa Presleyja ali 
pa povabil občinstvo na mleko in piškote. Andy 
Kaufman je bil s svojimi idejami vedno korak pred 
občinstvom. Na žalost isto velja za njegovo films
ko biografijo, saj jo razumejo le tisti, ki so Kaufma-
na v resnici doživeli. Slovenci ga gotovi nismo. 
Morda vam lahko pomaga, da si predstavljate člo
veka, ki je nekaj vmes med Mitom Trefaltom, Ali 
Enom in Rokom iz Rok'n Benda. Potem boste tudi 
vi film lažje razumeli. 
Nekateri kritiki trdijo, da je človek z lune Formanov 
najboljši film. Boljši od Ljudstva proti Larryju Fly_n-
tu, Amadeusa in Leta nad kukavičjim gnezdom. Že 
mogoče. Drugi trdijo, da se je Jim Carry s svojo 
vlogo Andyja Kaufmana izkazal kot še nikoli ter 
dokazal svojo igralsko zrelost. To potrjuje tudi 
dobljeni zlati globus. Mi, ki pa še nikoli nismo 
slišali za Andyja Kaufmana, pa se sprašujemo, ko
liko drugače bi bilo, če bi film preskočili in bi nje
gov življenjepis preprosto prebrali. Razlika bi bila 
očitna porabili bi dosti manj časa kot dve uri, ko
likor traja film 
Nekateri ljudje še danes mislijo, da Andy Kaufman 
živi Njegova smrt naj bi bila največja pote
gavščina, s katero je zavedel ljudstvo. Ja, seveda. 
Gotovo se sedaj nekje posmehuje naši naivnosti, 
skupaj z Elvisom Presleyjem in l\/larylin Monroe 

Nataša Žuran 



O D TOD IN TMM 
OB ZB IRKI PESMI ZABOVSKIH PEVK 

"Pesmt ^ x Ivknrske dežele" 
Občina Marlcovci je izdala knjižico, zgoščenko in audio kase
to z izborom pesmi Zabovških ljudskih pevk ob njihovi petind
vajseti obletnici delovanja. Publikacija z naslovom "Pesmi ẑ 
liikarske dežele" je plod raziskovalne naloge Jerneje Bombek 
Gobec, pesemsko gradivo je za objavo pripravil Mitja Gobec s 
sodelavci, zvočni posnetki pa so delo tonskega mojstra Iva 
Cianija. 

Terezija Maroh, duša Za
bovških pevk, je v uvodniku 
knjižne izdaje ljudskih pesmi in 
napevov zapisala star pregovor: 
"Pesem ni dar, ki smo ga prejeli od 
očetov, ampak je dediščina, ki jo 
zapuščamo potomcem". Uvodne 
verze smo razumeli kot vodilno 
misel ljudskih pevk pri njihovem 
neutrudnem zbiranju pesmi in 
napevov domačega okolja, ustvar
janju novih besedil in melodij ter 
ne nazadnje pri prepevanju in 
ohranjanju slovenske glasbene 
dediščine. Ob častidjivi obletnici 
skupnega prepevanja Zabovških 
ljudskih pevk, ki delujejo v okviru 
Folklornega društva Markovci, je 
pravkar izdana publikacija skupaj 
s posnetki lepa in primerna za
hvala, hkrati pa tudi spodbuda za 
naprej. 

V strokovnih krogih je bilo de
lovanje prizadevnih članic 
opaženo že pred leti. Tako velja 
omeniti nadvse dragoceno, 
zahtevno in strokovno pogloblje
no delo dolgoletnega tonskega 
mojstra ptujskega radia Iva Ciani
ja. Gospod Ciani ima do glasbene
ga ljudskega izročila še prav po
sebno nagnjenje. Le kdo ne pozna 
njegovih številnih oddaj s posnet
ki domačih napevov z Dravskega 

in Ptujskega polja, iz Haloz in 
Slovenskih goric! Avtor oddaj ni 
le tonski mojster, ampak tudi ra
ziskovalec in zapisovalec dragoce
nega ljudskega izročila, s čimer 
kvalitetno dopolnjuje delovanje 
sodelavcev Etnomuzikološkega 
inštituta . Slovenske akademije 
znanosti in umetnosti. Prvi po
snetki z Zabovškimi pevkami so 
tako nastali že leta 1977. Delo Za
bovških pevk in tonskega mojstra 
je bilo pred nedavnim dopolnjeno 
in predstavljeno javnosti. V 
našem okolju je to nevsakdanji 
dogodek, podobne naloge so se 
pred leti lotili tudi v Gorišnici, 
zato je vreden tudi strokovne po
zornosti. Pri tem ne moremo 
prezreti zapisa o dogodku oz. re
cenzije knjižice in posnetkov, ki 
jo je napisal Aleš Gačnik in je bila 
objavljena v Tedniku (št. 21, 25. 
maj 20(X), List iz Markovcev, str. 
5). Pohvalnim besedam avtorja 
besedila lahko brez zadreg 
pritrdimo, njegov komentar, ki 
obravnava strokovni del publika
cije, pa zahteva nekaj pojasnil in 
dopolnitev. 

Ob upoštevanju strokovnih in 
znanstvenih meril ter hvalevred
ne podpore Občine Markovci je 
potrebno k omenjenem projektu 

izreči nekaj dobronamernih ugo
tovitev. 

Pričujoča publikacija je nastala 
kot rezultat raziskovalne naloge, 
ki jo je razpisala omenjena občina. 
Delo je bilo zaupano Jerneji Bom
bek Gobec, učiteljici glasbene 
vzgoje na markovski osnovni šoli 

in študentki glasbene pedagogike 
Pedagoške fakultete v Mariboru. 
Uvodoma naj poudarim, da je ra
ziskovalna naloga dala nekaj iz
virnih in pomembnih rezultatov, 
ki so pesemskemu gradivu pridali 
širši okvir in ga deloma že pripra
vili za bolj poglobljene raziskave. 
Na tej stopnji teoretičnega in 
praktičnega dela ne moremo 
pričakovati, da bi bilo zadoščeno 
vsem zahtevanim merilom, da bi 
publikacijo v dani obliki že lahko 
označili kot monografsko delo. 

Tako ga je namreč opredelila av
torica, za njo pa tudi pisec že 
omenjene recenzije. Do prave mo
nografije, ki je znanstveno delo 
(avtorica na vabilu na predstavi
tev svoje naloge sama poudarja, da 
je njeno delo poljudnega značaja), 
bo potrebno prehoditi še mnoga 

Foto: M a r t i n O z m e c 

raziskovalna pota ter se opreti na 
metodologijo, kakor jo je za 
tovrstne študije, s katerimi se 
lahko slovenska znanost pohvali 
tudi izven naše dežele, utemeljila 
etnomuzikološka stroka. Pred
stavljena naloga tako v prihodnje 
zahteva še temeljitejša poglabljan
ja v vse pomembne elemente razi
skave, kot so: pogled v zgodovino 
zbiranja gradiva, njegova oprede
litev in razvrstitev, nadalje' je pri 
doseganju cUjev raziskave potreb
no natančno upoštevati splošna 
načela pri objavi gradiva (klasifi
kacija pesemskih tipov, dosledne 
kritične pripombe k zapisom be

sedila in napeva ...), načela pri ob
javi besedil (ločila, naglasna zna
menja, apostrofi, vokali, konzo-
nanti...) in ne nazadnje načela pri 
objavi melodij (povezave med me-
trično strukturo besedila in struk
turo melodije ...), če jih omenimo 
le nekaj. Kadar pa raziskava bodi
si zaradi svojih ciljev, obsega dela 
ali drugih vzrokov, med katerimi 
je lahko tudi premajhen strokovni 
ali znanstveni aparat, ne more sle
diti vsem merilom, ni prav nič na
robe in ne omalovažujoče, če pro
jekt prikažemo kot kvalitetno ra
ziskovalno delo na začetni stopnji 
raziskav, rezultate pa predstavimo 
na primeren in utemeljen način. 
In zbirka pesmi Zabovških pevk 
je gotovo dovolj trden temelj za 
kvalitetno nadgradnjo v pri

hodnje. 
Vsem sodelujočim v projektu 

je potrebno izreči čestitke in za
hvalo: najprej pevkam za njiho
vo ljubezen do ljudskega 
izročila, nato Ivu Cianuju kot 
mojstru zvočnih zapisov (verjet
no je njegovo ime v kolofonu po
motoma izpadlo), urednici s so
delavci ter ne nazadnje Občini 
Markovci za vsestransko podpo
ro snovalcem ideje in njenih cil
jev. Danes je pred nami prvi, a 
zato nič manj pomemben rezul
tat, v bodoče pa vsem skupaj 
želimo, da bi vsak po svojih 
zmožnostih že predstavljeno na
daljevali in nas v kratkem obda
rili z novimi dognanji. 

Darja Koter 

SLOVENSKA B I S T R I ^ / V GAI^RIJI 
GRAD RAZSTAVUA BOŽIDAR SRDIC 

"Za svoio in pasjo dušo" 
Celjan Božidar Srdič je v slovenjebistriški galeriji "Grad" raz
stavil svoj celotni opus štiridesetih slik s pomenljivim naslov
om "Za svojo in pasjo dušo". 

Zanimivo je to, da je Božidar Srdič v letih, ko se številni njegovi sli
karski kolegi prično pripravljati na reptrospektive, prvič predstavil svoj 
slikarski opus širšemu občinstvu. Dolgo se je ukvarjal s pedagoškim de
lom kot likovni pedagog v osnovni šoli. Pred šestimi leti se je v njem 
dogodil življenjski preobrat in je dejal: "Ne grem se več!" Odločil se je, 
da bo v celoti spremenil svoje življenje ter ga podredil samo slikanju. In 
potlej ga od tega ni nič več odvrnilo. 

Do nedavnega je slikal samo zase in je bil le izjemoma pripravljen poj
avljati se v javnosti. Ko je nastala obsežna zbirka okoli štirideset slik, je 
sklenil, da bo svoje oljne podobe razstavil. Za to priložnost je izbral ga
lerijo v slovenjebistriškem gradu. 

Vida Topolove€ PTUJ / RAZSTAVA V MIHELICEVI GALERIJI 

GnKitti listi Jano Oehiena 
v Miheličevi galeriji v stolpu ob Dravi bodo od 1. junija do 30. 
julija na ogled graHčni listi Jana Oeltjena (18801968), v 
Nemčiji rojenega slikarja in grafika, ki je večino svojih ust
varjalnih let preživel na Ptuju in v haloškem vinogradu. Raz
stava je nastala v povezavi med Pokrajinskim muzejem Ptuj in 
Umetnikovo hišo J a n Oeltjen iz slikarjevega rojstnega mesta 
Jaderberg v severni Nemčiji in je plod dolgoletnega sodelo
vanja med Marjeto Ciglenečki in vodstvom omenjene ustano
ve. 

Jan Oeltjen je na Ptuju bolj 
znan in cenjen zaradi svojega sli
karskega kakor pa grafičnega opu
sa. V Pokrajinskem muzeju Ptuj 
hranimo precej njegovih slik, v 
zadnjih letih pa smo močno 
povečali tudi fond Oeltjenovih 
risb, ki s o bile stroko\Tio obdelane 
in poleti 1999 razstavljene v Mi
heličevi galeriji na vazsiavi Ptujski 
likovni ustvarjalci 20. stoletja. Gra
fični listi s o bili doslej ptujski in 
sploh slovenski javnosti manj 
znani, čeprav lahko predvsem za 

tiste iz prve polovice dvajsetih let 
trdimo, da je z njimi dosegel 
umetniški vrh v svojem ustvarjan
ju. Jaderberški ustanovi Umetni
kova hiša Jan Oeltjen je uspelo 
zbrati celoten fond Oeltjenovih 
grafik, od najzgodnejših, izvede
nih v tehniki jedkanice in datira
nih v leta okrog 1910, do lesore
zov, ki so nastajali v prvi polovici 
dvajsetih let. Po letu 1924/25 je 
namreč imaetnik grafične tehnike 
opustil in se v naslednjih štiride
setih letih posvetil slikarstvu in 

risbi (raziskovalci domnevajo, da 
je do leta 1931 nastalo še nekaj 
grafik). Sicer pa v omenjeni usta
novi ne hranijo le vseh grafik, am
pak so mnoge med njimi tudi 
prvotiski, torej prvi odtisi gra
fičnih plošč, ki imajo še posebno 
vrednost. 

V Miheličevi galeriji se obeta iz
redno zanimiva razstava manj 
znanih, vendar vrhunskih del 
Jana Oeltjena, sicer v Nemčiji ro
jenega umetnika, ki pa ga 
Ptujčani in slovenska umetnostna 
zgodovina upravičeno štejemo 
tudi za svojega. Nastala je v sode
lovanju z Umetnikovo hišo Jan 
Oeltjen iz Jaderberga kot neke 
vrste umetniška zamenjava. Po
krajinski muzej Ptuj bo namreč v 
omenjeni ustanovi pripravil raz
stavo krajin Oeltjenovega »učen
ca« in naslednika Albina Luga-
riča. Izbor Lugaričevih krajin je 
pripravila dr. Marjeta Ciglenečki. 

Razstavo Oeltjenovih grafičnih 
listov bodo v Miheličevi galeriji 
svečano odprli Giinther Brede-
hom, član Umetnikove hiše Jan 
Oeltjen, Laurids Holscher, stalni 
namestnik veleposlanice Zvezne 
republike Nemčije v Sloveniji, in 
Ervin Hojker, podžupan mestne 
občine Ptuj. Za glasbeni program 
bodo posla-beli dijaki Glasbene 
gimnazije Maribor. 

V okviru razstave bo muzejska 
pedagoška služba organizirala 
Muzejski vikend za otroke z nas
lovom »Natisni grafiko!«, ki bo 
potekal v Miheličevi galeriji v so
boto in nedeljo, 17. in 18. jimija, 
od 10. do 13. ure. Muzejski vikend 
bo vodila pedagoginja Metka Ster-
gar. Šole so prijazno vabljene, da 
se prijavijo na vodstvo po razstavi, 
ki ga pripravlja umetnostna zgo
dovinarka Stanka Gačnik; manjše 
skupine (do 15 otrok) pa so vablje
ne tudi na grafične delavnice. 

Polona Vidmar 
J a n O e l t j e n , T r g a t e v v H a l o z a h IV . , l e s o r e z , 1921-23. 

Foto: Boris F a r i č 

. . . PA BREZ ZAMERE 

Včasih se na tem našem Ptuju zna zgoditi, da se 
kakšni brihtni glavi posveti, da bi pa nemara lahko 
celo izkoristili tople poletne večere za takšno ali dru
gačno manifestacijo z družbeno-kultumim značajem 
na prostem. Odveč je seveda (spet) pripomniti, da bi 
takšne geste vsekakor bile tudi zelo zaželen ter 
osvežujoč prispevek k ptujskemu turizmu, ki je glede 
na svoje ogromne potenciale katastrofalno podcenjeno 
blago. Seveda lahko ugovarjate, češ, saj pa imamo 
vsako leto polno turistov, vendar pa kaj menite, koliko 
od teh turistov se še kdaj vrne na Ptuj? 

Vpričo novih smernic turizma lahko dandanes samo 
še popoln osel verjame, da se bo ptujski turizem razvi
jal ter prodajal samo zaradi tistih nekaj drug na dru
gega zloženih kamnov, kijih naše mesto premore. So
dobni turist zahteva še vse kaj več kot pa ogled arheo
loških najdišč (kot da jih lahko vidi samo pri nas!) ter 
deci ali dva rujne kapljice v vinski kleti. Ne morem 
dovolj poudariti, da je kultura nerazdružljivo poveza
na s turizmom ter da se modernega turizma ne da poj
movati, kaj šele prodajati, brez te pomembne kompo
nente. Močno upam, da bo to preprosto dejstvo nekate
rim ljudem postalo jasno, še preden bo prepozno. Kaj 
kmalu se namreč zna zgoditi (in to vam jamčim), da 
primat Ptuju (če ga sploh še ima) prevzame Maribor. 
Kako? Maribor, tisto sivo, socialistično, delavsko mes
to, kamor še Ptujčani neradi zahajamo (Ljubljana je 
sicer pri tem še vedno daleč spredaj), kaj šele, da bi se 
tja, razen morda ob Zlati lisici, načrtru) odpravil 
kakšen (tuj) turist?! Je pa Ptuj j a dosti lepše mesto kot 
Maribor! Imamo lepše in starejše zgradbe, uličice, 
lepši grad, imamo (po nepreverjenih govoricah) celo 
lepšega župana kot Maribor (Ljubljana ni v konku
renci)! Le kaj imajo oni, česar mi nimamo?! 

Morda se vam že svita: imajo Poletni festival na 
Lentu. V času, ko pod milim nebom na mariborskem 
Lentu kar prekipeva različnih kulturnih prireditev, od 
srečanja folklornih skupin iz vsega sveta, večerov poe
zije in šansona, koncertov domačih in tujih kantavtor-
jev pa vse tja do nastopov takšnih legend, kot je neu
ničljivi bluesman B.B. King, pa ptujski bregovi Dra
ve, z izjemo kakšnega večernega sprehajalca, ki pelje 
svojega štinnožnega prijatelja »kakat« v mestni park, 
ter kakšne skupine mulcev, ki zarotniško rola svoj 
džoint, samevajo. Enako klavrn prizor se nam ponuja 
tudi v starem mestnem jedru. Da, kot sem že omenil, 
golo kamenje turizma ne prodaja. 

Ne vem, ali mora človek res biti genij, da stopi v 
ptujsko glasbeno šolo, pograbi prvo študentko ali štu
denta na primer kitare ali flavte, ki mu pride pred oči, 
mu v roko stisne pet »prešernov« ter ga zvečer posadi 
recimo na Slovenski trg, kjer naj ob intimni svetlobi 
bakel preigrava melodije, ki se jih uči v glasbeni šoli. 
Zagotavljam vam, velikanski efekt ob minimalnem fi
nančnem vložku. 

Ptuj rešuje pred totalnim poletnim kulturno-turis-
tičnim kolapsom edina svetla izjema (hvalabogu za iz
jeme) tega mrtvila na prostem: Gledališče Ptuj - naj 
omenim le lansko odlično postavitev predstave »Ovi
nek« pod milim nebom, med drugim. Teater na Ptuju 
je, na veliko veselje vseh tistih, ki imamo gledališko 
umetnost radi, v ponovnem zaletu (tako v kvantitativ
nem kot kvalitativnem smislu), in kot kaže, temu še 
zlepa ne bo konec. To dokazuje tudi za minuli petek 
napovedana predaja načrtov za obnovo Talijinega 
hrama županu, ki je bila izpeljana pred gledališko 
hišo pod zvezdam i- kdor je bil tam, je lahko ob tej 
všečni ter uspeli kultumo-družabni prireditvi sam 
občutil, kako krvavo potrebuje mesto takšne in podob
ne kulturne manifestacije ob poletnih večerih. O sami 
prireditvi torej vse najboljše, imam pa pripombo, ki se 
nanaša na pogostitev po njej, saj se mi zdi, da bi Rota-
ry klub bolje izpolnil svoje poslanstvo, če bi namesto za 
vino, namenjeno pogostitvi povabljencev, ki niso bili 
ravno tako ubožni, da si v bližnji kavami ne bi mogli 
privoščiti kozarčka ali dveh, ta denar namenil socialno 
ogroženim družinam na območju Ptuja, kijih zagoto
vo ne manjka. 

Če se povrnemo na samo prireditev: direktor gleda
lišča je v svojem govoru poudaril, da vsebino gleda
lišča že imamo, torej mu dajmo še formo; jaz pa se 
vprašam za vse drugo dogajanje, povezano s poletno 
kulturo in turizmom v našem mestu: forma, kulise so 
tukaj, postavili so nam jih naši predniki - kdaj torej 
pride vsebina? 

Pred približno sto petdesetimi leti seje Maribor začel 
razvijati hitreje kot Ptuj, saj so na Dunaju sklenili, da 
bo železnica šla čez Maribor - kriv je bil torej Dunaj. 
Zanima me, mestni očetje, koga bomo okrivili tedaj, ko 
bo tunstično-kultumi vlak spet odbrzel mimo, tokrat 
po naši (vaši) krivdi? 

Gregor Alli 



ZAMIMIVOSTi, REPOSTAZE 
IŠČETE SVOJ STIL / IŠČETE SVOJ STIL 

Neva ima po novem svetle lase 
Današnja udeleženka akcije "Iščete svoj stil" je 25-letna Neva 
Slaček iz Gerečje vasi, ki je zaposlena v računovodstvu mestne 
občine Ptuj. Neva pravi, d a j e največja vrednota vsakega člove
ka njegova notranjost duša, iz katere izžarevata sreča in ljube
zen. Obleka in zunanji videz sta le dodatek k tej lepoti. Najpo
membnejša stvar se ji je zgodila, ko je začela odkrivati samo 
sebe s pomočjo šole življenjske energije, ki jo obiskuje v Ptu
ju . "Rada bi se zabavala, spoznala nove ljudi, sebe v novi podo
bi. Zame je izziv, da greš preko sebe in spoznaš, da v življenju 
ni stvari, ki ne bi bila uresničljiva," je se povedala Neva. 

Po slabem letu akcije Iščete 
svoj stil lahko rečemo, da se je 
med našimi bralci in bralkami 
prijela. Žal pa vsem ne moremo 
ustreči. Na svoj trenutek čaka še 
nekaj deset prijavljenih. Prišlo 
pa je tudi do spremembe v eki
pi: pričeske bodo po novem 
našim udeležencem oblikovali v 
Frizerstvu Stanka v Slomškovi 
22 na Ptuju. Sašu Fenosu, ki je 
doslej oblikoval pričeske, se za 
sodelovanje zahvaljujemo. Last

nica Frizerstva Stanka Stanka 
Peršuh pa našim bralkam in 
bralcem podarja še kupon, ki 
jim ob obisku njenega salona 
prinaša 10-odstotni popust. 

V kozmetičnem salonu Neda 
je kozmetičarka Neda Tokalič 
Nevi najprej predstavila postop
ke nege, pogovorili sta se o negi 
kože doma, priporočila pa ji je 
tudi občasni obisk kozme
tičnega salona. Neva ima 
mešani tip kože, temu pr imerna 

so bila tudi sredstva, ki jih je 
kozmetičarka uporabila pri 
negi. Na koncu ji je nanesla še 
masko iz ekstrakta alg, kamami-
lisa in kamilice. 

V frizerskem salonu Stanka se 
je z oblikovanjem Nevine nove 
pričeske ukvarjal mladi frizer 
Tomo Peršuh. Spodnji del 
lasišča ji je postrigel kot klasični 
paž, v zgornjem delu pa ga je ne
povezano rahlo stanjšal, da se 
lasje lahko prosto gibljejo. S tem 
je dosegel mehkejšo linijo od si
cer klasičnega paža. Z obliko
vanjem pričeske Neva ne bo 
imela težav, odpadlo bo feniran-
je, pričeska pa bo lepa oblikova
na tudi z naravnim sušenjem. 
Pred posegom so Nevine lase 
pobarvali z Well inimi barvami 
v naravno blond odtenku, mo
notonost ene barve pa razbili z 
nekaj svetlo rjavimi prameni. 

Vizažist Dani Kolarič, ki os

taja naš sodelavec vsaj še do av
gusta, ko odhaja na strokovno 
izpopolnjevanje v Anglijo, je za
radi vročine, ki je bila v soboto, 
Nevi na obraz najprej nanesel 
puder v kombinaciji tekočega in 
suhega pudra, da se make up ne 
bi topil. Oči ji je osenčil v zla
tem, rjavem in roza tonu ter jih 
poudaril z močno tuširanimi 
trepalnicami. Na ustnice ji je 
nanesel bolj intenzivno roza 
šminko in jo nato omehčal s 
pudrom, da se je izgubila inten
zivnost barve. Za lepši lesk 
ustnic pa je na sredino nanesel 
belo svetlečo šminko. 

V modnem študiju Barbare 
Plaveč so za Nevo izbrali obla
čila v mladostnem športnem sti
lu, ki ji tudi najbolj pristajajo, 
prav tako tudi svetle barve. 
Športna obleka z naramnicami v 
beige barvi iz prodajalne Domi-
nus Davorina Tpolovca, ki se 

Neva v športni obleki iz prodajalne Dominus Davorina Topo-
lovca iz Murkove ulice v Ptuju. Fotograf i je : Črtomir Goznik 

zapenja po celi dolžini, lepo 
poudarja njeno linijo. Iz te pro
dajalne so tudi modna očala in 
torbica. Modni beli čevlji s pa
sovi pa so iz prodajalne Naf Naf. 
Sicer pa je športni stil tisti, v 
okviru katerega naj bi Neva v 
bodoče izbirala svoja oblačila. 

V šport studiu Olimpic so 
Nevi glede na njeno željo izbrali 
program Olimpic, v okviru ka
terega je dan poudarek vajam za 
oblikovanje želene postave. 
Hkrat i s potekom vadbe bo 
upoštevala tudi navodila za 

uravnoteženo prehrano in na ta 
način izgubila nekaj dodatnih 
kilogramov. Kot je povedal stro
kovni vodja studia prof. Vlado 
Čuš, so ji za motivacijo podarili 
mesec dni brezplačne vadbe. 

MG 

Neva prej ... ... in pozneje 

TOiMAZ K L I N K O N / JUŽNA AMERIKA (ČILE, BOLIVIJA, PERU, EKVADOR, KOLUMBIJA) - 5. 

Naiveiii svetovni geoglifi 
Nadaljevanje iz 
prejšnje številke 

Na največkrat uporabljano 
ime "Nasca lines" ali Nascine 
črte je prvi opozoril Majia Xes-
pe leta 1939. Liki in črte so na
jvečja skupina geoglifov na sve
tu. Niso edini. Podobni so 
najdeni tudi v Egiptu, na Malti, 
v ZDA (Kalifornija in Misisipi), 
v Cilu, Boliviji in verjetno še 
kje. Vendar ti v okolici Nasce 
zaradi števila, karakteristik, di
menzij in kulturnega sosledja 
(bili so narejeni in dodelani sko
zi celotno predhispansko obdo
bje), oblikujejo najbolj impre
sivno in najbolj enigamatično 
arheološko skupino. Pravijo, da 
je to največji astrološki koledar 
na svetu. 

Geoglifi se razpostrirajo po 
velikem puščavnem območju, 
vključno z nekaterimi rečnimi 

bazeni. Zavzemajo peščeno 
puščavo in andsko pobočje na 
površini, večji kot 500 km . 

Iz statističnega stališča jih je 
mogoče uvrstiti v tri večje 
komplekse linij in geoglifov. 
Prvi kompleks je poimenovan 
po Chavinih (živeli med 500 pr. 
n. št. in 300 p.n.št.). Upodablja 
ga velika ptica z odprtimi krili, 
ki je pripravljena na vzlet. Zra
ven geoglifov na to obdobje spo
minja tudi neko znamenito 
oblačilo Karwasa. Na obeh pri
merih je opaziti vpliv s severa, 
in sicer z območja v kasnejši in-
kovski coni. 

Drugi kompleks ustreza kul
turi Paracas (400 pr. n. št. - 200 
n. št.). To je bila skupnost, ki je 
svoje gospodarstvo dokaj uspe
šno prilagodila težavnemu, suš
nemu in slabo rodnemu okolju. 
Razvili so tudi razne umetnosti , 
vidne predvsem v odličnih 
oblačilih in okrasju. Ta komp

leks predstavljajo številne ant
ropomorfne prispodobe. Najti 
jih je v nižjih predelih hribovja. 

Tretji kompleks predstavljajo 
Nasci (200 pr. n. št. - 500 n. št.). 
Iz tega obdobja je največ črt, li
kov in prispodob. Na celotnem 
območju so številne figure 
različnih velikosti in karakteris
tik, vrisane v puščavo in go
rovje. V splošnem se delijo v dva 
tipa: v prvega spadajo razna bit
ja, v drugega pa oblike geomet
rijskih likov. Nemka Marija 
Reiche, ki je posvetila življenje 
ohranjanju, zaščiti in preiskavi 
teh geoglifov in ki je naredila 
kompleksne matematične oce
ne, da bi ugotovila nastanek in 
kreacijo črt, je spoznala 
približno 70 takih likov. Vsake
mu liku ali prispodobi se pripi
suje svoj pomen; npr. kolibri je 
simbol plodnosti, pelikan sim
bol rodnosti, žaba z devetimi 
prsti kaže in simbolizira na de
vet mesecev suše, drevo je sim
bol živjenja itd. Najbolj ek-
stremni liki so: 46 m veliki pa
jek, 55 m opica, 280 m ptič gua-
nay, kit orka, največji je 285 m 
dolg lik pelikana. Odkri te so še 
rože in rastline ter tudi deformi
rane živali in druge čudne obli
ke. Primer teh je skrivnostno 
nadnaravno bitje z dvema og
romnima rokama, eno normal
no in drugo z le štirimi prsti. 
Antropomorfne figure, kot so 
22-metrski astronavt (E.T.) in 
mož s klobukom, so bolj redke. 
Zdi se, da so te tudi najbolj 
prvotne (primitivne). Črte 
dolžine tudi po nekaj kilomet
rov so razporejene po celotnem 
območju. Linije formirajo geo
metrijske like: trikotnike, spira

le, valovite črte itd. 
Geoglifi so objekti mnogih in

terpretacij, čeprav ni nobenih 
dokazov o njihovi namembnost i 
in tudi ne o njihovem nastanku. 
Ve se, da je puščava prekrita s 
prodnikom, ki vsebuje železov 
oksid in zaradi tega daje temen 
odsev. Z odstranjevanjem gra
moza se dobi bleščeč sijaj. Kon
struirane naj bi bile s padanjem 
senc in njihovimi povečavami. 

Nekateri pravijo, da so geogli
fi služili kot pristajalne steze za 
N L P ; drugi, da je povezava z 
razporeditvijo zvezd, lahko bi 
tudi služili ri tualom, verjetno 
posvečenim astronomiji. Na
jvečkrat pa se omenja, da so bile 
njihove osnovne funkcije za for
miranje "aylusa" ali plemena, ki 
je spočelo prebivalstvo. 

Če želiš vse to videti v celoti. 

si vezan na najem letala in pilo
ta, saj je z zemlje nepregledno. 
Ker smo bili šele na začetku po
tovanja, se zaradi sredstev takrat 
nismo odločili za tak polet. Del 
tega smo si ogledali z razgledne
ga stolpa, ki ga je dala" narediti 
Maria Reiche in je postavljen v 
bližini njenega muzeja v okolici 

Nasce. 
Črte in like je deloma uničila 

gradnja cest in kmetje, saj sta 
bila njihov pomen in vrednost 
nepoznana. Danes je hoja po 
njih prepovedana in se kaznuje 
s petimi dnevi zapora in 
plačilom kazni 2 milijona solov 
(1 dolar = 2,4 sola). 

Carretera Panamericana ponekod nI videti tako lepa, ravna in 
a s f a t t i r a f i a . . . 

Pogled z razglednega stolpa; v ozadju je viden eden od likov 
- ž a b a 



OD PTUJA DO KRANJSKE GORE / PRVIČ NA POT S HALOSKIM VLAKOM 

Predstavljali kulturne in etnografske bisere Haloi 
Haloze so lepe, po svoje tudi bogate in nekaj posebnega že 
zaradi lege in razgibanosti terena. Posebni so tudi njeni 
ljudje Haložani , ki pokončno nosijo težko breme haloških 
hribov, poleg tega pa so polni ustvarjalne energije, ki se 
prepleta v kulturnih in etnografskih posebnost ih , kul ina
ričnem izroči lu, vinogradniški tradiciji in gostoljubnosti na 
vseh koncih . Vendar so Haloze kot naravni biser pozabljene 
v s lovenskem prostoru, zato so nekateri mnenja, da je treba 
ta biser ponovno odkriti in predstaviti še drugim, v Halozah 
pa začeti razvijati turizem. 

Prve "turistične" korake je že 
naredila občina Videm, ki je dala 
pobudo za turistično popotovan
je z vlakom in na pot povabila 
tudi župane ter občane drugih 
haloških občin: Gorišnice, 
Majšperka, Zavrča in Zetal. Od
ziv na projekt Haloze pozabljeni 
biser Slovenije je bil dober in več 
kot 300 potnikov je sredi maja s 
posebnim "haloškim vlakom " 
prevozilo pot od Ptuja do 
Kranjske Gore. 

PMČETEK S 
STAMMI 
AVTOMOBILI 

Sobotno jutro, 20. maja, vsaj 
po vremenu ni bilo obetajoče. 

zato pa so bili toliko bolj veseli 
in pričakovanja polni potniki iz 

štirih haloških občin, ki so se 
odpravljali na dvodnevno popo
tovanje po železnici. Turist ično 
pot so pričeli v Vidmu, od koder 
je kolona starih avtomobilov 
častitljivih letnic "izbrane" pot
nike zapeljala na ptujsko želez
niško postajo, od tam pa se je po
tovanje nadaljevalo z vlakom. 
Pot na Gorenjsko je bila dolga, 
zato so imeli predstavniki kul
turnih, etnografskih in turis
tičnih društev veliko priložnosti 

za promocijo in predstavitve; 
najprej na železniški postaji v 
Celju, nato pa še v slovenski 
prestolnici. 

Dobrodošlico v Celju je potni
kom zaželela podžupanja mestne 
občine Celje Janja Romih, po
tem pa se je "haloška" odprava 
ustavila še v Ljubljani in se tam 
srečala s članom ljubljanskega 
mestnega sveta Janezom Želez
nikom, predstavnikom Turis
tične zveze Slovenije Leopol
dom Vidmarjem, predstavnici 
državnega zbora Karmen 
Uglešič pa so Haložani predala 
pismo o nameri posebnega poto
vanja s haloškim vlakom. Na pot 
so Haložani vzeli predvsem veli
ko dobre volje ter kmečkih 
dobrot in ves čas skrbeli, da je 
bilo vzdušje na vlaku pristno -
domače. Potovanje so oruropavi-
li z željo, da se Sloveniji predsta
vijo z vsemi posebnostmi in 
odličnostmi ter na tak način kot 
prijatelji pripomorejo k oživljan
ju turizma po svojih občinah. 

Prvič so se ljudje iz vino
rodnih haloških gričev in 
alpskega sveta srečali v tako veli
kem številu, predstavili dve 
povsem različni pokrajini in na
vezali veliko prijateljskih stikov. 
Kranjskogorčani so s turizmom 
že precej daleč in Haložanom 
želijo pomagati pri kovanju "tu
rističnih" načrtov in ures
ničevanju projektov ter zamisli, 
ki nastajajo med haloškimi 
občinami. Tudi besede N e d e 
Kovačič, vodje oddelka za gos
podarstvo v kranjskogorski 
občini, so kazale dobre namene 
in željo po še tesnejšem sodelo
vanju, ki mora v prihodnje pri
nesti dobre rezultate za vse sode
lujoče občine, ki si želijo turis
tični napredek. Priložnosti in 
prijetnih trenutkov za spozna
vanje Kranjske Gore je bilo v 
dveh dneh več kot dovolj, potni
ki haloškega vlaka so se povsod 
odlično predstavili s pesmijo, 
plesi in glasbo, z bogato kulina
rično razstavo aktivov kmečkih 
žena in ne nazadnje tudi z dobri
mi haloškimi vini, ki so že zdaj 
haloška odličnost. 

GORENJCI BODO 
PRIŠLI NA 
TRGATEV 

Na Gorenjskem so občani 
haloških občin in predvsem 
župani v dveh dneh turistično-
promocijskega potovanja nare
dili kar nekaj pomembnih kora
kov pri navezavi stikov in prav 
to naj bi bilo vodilo nadaljnjega 
sodelovanja. Vsak po svoje so 
pripomogli, da se je o Halozah 
slišalo nekoliko več, skupaj so 
odkrivali turističr^e možnosti in 
potenciale, ki se skrivajo na vsa
kem koraku razgibanih Haloz, 
naredili nekaj načrtov za bolj tu
ristično naravnane Haloze in s 
predstavijo projekta marsikoga 
vzpodbudili, da bo poslej o Ha
lozah vsaj razmišljal v dobri luči. 
In ker je bil namen dober, je bil 
tudi zaključek turističnega poto-

Poštar Albin je prodajal pose
bej natisnjene spominske 
razglednice 
vanja in druženja temu prime
ren; nekateri so ob koncu celo 
dejali, da ga je v nekaj besedah in 
stavkih sploh težko opisati. 

Projekt je imel v dveh dneh ve
liko medijske podpore, saj se je o 
"haloškem cugu", kot so mu 
rekli, slišalo na vseh koncih in 
krajih Slovenije, o tem so 

poročale mnoge radijske postaje, 
pisalo se je v časopisih in govori
lo med ljudmi. O haloških bise
rih nam zdaj ni treba več govori
ti, da so pozabljeni, ljudje jih po
novni odkrivajo in upajo, da se 
tudi Halozam obetajo boljši časi. 

Temelji za turizem se pos
tavljajo in župani haloških občin 
so prepričani, da jih je treba 
počasi uresničevati v sodelovan
ju občin. Videmska je bila prva 
in se je zavezala, da bo tradicijo 
potovanja Haložanov s po
sebnim vlakom Slovenskih 
železnic nadaljevala, že pri
hodnje leto pa bo imela pri
ložnost za organizacijo potovan
ja druga občina. Še prej bodo 
Gorenjci prišli v Haloze - po
vabljeni so v trgatev in takrat 
bodo haloški ponudniki imeli 
priložnost, da se kot gostitelji 
predstavijo v dobri luči in Halo
ze pokažejo kot posebnost, ki jo 
nameravajo v bodoče dobro 
"vnovčiti". 

T a t j a n a M o h o r k o 

Udeležence vlaka so na pot pospremili stari avtomobili. 

Za kulturni utrip so poskrbele tudi ljudske pevke iz Sel. Foto: Rado Škrjanec 

Folkloristi iz Pobrežja so se predstavili v značilni noši 

Haloze so sinonim za dobro vino; na fotografiji člani kulturno-
turističnega društva Soviče-Dravci 

JANEZOVSKI VRH / JAGODE SO 
LETOS PREJ DOZORELE 

Dober pridelek jagodi 
Jožica Fleišman z Janežovskega Vrha že tretje leto prideluje 
jagode, a jih tako zgodaj kot letos še ni obirala. Pridelovanje 
sočnih zapeljivih sadežev predstavlja dopolni lno dejavnost 
na kmetij i . Sezona gre h koncu in s pr idelkom je zadovol jna, 
prav tako kot s prodajo. 

F o t e z a p i s : A K < 



OD TOD f M TAM 
PTUJ / FESTIVAL MLADE USTVARJALNOSTI 2000 

ResniinosH itio/lA resni čnosfi 
Med 7. in 10. junijem bo na Ptuju že šestič potekal Festival 
mlade ustvarjalnosti, letos pod naslovom Resničnost i mojih 
resničnosti . Organizatorja festivala. Območna izpostava 
SLKD Ptuj in Zveza kulturnih društev Ptuj, sta se pri pripravi 
povezala z gimnazijami na Ptuju, v Piranu in ŠkoQi Loki, k 
sodelovanju pa smo povabili srednješolce in študente iz vse 
Slovenije. Festival je sestavljen iz spremljevalnega programa 
in ustvarjalnih delavnic, namenjenih mladim, ki iščejo svoj 
ustvarjalni izraz na enem od področij ustvarjanja. 

Festival je tematsko zasnovala 
skupina, ki ga je pred šestimi leti 
začelaj Branka Bezeljak Glazer, 
Aleš Šteger, Dušan Fišer, Boris 
Miočinovič in Nevenka Gerl. 
Letošnji naslov Resničnosti moj
ih resničnosti usmerja udeležence • 
festivala k iskanju individualnega 
izraza svojega odnosa do sveta, 
ljudi, stvari, idej. 

USTVARJALNE 
DELAVNICE 
FESTIVALA 

- 8., 9. in 10. junija: 
FOTO: mentor: Stojan Ker-

bler, mojster fotografije 
VIDEO: mentor: Milan 

Potočnik, vodja AV studia Šolske
ga centra Ptuj 

9. in 10. junija: 
LITERATURA: mentor: Jurij 

Hudolin, literarni ustvarjalec 
LIKOVNA UMETNOST: 

mentor: Dušan Fišer, akademski 
slikar 

GLEDALIŠČE: mentor: Zijah 
Sokolovič, igralec in režiser; nas
lov delavnice: Teater v glavi 

PLES: mentorica: Maja Delak, 
plesalka in koreografinja 

SPREMLJEVALNI P R a 
GRAM 

- 7. in 8. junija ob 8., 11. in 14. 
uri bo v Narodnem domu za dija
ke Gimnazije Ptuj MEDKUL
TURNA SIMULACIJA BA FA 
BAFA 

- 8. junija ob 20. uri v Gledališču 
Ptuj GINA & MIOVANNI, ple
sna predstava 

- 9. junija ob 21. uri na trgu za 
centrom Domino JEBELA CES
TA, koncert 

- 10. junija ob 20. uri v Narod
nem domu: PRODUKCIJA 
VSEH DELAVNIC MULTI-
MEDIJSKI PERFORMANCE 

Poleg mladih udeležencev festi
vala vljudno vabimo Ptujčanke in 
Ptujčane k ogledu spreniljevalne-
ga programa, ki je vedno zelo za
nimiv in poskuša pokrpati kakšno 
luknjo v siceršnji ptujski kulturni 
ponudbi. 

N e v e n k a G e r l 

PRAGERSKO / PRENOVUENI PROSTORI KNJIŽNICE 

^ sedi4 roMnu^ia§9 9 Širitvi 
Na Pragerskem so pred kratkim v domu kulture odprli pre
novljen prostor v velikosti 50 kvadratnih metrov za tam
kajšnjo knjižnico, kjer bo na policah prostor za okoli 6000 
knjig. Denar za obnovo, okoli 13 milijonov tolarjev, so prispe
vali občina Slovenska Bistrica, krajevna skupnost Pragersko 
in ministrstvo za kulturo. 

Po pričevanju krajanov Prager-
skega je bila knjižnica ustanovlje
na kmalu po drugi vojni. Prvi naj
deni podatki iz 1. julija 1956 govo
rijo, da je bila takrat na železniški 
postaji Pragersko in je že takrat 
štela 2300 knjig. Po večkratni se
litvi knjižnice so knjige končno 
pristale v sedanjem domu kulture. 
Delo v knjižnici je bilo vedno lju
biteljsko in kar lepo število Pra-
gerčanov se je v teh letih trudilo, 
da bi knjigo približali ljudem. 

Tudi današnja obnovljena 
knjižnica na Pragerskem je 
majhna in s petdesetimi kvadrat
nimi metri ne zadošča stand
ardom, kljub temu pa je pomemb
na pridobitev za kraj. Tega, da je 
prostor majhen, se zavedajo tako 
obiskovalci kot knjižničarke, ven
dar je sedanja knjižnica v primer
javi s stanjem pred obnovo zago
tovo večja, lepo urejena ter 
račimalniško povezana v enoten 
sistem COBISS z možnostjo dos
topa do intemeta. Trenutno še ne 
premore računalnika za uporabni
ke, vendar upajo, da bodo kmalu 
zbrali dovolj denarja za ta nakup, 
marsikaj pa je seveda odvisno od 
donatorjev. V obnovljenih prosto
rih je na policah našlo prostor 
okoli 6000 knjig, nekaj pa jih je 

moralo zaradi gneče na policah še 
ostati v škatlah. Prav zaradi tega je 
ob odprtju Anica Korošec, ravna
teljica Knjižnice Josipa Vošnjaka 
Slovenska Bistrica, prenesla spo
ročilo vodij Državne matične 
službe za knjižničarstvo, namen
jeno županu občine in lokalni 
skupnosti, da je o razširitvi pros
torov knjižnice potrebno raz
mišljati že sedaj. 

Kljub temu da je sedanja 
knjižnica na Pragerskem majhna, 
pa je njena obnova vendarle terja
la dokajšnja finančna sredstva. 
Kot je v nagovoru povedal bi

striški župan dr. Ivan Žagar, je 
veljalo okoli 13 milijonov tolar
jev. Finančna bremena so si po
razdelili občina, krajevna skup
nost ter pristojno ministrstvo. 
Možnosti za širitev knjižnice na 
podstrešje kulturnega doma so 
povsem realne in tako se Prager-
čanom v ne tako daljni prihodno
sti obeta odprtje večje knjižnice, 
sedanji prostor pa bodo namenili 
za čitalnico ter invalidom. 

Od septembra 1997. leta je 
knjižnica na Pragerskem profesio
nalna enota Knjižnice Josipa 
Vošnjaka Slovenska Bistrica in od 
takrat je odprta dvakrat tedensko. 
V letu 1999 je imela enota 
knjižnice na Pragerskem 112 red
nih članov, od tega 88 mladih, ki 
so knjižnico obiskali 880 krat in si 
izposodili 3600 enot knjižničnega 
gradiva. To zagotovo ni zane
marljiv podatek za štiriiuno te
densko odprtost knjižnice. Sedaj, 
ko delajo v neprimerno boljših 
pogojih, si knjižničarke želijo, da 
bi se povečal obisk, še posebej pa 
želijo dobro sodelovanje s šolo in 
vrtcem, saj bi le tako lahko poka
zali, da kraj potrebuje tudi večjo 
knjižnico. 

Knjige in sama knjižnica Pra-
gerčanom brez dvoma veliko po
menijo. To so pokazali tudi z do
brim obiskom ob odprtju ter kul
turnim programom, kjer so z pri-
zorčkom o knjigah in knjižnici 
nastopili tudi učenci podružnične 
osnovne šole Pragersko. 

V i d a T o p o l o v e c 

Med prvimi knjižničarji 
na Pragerskem je omenjen 
gospod Vindiš, za njim so se 
z izposojo knjig^ ukvarjali še 
Lovro Munda, Štefka Vršič, 
Danica Svetlin Javemik, 
Franc Kitek, Viktor Lednik, 
Alojz Mlakar, Andrej Polja-
nec, Eiica Pemšek Kitek, 
Erika Šoba, Marija Kitek 
Hvaleč, Lidija Peklar, Maja 
Kmetec Stojnšek, Danica 
Vek Kmetec in Danica 
Kmetec, ki še danes opravl
ja posle knjižničarke. 

NOVICE Z INTERNETA / WWWW.SOFT-WARE.DE 

S spletno stranjo do barv
nega tiskalnika HP 610 C 
Slovenija je pregrešno lepa dežela. Edinstvena je v raznolikos
ti svoje pokrajine in neštetih možnost ih sprostitve ali aktivne
ga oddiha, ki ga ponuja. Odkrijte jo . Čakajo vas izzivi gorskih 
vrhov, radoživost sredozemskega sonca, najlepše kraške jame 
in termalni izviri, kanjoni čist ih rek in širine mirnih voda, sli
kovite vasi in nemir mest, planinska jezera, srednjeveški gra
dovi in moderna zabavišča, rodovitni vinogradi in sadne ceste. 

Da bodo turisti res to videli, 
morajo priti sem. In kako jih pre
pričati? Z dobro spletno stranjo, 
kjer bodo dovolj atraktivni podat
ki v grafični in tekstovni obliki. 
Tako smo v Tedniku v začetku 
aprila uvedli rubriko, kjer bomo 
izbirali najzanimivejšo oz. najbolj 
prepričljivo spletno stran, katere 
vsebina je na kakšenkoli način po
vezana s Ptujem in njegovo širšo 
okolico. Rubrika je v Tedniku 
vsakih štirinajst dni in v njej bo 
predstavljena spletna stran, ki bo 

med prijavljenimi najatraktiv
nejša. Naslove svoje Internet stra
ni lahko pošljete na elektronski 
naslov: Tnilan.krajnc(^>writeme.c(m. 
Več informacij pa lahko zveste 
tudi na Internetu: 
http://ioivivw.soft-ware.de 

Konec junija bomo izbrali naj
bolj prepričljivo spletno stran in 
jo nagradili z barvnim tiskalni
kom HP 610 C, ki ga podarja ME-
TIS - trgovina z računalnild, mo
bilno telefonijo, elektroniko, 
servisiranje mobilnih aparatov 
in modelarstvom. Pri njih izdelu
jejo tudi spletne strani. Najdete 
jih lahko v poslovnem centru Do
mino, Trstenjakova 5/a, Ptuj, na 
telefonu 7481310 ali na Internetu 
http://connect.to/metis, e-mail: 
metis(g)siol.net 

V pretekli rubriki smo predsta
vili spletno stran GIZ Poetovio 
Vivat rhttp://www. poetovio-vi-
vat.si). Naš komentar je bil: "Ko 
smo prišli na spletno stran, nam je 
skoraj vzelo sapo. Ptuj lahko pro-
moviramo samo v Sloveniji, na 
navadni beli strani samo besedilo, 
šele s težavo smo našli nekaj 
"živahnega" za objavo." Žal nismo 
napisali nič več, ker od šoka ni
smo mogli več pisati in smo 
mnenja prepustili vam. 

Najprej ste se lotili prve strani. 

kjer ni nikjer nobene grafične po
dobe Ptuja ali česarkoli, ki bi po
nazarjalo ptujskost, razen če smo 
Ptujčani tako monotoni, da naši 
obrazi izgledajo kot bel zid, bese
de pa so le gola formalnost. Niti 
ene besede ni v tujem jeziku, tako 
da tujci ne morejo dobiti nobenih 
koristnih informacij. Ali pa s tem 
žeUjo, da naj kar pridejo na Ptuj, 
pa bodo takrat videli, kako je pri 
nas?! Tudi nobene oznake ni, 
kdaj je bila stran nazadnje spre
menjena, le napis, ki nas vabi na 
Kurentovanje 2000, nam pove, da 
so v februarju bile tam zadnje 
spremembe. A kurentovanja je že 
konec! 

Poti s prve strani vodijo še na 
nekatera ptujska podjetja, ki pa so 
preko njihove spletne strani žal 

nedosegljiva, ker vodijo preko 
poti podjetja KDM, njihov "serv-
er" pa več ni dosegljiv in tako bi 
lahko nekdo, ki bi želel priti v 
kontakt s temi podjetji, mislil, da 
so že "propadla". V dodatnih in
formacijah nudijo nekakšne po
nudbe, ki pa sprva niso opisane, 
kaj ponujajo, šele ko greš globoko 
brskat po strani, naletiš na omen
jene ponudbe. Vendar do takrat 
raje obiščeš drugo mesto. 

Takšna interaktivna stran 
(pravzaprav si ta stran ne zasluži 
imena interaktivna, ker sploh ne 
živi) daje Ptuju predvsem slab 
zgled in škodi njegovemu ogledu. 
In če je GIZ Poetovio Vivat finan
ciran od občine in da ta stran 
sploh obstaja, ni zastonj, to pa po
tem pomeni, da denar mečemo 
skozi okno. 

Spremembe na omenjeni strani 
bomo spremljali tudi mi, o no
vejših informacijah pa nas lahko 
obveščate tudi vi, spoštovani bral
ci, na elektronski naslov: mi-
lan.krainc(g)writeme.com in nas 
obiščite na svetovnem spletu: 
http://wwww.soft-ware.de. 

IN KAKŠEN BI 
MORAL BITI 
PTUJ NA 
SVETOVNEM 
SPLETU? 

Potem ko nam je bilo žal, ker 
smo kritizirali pretekle spletne 
strani, saj smo videli, kakšna je 
spletna stran Ptuja, se je pojavila 
elektronska pošta in nam ponov
no vzela sapo. Tako dobre spletne 
strani pa še ne! Božidar Doki nam 
je poslal predlog, kako bi morala 
izgledati interaktivna stran Ptuja. 
Stvar si je zastavil lahkomo, ven
dar zanimivo in polno koristnih 
informacij. Splača si jo ogledati na 
spletnem naslovu: 
http: //home, amis.net/doklb/ptui. 
Stran je šele v nastanku, tako da 
mu lahko predloge pošljete tudi 
na elektronski naslov: 
bozo.dokl(g)amis.net, pa hitro, ker 
naslednjič bomo stran ocenili ne
koliko podrobneje, ko bomo vzeli 
v roke "lupo". 

Mnenja o strani in prijave nam 
pošljite na elektronski naslov: mi-
lan.kra)nc(g)writeme.com 

M i l a n K r a j n c P a v l i c a 

Nagradno turistiino vprašanje 
Ce še velja, da je dober turistični obisk ob veliki 

noči tudi že napoved za dobro turistično sezono, 
potem bo za ptujsko to veljalo. Stacionarnih gos
tov in drugih obiskovalcev je bilo v tem času veli
ko. Lepo vreme je omogočilo tudi predčasni 
začetek kopalne sezone, čeprav se to pri obisku še 
ne odraža tako. 2^nimivo je, da se že po tradiciji 
prava kopalna sezona v Termah Ptuj prične šele 
po 20. juniju, pa četudi bi se glede na vreme lahko 
veliko prej. 

Nagrado za pravilen odgovor v prejšnjem nagrad
nem turističnem vprašanju bo prejela Zofija Vinko 
iz Ilčeve ulice 2 v Ptuju. Povpraševali smo po pivni
ci Zlatorog Nade Ducman, kjer za goste pripravljajo 
okrog 20 različnih vrst pic in jedi z žara. Odprto ima
jo vsak dan, tudi ob nedeljah in praznikih. Kot je po
vedala Nada Ducman, je njihova velika želja, da bi 
lahko lokal odkupili. Ker pa je po denacionalizaciji 
za objekt kar 17 upravičencev, se to še ne bo tako 
kmalu zgodilo. Dovoljenje za obnovo zunanjosti ob
jekta pa že ima. Želja po terasi nad tržnico pa se ji ni 
izpolnila zaradi prevelikih zahtev. Bi pa to bila zago
tovo ena najlepših ptujskih polet
nih teras. 

Tudi na današnji fotografiji je • 
ena starejših ptujskih gostiln zu
naj mestnega jedra, njen stari nas
lov je bil Za postajo 16. Ob gostil
ni je bil nekoč tudi mlin. Gostinst
vo je v tej družini že sto- in večlet
na tradicija. Sedaj je v rokah že 
četne generacije. Pred kratkim so 
se v tej znani ptujski gostilni 
odločili tudi za spremembo po

nudbe, ker so želeli mestu in njegovim prebivalcem 
ponuditi novo kvaliteto. Nagrado za pravilen odgo
vor bo prispevala gostilna, po kateri vprašujemo. 

Odgovore pričakujemo v iu:edništvu Tednika, 
Raičeva ulica 6, do 9. jimija. 

Po kateri znani ptujski gostilni vprašujemo? 

http://WWW.SOFT-WARE.DE
http://ioivivw.soft-ware.de
http://connect.to/metis
http://www
http://wwww.soft-ware.de
http://amis.net/


O O TOD IN TAM 
SLOVENSKA BISTRICA / DR. JANKO PREDAN, PREDSEDNIK OBMOČNEGA ZDRUŽENJA RDEČEGA KRIŽA 

Pred tridesetimi leti ni bilo revnih ljudi 
Moto Rdečega križa je pomoč sočloveku v stiski. Kako je s to 
pomočjo v Slovenski Bistrici , komu pomaga Rdeči križ, kako 
je s krvodajalstvom in še veliko drugega smo izvedeli v pogovo
ru z dr. Jankom Predanom, dolgoletnim predsednikom 
območnega združenja Rdečega križa Slovenije v Slovenski Bi
strici. 

T E D N I K Koliko let že načelu-
jete v tej humanitarni organiza
ciji v Slovenski Bistrici? 

Dr. Janko Predan: "Petindvaj
set let sem predsednik občinskega 
združenja RKS v Slovenski Bi
strici, v Rdečem križu pa delam že 
več kot 30 let. K sodelovanju me 
je povabila takratna sedaj že po
kojna sekretarka Rdečega križa v 
Slovenski Bistrici Marjana Žur-
man. 1968. leta, takrat sem bil v 
Oplotnici, je prišla k meni in me 
'snubila' za sodelavca - in od tiste
ga časa dalje delam pri Rdečem 
križu." 

T E D N I K To pomeni, da ste v 
tem času spoznali veliko stisk in 
tegob ljubi. Je velika razlika med 
stiskami ljudi današnjega časa 
in tistimi pred tridesetimi leti? 

Dr. Janko Predan: "Brez dvoma 
je razlika velika. Naj se sliši še 
tako nenavadno, pred tridesetimi 
leti ni bilo revnih ljudi oziroma so 
to bili tisti posebneži, vaški in 
mestni, ki so bili bolj posebneži 
kot pa reveži. Revni so bili zaradi 
tega, ker niso hoteli delati ali niso 
želeli dela, ne zato, ker dela ne bi 
imeli. Danes pa je žal drugače: 
ljudje so revni, ker nimajo dela. 
Rdeči križ je bil takrat bolj usmer
jen v vzgojno-izobraževalne pro
cese. Takrat smo imeli predavanja 
za starše o vzgoji in bilo je veliko 
vzgojno-prosvetnega dela z vidika 
zdravstvene prosvete, pa tudi o 
medsebojnih odnosih med spolo
ma. Pomembno px)dročje dela 
Rdečega križa v tistih časih je bila 
organizacija prve medicinske 
pomoči. V začetku sedemdesetih 
let smo imeli na tem področju v 

Slovenski Bistrici izredno velike 
uspehe, saj je bilo formiranih več 
kot sto ekip prve medicinske 
pomoči, mnoge med njimi so ak
tivne še danes, ves ta čas smo bili 
uspešli tudi na področju krvoda
jalstva, ki se neprestano vleče sko
zi dejavnost Rdečega križa, nikoli 
pa tudi ni pozabljena sosedska 
pomoč, saj menim, da mora biti 
vedno v ospredju." 

KRVODAJALSTVO 
VEDNO USPEŠNO 

T E D N I K Je bilo pred trideseti
mi leti več krvodajalcev kot da
nes oziroma kako so se ljudje ta
krat odzivali na to humano akci
jo? 

Dr. Janko Predan: "V naši 
občini je bilo krvodajalstvo vedno 
uspešno. Imeli smo zlate ljudi in 
jih še vedno imamo, vedno smo 
imeli dovolj krovodajalk in krvo
dajalcev. Seveda jih je bilo 1968. 
leta manj, ker so bile manjše tudi 
potrebe po krvi, na drugačen 
način je bila tudi organizirana 
zdravstvena služba, manj je bilo 
nesreč in drugih obolenj, kjer je 
bila potrebna kri. V sedemdesetih 
in osemdesetih letih je bilo v Slo
veniji in seveda tudi v naši občini 
največ krvodajalcev: v Sloveniji 
jih je bilo takrat več kot 130 tisoč, 
sedaj jih je okoli 100 tisoč. Ta šte
vilka zagotavlja dovoljšnjo 
količino krvi, to pa je letno 47 
tisoč litrov. Pri tem opažamo zlas
ti v mestnih občinah, da je število 
krvodajalcev upadlo, v Ljubljani 
celo za 30 odstotkov, bistveni pa
dec pa je tudi v Celju in Mariboru. 

V naši občini število krvodajalcev 
ne upada, ostalo je na ravni osem
desetih let, še posebej pohvalno pa 
je, da je med njimi vsako leto za 
dvajset odstotkov več mladih, ki 
kri prvič darujejo. To pa brez dvo
ma sodi med največje uspehe 
Rdečega križa v naši občini." 

T E D N I K Krvodajalci so imeli 
v prejšnjem času nekatere ugod
nosti in tudi delovne organizaci
je so imele takrat vsaj na videz 
večji posluh za to dejavnost. 

Dr. Janko Predan: "V prejšnjih 
časih smo na področju krvoda
jalstva, ki pri nas poteka na osnovi 
anonimnosti, brezplačnosti in 
prostovoljnosti, dobro sodelovali 
s sindikatom, ki je v delovnih or
ganizacijah prevzel neke vrste pa-
tronat nad krvodajalskimi akcija
mi. Sedaj pa je ta njegova vloga 
skoraj povsem prenehala in novi 
sibdikati, ki so nastajali, tej nalogi 
niso posvečali posebne pozornos
ti. Pojavil se je nov delodajalec in 
ta iz povsem razvunljivih razlogov 
gleda na krvodajalstvo na dru
gačen način. Zato smo se pri 
Rdečem križu Slovenije, takrat 
sem vodil na državni ravni odbor 
za krvodajalstvo, dogovorili s sin
dikati, predvsem pa z obrtno in 
gospodarsko zbornico, da ima 
vsak krvodajalec takrat, ko kri da
ruje, prost dan, ne pa več dva dni, 
kot še velja po stari jugoslovanski 
zakonodaji. Seveda se je s strani 
delodajalcev pojavila pobuda, da 
naj Rdeči križ organizira krvoda
jalske akcije ob dela prostih dne
vih. Nekaj teh akcij smo res orga
nizirali ob sobotah in nedeljah, 
vendar je bil odziv žal minimalen. 
Seveda se pri tem takoj postavlja 
vprašanje, ali gre resnično za soli
darnost ali pa samo za dela prost 
dan. Vendar se sedaj že kaže, da 
tisti, ki so solidarni in znajo pris
luhniti sočloveku, ki vedo, da 
ljudje kri potrebujejo, ter se ob 
tem zavedajo, da jo bodo tudi oni 

kdaj potrebovali, to delajo iz re
snične solidarnosti in notranje 
plemenitosti. Menim, da bomo na 
državni ravni uspeli organizirati 
krvodajalstvo tudi ob dela prostih 
dnevih in da bo odziv ljudi prime
ren. Sedaj je v Sloveniji organizi
rano tako, to je zapisano tudi v no
vem zakonu o delovnih razmerjih, 
da ima krvodajalec na dan, ko da
ruje kri, dela prost dan. V Evrop
ski uniji imajo krvodajalci prosto 
štiri ure - to je čas, ko daješ kri. Iz 
medicinskih razlogov pa po pros
tem dnevu ni potrebe." 

T E D N I K Koliko krvodajalcev 
je vpisanih v register pri občin
ski organizaciji Rdečega križa v 
Slovenski Bistrici in koliko jih 
je še vedno aktivnih? 

Dr. Janko Predan: "V Slovenski 
Bistrici imamo v registru 7000 
krvodajalcev, letno pa jih daruje 
kri 2000. Imamo jesensko in 
spomladansko krvodajalsko akci
jo v Slomškovem domu, kjer 
opravlja odvzem krvi Zavod za 
transfuzijo iz Ljubljane, nato pa 
še na sedemnajstih mestih po po
sameznih krajevnih skupnostih, 
kjer je izvajalec oddelek za trans
fuzijo mariborske bolnišnice. 

2000 Slovenjebistričank in Slo-
venjebistričanov darujejo letno 
800 litrov krvi, kar je za slovenske 
razmere veliko. Na področju 
krvodajalstva že nekaj časa na 
novo uvajamo avtotransfuzijo, kar 
je tudi najzanesljivejše in najmanj 
tvegano tudi glede raznih okužb. 
Sicer pa v Sloveniji pregledamo 
danes vso kri na virus HIV, hepa-
titise ter spolno prenosljive bolez
ni in ni možnosti, da bi se kdo 
okužil s temi boleznimi preko 
krvi. Če pri darovalcu ugotovimo, 
da ima katero od navedenih bolez
ni, ga na primeren načih opozori
mo. Kolikor mi je znano, do sedaj 
v naši občini ni bil pri krvodajal
skih akcijah odkrit noben primer 
okužbe z virusom HIV." 

T E D N I K V dejavnost Rdečega 
križa sodi tudi akcija Nikoli 
sam. Že v začetku pogovora ste 
omenili, da so bili pred trideseti
mi leti ljudje "drugače" revni: ni 
bilo revnih v smislu golega 
preživetja, danes pa je slika žal 
povsem drugačna. 

Dr. Janko Predan: "Kar velja za 
državo, kjer je okoli 13 odstotkov 
populacije zelo revne, velja tudi za 
našo občino. Evidenco ljudi, po

trebnih pomoči, dobivamo od 
Centra za socialno delo ter patro-
nažne službe zdravstvenega doma, 
veliko jih tudi pride samih na 
Rdeči križ in prosijo pomoči. 
Včasih jim je bilo nerodno priti k 
nam po pomoč, danes pa je to za 
mnoge že povsem normalno. Ko 
se na državni ravni zbere dovolj 
sredstev, steče državna akcija 'Ni
koli sam' in takrat dobimo pomoč 
iz države. Lani proti koncu leta 
smo dobili petsto paketov in jih še 
dopolnili s svojimi sredstvi. Prav 
presenetljivo je, da ljudje poleg 
hrane najbolj potrebujejo čistilna 
sredstva in stvari za osebno higie
no. To je tisti čisto intimni ter 
osebni sklop potreb, drugi pa so 
oblačila." 

Dr. Janko Predan je ob koncu 
najinega pogovora še dejal, da je 
potrebno v medsebojnih 
človeških odnosih, pa tudi pri 
Rdečem križu spoštovati raz
ličnost, kar pomeni, da se spoštuje 
tudi integriteta človeka. To pa je 
po njegovem pomemben element 
v medsebojnih odnosih med ljud
mi v novem tisočletju. 

Vida Topolovec 

COGETINCI / DELOVNO SREČANJE 

Nastaiajo obrisi monografije 
obilne Cerkvenjak 
Na turistični kmetiji Firbas v Cogetincih pri Cerkvenjaku v Slovenskih goricah je bilo de
lovno srečanje članov uredniškega odbora monografije občine Cerkvenjak. Nanj so pova
bili tudi avtorje posameznih poglavij in občinsko vodstvo na čelu z županom Jožetom 
Kranerjem, podžupanom Jankom Magošo in direktorjem cerkvenjaške občinske uprave 
Darkom Frasom. 

Govorili so o operativnih nalogah in rokih za iz
vedbo obsežnega projekta, ki bo velik finančni in 
organizacijski zalogaj. Pobudo za izdajo mono
grafije so oblikovali člani nestrankarskega civil
nega družbenega gibanja Shvenskogoriški forum, 
vsebinsko zasnovo in uredniški odbor pa je že 
potrdil cerkvenjaški občinski svet. Monografija 
naj bi izšla predvidoma konec junija prihodnje 
leto ob občinskem prazniku in bo celovit pregled 
dogajanja v tej občini v preteklosti in tudi sedan
josti. Uredniški odbor vodita dr. Bernard Rajh in 
prof. Marjan Toš, ki sta pritegnila k sodelovanju 
veliko uglednih znanstvenikov in strokovnjakov 
iz znanstveno-raziskovalnega centra Slovenske 
akademije znanosti in umetnosti ter mariborske 
in ljubljanske imiverze. 

O najstarejši zgodovini Cerkvenjaka in cerkven-
jaških goric bo pisal dr. Janez Marolt, o vizitacij-
skih zapisnikih župnije sv. Antona akademik 
prof. dr. Jože M l ina r i c , o umetnostnih spomeni
kih s poudarkom na župnijski cerkvi dr. Sergej 
Vrišer, o geografskih značilnostih in posebnostih 
dr. Jurij Kunaver, dr. Jože Lojk in Marjan 
Zmavc, o Cerkvenjaku na vojaških kartah dr. 
Vincenc Rajšp, o zgodovini župnije dr. Anton 

Ožinger, o kulturnem življenju in cerkvenjaškem 
bralnem društvu prof Viktor Vrbnjak, o znanih 
osebnostih in o narečnih posebnostih cerkven-
jaških goric dr. Bernard Rajh, o zgodovini šolstva 
in žrtvah vojne 1941-1945 prof Marjan Toš in o 
bogatem ljudskem izročilu dr. Janez Bogataj. V 
monografiji bodo objavili še članke in razprave 
dr. Boruta Juvanca o značilni podeželski arhitek
turi, dr. Zmage Kimier o glasbenem izročilu, Ed
varda Pukšiča o zgodovini društev in organizacij, 
mag. Cirila Paluca o bogati gospodarski zgodovi
ni in razvoju trgovine ter prof Mirka Žmavca o 
znamenjih, kapelicah in razpelih v občini Cer
kvenjak. Za fotografsko opremo bo poskrbel 
domačin Ivo Lorenčič in za oblikovanje Mirko 
Žmavc, likovni pedagog na cerkvenjaški osnovni 
šoli. 

Na delovnem srečanju je župan Jože Kraner 
podprl dosedanje priprave in delo tiredniškega 
odbora ter poudaril, da naj bodo v publikaciji, ki 
bo dobrodošla za sleherno gospodinjstvo in bo 
tudi prvovrstno promocijsko gradivo, nakazane 
razvojne usmeritve te nove slovenskogoriške 
občine za prihodnja leta. 

M. Toš 

O R M O Ž / TEDEN RDEČEGA KRIZA 

OsnovnošoM bodo 
pnri pomagali 

Obdobje od 8. maja 1999 do letošnjega maja je bilo v Medna
rodnem odboru Rdečega križa in Mednarodni federaciji 
društev Rdečega kriza in Rdečega polmeseca poimenovano 
kot "Leto Rdečega križa in Rdečega polmeseca - leto vstopa v 
novo tisočletje". Od 8. do 15. maja letos pa je v tednu Rdečega 
križa potekala vrsta aktivnosti tudi v Ormožu. 

Sekretarka območnega 
združenja RK Ormož Boža Anto-
lič nam je povedala, da so se 
vključili v aktivnosti, ki so pote
kale na področju celotne države. 
Razdeljevali so značke Rdečega 
križa, donatorjem, sponzorjem in 
vsem, ki so jim pomagali pri raz
ličnih aktivnostih, so poslali razg

lednice "Moč humanosti", izdali 
pa so tudi brošuro, v kateri so 
predstavili aktivnosti Območnega 
zdrtiženja RK Ormož. 8. maja se 
je 18 dijakov ormoške gimnazije 
udeležilo dobrodelnega koncerta 
v ljubljanskih Križankah, ki je 
potekal pod geslom "Zabava z na
menom". Zbrana sredstva bodo 

namenili za obnovitev mladinske
ga zdravilišča na Debelem Rtiču. 

Koordinatorica za promocijo 
zdravja Maja Vaupotič pa je do
dala, da se aktivnosti ormoškega 
območnega združenja RK s 15. 
majem seveda niso zaključile. Vse 
leto poteka vrsta dogodkov. Nas
lednja aktivnost, ki jo pripravlja
jo, je občinsko preverjanje znanja 
iz prve pomoči za osnovnošolce^ 
ki bo 30. maja ob 14. uri na OS 
Ormož. Teoretičnemu delu bo ob 
15. uri sledil krajši kulturni pro
gram z razglasitvijo rezultatov na
juspešnejših na natečaju z naslov
om Varovanje okolja. Odziv 
vrtcev in osnovnih šol je bil zelo 
dober. Na osnovi 125 likovnih in 
25 literarnih prispevkov je nastala 
razstava, ki je na ogled že od 22. 
maja in bo stala v jedilnici OŠ 
Ormož do konca meseca. Sledil bo 
praktični del preverjanja znanja iz 
prve pomoči ter razglasitev naj
boljših. 

Dogovori o drugih aktivnostih v 
letu 2000 še potekajo. V poletnih 
počitnicah bodo organizirali ne
kajdnevne delavnice za 
srednješolce. Letos pa bodo že 
drugič organizirali tudi otroški 
počitniški tabor za mlajše osnov
nošolce v avgustu. Do jeseni sta 
predvideni tudi predavanji za 
sladkorne bolnike in predavanje, 
ki bo povezano s temo odvisnosti. 

Majda FridI 

Boža Antolič in Maja Vaupotič skrbita na Območnem 
združenju Rdečega križa občine Ormož za bogat program 
aktivnosti. Foto: Majda FridI 

PTUJ / N O V O NA PTUJU 

Mehiška restavradia De Pomlio 
26. aprila letos so na Rogoz-
niški cesti 20 na Ptuju odprli 
mehiško restavracijo De Pon-
cho. Kot je povedal njen last
nik Boris Šegula, so se za 
novo ponudbo odločil i , ker so 
želeli Ptujčanom in obisko
valcem od blizu in daleč po
nuditi nekaj novega, pred
vsem pa dobrega. 

Na jedilnem listu je več kot 50 
najbolj znanih mehiških jedi in 
kar 60 različnih koktajlov. 

Kot pravi Boris Šegula, bodo po
leti pri njih še posebej zanimivo. 
Pripravili bodo več prireditev z 
znanimi gosti. Prejšnjo nedeljo je 
že bilo živahno, zbralo se je okrog 
tisoč ljudi. 

M G 
Mehiška restavracija na Rogozniški cesti 20 na Ptuju. 

Foto: Kosi 



NASVETI 

Kuharski nasveti 
Spinaia 

Špinača spada v skupino listnate zelenjave in je v primerjavi s 
solatami veliko bolj vsestransko uporabna. Ponaša se z gladki
mi ali rahlo nakodranimi srčastimi listi. Gojena špinača, ki jo 
pogosto lahko kupimo tudi na tržnicah, je pogosto izrazi
tejšega okusa In čvrstejša kakor špinača iz domačega vrta zara
di nekol iko drugačnega načina gojenja. 

Velikokrat slišimo, da špinača 
vsebuje veliko vitaminov in 
železa, vendar je ta sloves le del
no upravičen, saj vsebuje kuha
na špinača le nekaj majhnih sle
dov železa. V večini evropskih 
državah je špinača enako pril
jubljena surova kot kuhana, pri 
nas pa še zmeraj raje posegamo 
po kuhani ali kako drugače pri
pravljeni špinači. 

Znana in priljubljena je solata 
iz špinače. Zmeraj jo pripravlja
mo iz čim bolj nežnih in mla
dih listov, ki jih lahko prelije
mo s p ikantnim, navadnim ali 
jogurtovim solatnim prelivom. 
Okus špinačni solati zelo iz
boljšamo, če ji dodamo grobo 
nariban sir, ki zori s plemenito 
plesnijo, kuhan in ohlajen 
krompir , lahko pa tudi na tanke 
rezance narezano slanino ali 
drugo delikateso. 

Pri nas so najbolj znane kuha
ne jedi iz špinače, ko pred upor
abo špinačo blanširamo oziro
ma poparimo. 

Pri številnih jedeh kaže fran
coska oznaka a la florentine, da 
je sestavina jedi špinača. Po 
okusu se lepo poda k ribam in 
mesu ter jajčnim jedem. Od 
začimb pri pripravi špinače ne 
sme manjkati muškatni 
orešček, sploh če pripravljamo 
kremno špinačo ali špinačno 
juho. Iz špinače si lahko pripra
vimo še omlete, narastke, pril
jubljene so palačinke, omaka k 
testeninam in testenine s 
špinačo, lepo pa se ujema še z 
mehkim sirom in smetanovo 
omako. 

Zraven teh jedi si v Italiji pri
pravljajo v pouvi pečeno 
špinačo na olivnem olju s pinjo-

lami ter špinačno kremno juho, 
v Nemčiji gratinirano špinačo s 
sirovim prelivom, v Franciji jo 
pečejo skupaj s sardelami, v 
Ameriki pripravljajo špinačni 
narastek z gobami ter špinačne 
jedi z jajci, Nizozemska si pri
pravi špinačno juho z navad
nim jogurtom, v Turčiji pa 
špinačno juho s suhimi slivami. 

Vsi tisti, ki jo imate na svojih 
vrtovih in sveže ne porabite, jo 
lahko blanširate ali poparite, 
ohladite in shranite v zamrzo
valnih omarah ali skrinjah. Da 
bo obdržala čim svetlejšo zele
no barvo, je pri kuhanju ne po
krivajte. 

Pri nas imamo od vseh 
špinačnih jedi najraje kremno 
špinačo, zraven katere se lepo 
podasta pire krompir in kuhana 
govedina. Kremno špinačo pri
pravimo tako, da špinačo opere-
mo, odstranimo glavno žilo, če 
pa uporabljate nežne mlade lis
te, glavno žilo lahko pustite. 
Posebej pristavimo manjšo 
količino vode, jo solimo, in ko 
zavre, vanjo vsipamo očiščeno 
špinačo. Počakamo, da voda po
novno zavre, in špinačo pobere
mo iz vode. Vode ne odlijemo, 
saj jo lahko uporabimo za zali
vanje. Posebej stalimo 2 žlici 
masla ali margarine, na njej 
prepražimo 2 do 3 stroke se
sekljanega česna, in še preden 
česen spremeni barvo, dodamo 
2 žlici moke, nekoliko pre
pražimo in zalijemo z vodo, v 
kateri smo blanširali špinačo. 
^Začinimo s soljo, poprom in 
muškatn im oreščkom. Med 
tem časom sesekljamo 
špinačo, jo pr i s ipamo 
prežganju in k u h a m o 10 mi
nu t . T ik p red serviranjem do

damo še kislo smetano. 
Pripravimo si lahko tudi 

krompirjeve štruklje s 
špinačnim nadevom. Najprej 
pripravimo krompirjevo testo, 
tako da skuhamo 80 dekagra-
mov krompirja, in ko je kuhan, 
še vročega pretlačimo, mu do
damo 4 dekagrame margarine, 
2 rumenjaka in ohladimo. 
Ohlajenemu krompirju doda
mo še 35 dekagramov ostre 
moke ter 5 dekagramov 
pšeničnega zdroba. Posebej si 
pripravimo špinačni nadev, 
tako da špinačo blanširamo, jo 
ohladimo in sesekljamo. Se
sekljani špinači dodamo 3 cela 
jajca, na kocke narezano slani
no, malo parmezana in kislo 
smetano. Potrebujemo 30 deka
gramov blanširane špinače. 
Krompirjevo testo si razdelimo 
na tri enako velike hlebčke, jih 
razvaljamo, premažemo z nade
vom in zvijemo. Damo v 
pomaščeno folijo ali kuhinjsko 
krpo in kuhamo v slani vodi 15 

do 20 minut . 
Ponudimo 
kot prilogo 
zraven me
sne jedi. Nada Pignar, 

profesorica 
kuharstva 

PRIPRAVUA M A G . BOJAN S I N K O , SPEC 
K L I N . P S I H . / K A K O O B V A R U J E M O 
D U Š E V N O Z D R A V J E . - 279. NAD 

Zukon, družina in 
duševno mdrmvle 

141, nadaljevanje 
Terapevtski proces 
zakona in družine -
na splošno - 69. nad. 
Analiza prenosa ali 
transfera - 7. nad. 

Ko zaključujemo oris tema
tike analize prenosa ali trans
fera, se moramo še dotakniti 
dvojega: transfernih reakcij, 
ki se jih ne da predelati in 
tehničnih napak. 

- Transfeme reakcije, ki se 
jih ne da predelati 

V strokovni literaturi so opi
sane osebe, pri katerih analiza 
prenosa ali transfera skoraj ni 
mogoča. Nerešljiv problem so 
na primer zakonci ali starši s 
prikri to perverzijo ali psihozo 
ali če sodijo v kategorijo kon-
verzivnih psihopatov in "tis
tih, ki stalno delajo težave' 
(trouble-makers po tuje). Vse 
to pa se lahko izkaže kljub 
skrbni anamnezi šele čez čas. 

- Tehnične napake 
Terapevt mora paziti, da se 

m u pri delu s skupino ne pri

kradejo prepogosto razne na
pake, ker te motijo ali onemo
gočajo delo skupine in tera
pevtski proces sploh. Najpo
gostejši vzrok pri tehničnih 
napakah pri analizi transfera 
sta neznanje tertapevta in 
nebvladane kontratransferne 
reakcije. Oboje je mogoče od-" 
praviti s študijem teorije nev
roz in tehnike pod vodstvom 
primernega supervizorja. 

Naslednjič pa Še o osebnosti 
in nalogah terapevta. 

mag. Bojan Sinko 
IZJAVA ZA JAVHOST 

Regres - samo za 
nekatere? 

Na anonimni brezplačni tele
fon Urada za žensko politiko 
(080 12 13) v zadnjem času 
kliče vse več žensk, ki jim delo
dajalci ne nameravajo izplačati 
regresa, ker so na porodniškem 

dopustu in dopustu za nego in 
varstvo otroka, češ da jim ne 
pripada. Urad za žensko politi
ko zato opozarja, da je takšno 
ravnanje protizakonito in v na
sprotju s kolektivno pogodbo. 

Pravica do regresa je vezana 
na pravico do izrabe letnega do
pusta. Pravico do izrabe letnega 
dopusta imajo vsi zaposleni po 
6 mesecih nepretrganega dela, 
tisti, ki v koledarskem letu ne 

izpolnijo tega pogoja, pa imajo 
pravico do letnega dopusta so
razmerno času, ki so ga prebili 
na delu. Regres torej pripada 
vsem, ki so pridobili pravico do 
izrabe letnega dopusta pod na
vedenimi pogoji. To pomeni , 
da so do njega upravičeni tudi 
tisti zaposleni, ki so v času iz
plačevanja na porodniškem do
pustu oz. dopustu za nego in 
varstvo otroka, in sicer ne glede 
na to, ali so letni dopust izko
ristili ali ne. Regres se pravilo
ma izplača enkrat letno, in sicer 
do konca julija tekočega leta, če 
ima delodajalec l ikvidnostne 
težave, pa do konca novembra 
tekočega leta. Lahko se izplača 
v dveh delih. 

Vsem, ki jim delodajalec re
gresa ne izplača, pa jim pripada, 
urad svetuje, da se obrnejo na 
svojega delodajalca s pisno 
zahtevo za izplačilo. Zahtevo 
naj vložijo v roku 15 dni , odkar 
so izvedeli za kršitev pravice. 
Delodajalec mora o zahtevi 
odločiti v 30 dneh. Če delodaja
lec zahtevo zavrne oz. ne odloči 
v roku 30 dni, je možno v na
daljnjih 15 dneh vložiti tožbo 
na delovno sodišče. 

Urad za žensko plitiko: 
direktorica Vera Kozmik 

Krvodaialcl 
16. MAJ - Kristina Kokot, Hrastovec 3/a, Jože 
Horvat, Vintarovd 26, Silvo Furman, Gorenjski 
Vrh 30, Franjo Kumek, Goričak 37, Milan Ciglar, 
Osojnikova 21, Ruj, Stanko Janžekovič, Prerad 
40, Terezija Zebec, Hrastovec 26/a, Ronnan Fri-
dauer, Kvedrova 5, Ruj, Štefka Komet, Pestike 
5/a, Zvonko Žabota, Mestni trg 4, Ptuj, Frančiška 
Bolčevič, Hrastovec 45, Marijana Težak, Turški 
Vrh 5, Cvetko Ničič, Tomšičeva 46, Slovenska 
Bistric^, Franc Kozel, Zakl 37/a, Drago Paska, 
Ut. Šercerjeve brigade, Maribor, Marjan 
Hlušička, Ob Grajeni 1. 

18. MAJ - Rado Peršak, Ul. Stanka Vraza 20, 
Ivanjkovci, Franc Pihler, Trnovska vas 15/b, Ja
nez Ploj, Moravci 24, Drago Kokot, Mihalovci 58, 
Darko Sklepič, Miklavž pri Ormožu 36, Nevenka 
Kovačec, Gorišnica 88, Ivan Kušar, Nova vas pri 
Ruju 99, Alojz Zore, Tavčarjeva 21, Ruj, Bojan 

Sabotin, Volkmerjeva 27, Ruj, Marija Zelenik, 
Vofkmerjeva ul. 11, Ruj, Andrej Poianič, Dornav-
skac. 13, Ruj, Brigita Pišek, Naraplje 33/a, Alek
sander Purg, m. 25. m^a 4, Ruj, ;^pjz l ^ a r , 
Bišečki Vrh 50, Vilko Kramberger, Ul. 5. preko-
morske 1, Ruj, Jožica Kukovec, Racsu- 7/a, Ve
ronika Kodrič, Stojnci 31, Rajko F^t, Ul. Stanka 
Brenčiča 9, Ruj, Albin Drevenšek, Zg. Leskovec 
9, M^ilda Tili, Kicar 48, Stanko Habjanič, Derbe-
tinci 38, Vera Drevenšek, Zg. Leskovec 9, Ivan 
Braučič, Sp. Potskava 143, Vlado Motaln, Buko
vec 56, Danijel Papotnik, Črešnjevec 26, Sloven
ska Bistrica, Velimir Gat, Na Pohorju 19, Šmart
no na Pohorju, Franc Hajšek, Prepuž 9, Zgornja 
Ložnica, Alfonz Strnad, Hajdoše 43/a, Peter Žni-
darič, Dupleški Vrh 16, Alojz Gorinšek, Marjeta 
na Dr. polju, Franc Štumberger, Nova vas 83, 
Alojz Karlo, Radvenci 9, Miran Soršak, Gerečja 
vas 77, Janez Zebec, Drstelja 37, Boris Kurbus, 
Prepelje 42. 

PIŠE: I N G . M I R A N GLUŠiČ / V V R T U V V R T U * V V R T U * V V R T U * V V R T U V V R T U 

Iz cvetočega maia v rožnik 
( Ob prehodu pozne pomladi v poletje je vrtno rastlinje v fazi najbujnejse 
vegetacije, to pa je tudi čas, ko so najugodnejši pogoji za razvoj številnih 
bolezni na vrtnem rastlinju, njihovi mladi in sočni rastlinski deli pa najs
lajša hrana za številne škodljivce. Skrben vrtnar v tem obdobju posveča 
še posebno pozornost negi in prehrani rastlin, da bi te bile čim odpor

nejše, s predčasnim varovanjem preprečuje okužbe pred boleznimi, z ukrepi varstva pa 
uničuje škodljivce, ko se ti prekomerno pojavijo. 

V SADNEM VRTU pri večini sadnih vrst sad
ni škodljivci in bolezni v obdobju najbujnejse 
vegetacije dosežejo višek svojega razvoja, ko 
sadne rastline tako izčrpajo in poškodujejo, 
da prične odmirati in pridelek propade. 

Na jablanah in hruškah je v tem obdobju 
najnevarnejša bolezen jabolčni škrlup, katere
ga glivice uničujejo liste, plodove in mlade ze
lene poganjke. Okužbe preprečimo tako, da 
skrbno vsakih 7 do 10 dni, odvisno od vreme
na (ob dežju v krajših, v suhem v daljših pres
ledkih), sadno drevje škropimo in zavarujemo 
nove poganjke in prirastek pred ponovnimi 
okužbami. Pri jabolčnih sortah, občutljivejših 
na pepelasto plesen, pred škropljenjem od
stranimo plesnive poganjke in jih sežgemo, 
da se trosi pepelovke ne bi širili na zdrave 
dele rastline. Za varstvo pred škrlupom in pe
pelasto plesnijo je na voljo mnogo pripavkov, 
ki so po načinu delovanja lahko dotikalni, ki 
preprečujejo vdor glive v celice, ali sistemični, 
ki onemogočajo razvoj glive v rastlinski celici. 
V tem času že uporabimo kobinirane priprav
ke, ki varujejo in zdravijo. 

Pri marelicah zaradi kapi, ki nastane zaradi 
motenj v pretoku rastlinskih sokov, prično ne
nadoma veneti in odmirati veje, včasih pa tudi 
celo drevo. Zdravljenja tako obolelega dreve
sa ni, nemudoma pa, ko opazimo venenje 
veje, obolelo vejo pri osnovi odrežemo, rano 
zgladimo in premaženo s cepilno smolo. 

Na leski v tem obdobju prično samice 
manjhnega hroščka lešnikarja polagati 
jajčeca v plodiče lešnikov, kjer se razvije čn/, 
ki objeda jedro lešnikov. Škodljivec lahko na
redi veliko škodo, saj je ves pridelek v jeseni 
le piškav in votel. V presledku desetih dni 
škropimo leskove grme z enim od želodčnih 
strupov: lebaycidom, mesurolom, actelicom 
in podobnimi. 

Orehova drevesa zaenkrat kažejo še odpor
nost za listne uši, sicer pa ta škodljivec napa
da vse sadne vrste, še posebej pa mlajše sad
no drevje in njihove poganjke. Na listne uši 
smo pozorni, da jih uničujemo, ko se pojavijo. 
Zoper listne uši in krvavo uš so učinkoviti pri
pravki confidor in pirimor (ta sta manj strupe
na) ter folimat in metasystox, ki pa se uvrščata 

me hujše strupe. 
V OKRASNEM VRTU se na posameznih 

vrstah okrasnega rastlinja pojavljajo razne gli
vične in bakterijske bolezni, ki jih ob pojavu 
obvladujemo z običajnimi dotikalnimi priprav
ki, kot so antracol, dithane, delan ali euparen. 
Pogostejše in težje obvladljive so pri okrasnih 
rastlinah pepelovke, ki jih preprečujemo s pri
pravki na osnovi žvepla, kot so pepelin, co-
san, bayleton, karathane in podobno. Če pe
pelovke, ki je običajno na vršičkih, opazimo, 
okužene dele na rastlini odstranimo in 
uničimo, šele nato škropimo. 

Od škodljivcev se na okrasnih rastlinah v 
največjem obsegu pojavljajo listne uši. 
Uničujemo jih s pripravki, ki zastrupijo rastlin
ski sok, katerega sesajo uši. 

V ZELENJAVNEM VRTU glede na kratko 
rastno dobo večine vrst zelenjave in njeno 
uživanje v presnem stanju strupene kemične 
pripravke za uničenje rastlinskih škodljivcev 
uporabljamo le izjemoma. Skrben vrtnar se 
ravna pri pridelovanju zelenjave po naravnih 
metodah, s katerimi dosežemo, da ne pride 
do prerazmnožitve škodljivcev v takem obse
gu, da bi povsem uničili pridelek. Pri narav
nem vrtnarjenju in pridelovanju zelenjave so 
med najpomembnejšimi za ohranitev zdrave 
rodovitnosti tal zmerna poraba rastlinskih hra
nilnih pripravkov, s katerimi ne prizadenemo 
naravnega ravnotežja v tleh, umno kolobar-
jenje z rastlinami ter upoštevanjem sosedskih 

odnosov med rastlinami, ko posevke^ 
razvrščamo, da ne dopuščamo zapleveljenos- '\ 
ti in da redno in srbno obdelujejmo tla. Če pr i ! 
tem že moramo seči po učinkovitejših-
kemičnih pripravkih, se natančno ravnamo po ' 
navodilih proizvajalca o količini in načinu upo-; 
rabe, da bo ostal pridelek užiten, vrtno okolje 
pa bo neprizadeto. i 

Kumare vsakih 10 dni škropimo z dithanom, \ 
antracolom ali oktavejem, da jih zavarujemo • 
pred okužbo s pepelasto plesnijo. i 

Če črne fižolove uši nismo uspeli uničiti s i 
koprivovo prevrelko, prašivim pepelom ali 
kamninsko moko, in če tudi ni naravnih sov- j 
ražnikov uši, kot so pikapolonice, tenčarice, | 
roparske pršice in drugi, posežemo po pirimo- \ 
ru ali confidoru, ki imata kratko dobo delovan- i 
ja in ne puščata sledov strupenosti, še pose-! 
bej če pridelujemo fižol za zrnje. , 

Kapusnice po pojavu gosenic kapusovegaj 
belina škropimo z actelicom ali karatejem, ki | 
imata najkrajšo karenčno dobo delovanja 7 | 
do 14 dni. ' 

Po biokoledarju so ugodni dnevi za setev,; 
presajanje in oskrbo rastlin, ki jih pridelujemo i 
zaradi cveta, 26. maj ter 4. in 5. junij, zaradi lis-; 
ta od 28. do 30. maja ter 5. in 6. junija, rastline,; 
ki jih pridelujemo zaradi korenike, 30. maja, 1 
1., 2. ter 9. junija, in zaradi plodov 31 . maja ter: 
1. in 7. junija. '• Miran Glušič, ing. agr. j 



OD r O O fff TAM 
PTUJ / M E D O B M O Č N O SREČANJE PLESNIH SKUPIN 

Plesni navdihi 
v petek, 19. maja, so ptujsko gledališče napolnili mladi plesal
ci in ljubitelji plesa. Okoli 200 nastopajočih, ki se ukvarjajo s 
sodobnimi plesom na področju SV Slovenije, je zaradi izstopa
joče kvalitete izbrala na območnih srečanjih selektorica, ple
salka in koreograflnja Snežana Premuš. 

15 krajših plesnih točk, petnaj
stih skupin otrok in mladostnikov 
je ustvarilo plesni popoldan kvali
tete, ki je na tovrstnih prireditvah 
nismo navajeni. Razlog je kvalita
tiven skok slovenskega sodobnega 
plesa, ki iz leta v leto narašča. Ple
sni pedagogi so našli, nekateri 
nadgradili svoj način ozaveščanja 
otrok na poti plesnega ustvarjan
ja, plesalci iz leta v leto bolje 
obvladajo svoje telo kot instru
ment plesa, koreografi pa prostor, 
čas in energijo kot osnovne ele
mente plesa, preko katerih spo
ročajo gledalcem, da je ples zares 
lahko način življenja in samosvoj 
pogled na svet in dogajanje v 
njem. 

Predšolska plesna skupina Vrtca 
Veržej v ljubkih kosttmiih, ki de
luje pod mentorstvom Gabrijele 
Kuhar, je predstavila svoj ples 
mišk, ki je temeljil na naravnem 
otroškem gibu. Nekaj izjemnega 
je uvrstitev kar štirih plesnih sku
pin, ki delujejo pod vodstvom 
priznanega plesnega pedagoga 
Tomaža Bolcarja iz Ormoža. Ple
sni vrtec iz Ormoža, plesna skupi
na OŠ Tomaž, otroško plesno gle

dališče Ljutomer in otroško ple
sno gledališče Ormož so štiri 
Tomaževe skupine, ki delujejo 
pod skupnim imenom "Pandora" 
in jih odlikuje sproščenost, ener-
gičnost, igrivost in izvirnost v ple
snih kreacijah, ki nastajajo pravi
loma na skrbno izbrano, pogosto 
klasično glasbo, ki jo zna Tomaž 
približati otrokom. Izredno zani
mive so bile mlade plesalke Ple
sne šole Devžej na stolih. Nina 
Fras je mlada koreografinja, ki 
prerašča tudi v profesionalno ple
sno pedagoginjo. Na različnih 
koncih SV Slovenije dela z never
jetno innožico otrok. 

Z OŠ na Kogu so prišli mladi 
Navihanci s plesno točko 
Ostržkovi prijatelji, ki se odlikuje 
po zanimivih obraznih maskah. 
Praviloma se uvrščajo na medob-
močna srečanje, kar je potrditev 
kvalitetnega dela mentorice Ne-
venke Jambriško. Iz vzhodnega 
dela Slovenije - Murske Sobote sta 
se predstavili plesni skupini I. 
(Mladost) in II. OŠ (Lilly), ki de
lujeta pod vodstvom Anice 
Djordjevič in Vide Bukvič. 
Gozdni ples in Pusti soncu v srce 

sta plesni točki, ki sta dosegli, gle
de na to da se mentorici ne ukvar
jata primarno s sodobnim plesom, 
visok nivo. Z avtorskim HIP-
HOP plesom se je predstavil Jure 
Krajnc iz plesne šole Pingi iz Ma
ribora. Maribor je mesto, ki se 
razvija v drugi plesni center Slo
venije. V zadnjih letih so z mladi
mi plesalkami delali vrhunski ple
sni pedagogi, nekatere plesalke pa 
so se vrnile iz študija v tujini in v 
okviru Plesnega centra Maribor 
in skupine, ki v svojih vrstah 
združuje vrhunske plesalce - Ple
sne izbe, prenašajo svoje znanje 
na mlajše. "Femina" plesne skupi
ne Alteršalter je koreografija Moj
ce Kasjak, ki jo odlikuje izpoved
na moč mladih plesalk. Vlasta 
Veselko je s plesalkami ustvarila 
koreografijo "Pod napetostjo", ki 
bi jo lahko primerjali s stvaritva
mi profesionalnih koreografov. 
Mojca Ussar (V pričakovanju), ki 
se ukvarja prvenstveno s sodobno 
jazz plesno tehniko ,pa tudi zaradi 
konstantnega izobraževanja v tu
jini iz leta v leto napreduje kot 
plesna pedagoginja in koreogra
finja. Soplesalcem in drugim obi
skovalcem ptujskega gledališča pa 
se je predstavila tudi plesna 
družina Gea iz Ptuja, ki deluje 
pod vodstvom Majde Fridl. Sku
pino odlikuje homogenost, odrska 
prezenca ter izrazna moč plesalk 
in plesalca, ki praviloma ustvarja
jo na naravnem gibu temelječe 
skupinske koreografije. 

Ptujskih Plesnih navdihov sta se 
udeležili tudi državna selektorica 
Daliborka Podboj (izbrala bo tis
te, ki so bodo udeležili državnega 
srečanja) in samostojna svetoval
ka za plesno področje pri Skladu 
RS za ljubiteljsko kulturno dejav
nost Neja Kos. Organizator 
letošnjega srečanja plesalcev SV 
Slovenije je bila ptujska območna 
izpostava sklada. 

Po končani prireditvi so se mla
di plesalci odpravili na kosilo v 
Narodni dom, kjer so mentorji in 
ostali gostje zaključili srečanje s 
strokovno oceno videnih koreo
grafij, ki sta jo podali gostji iz 
Ljubljane. 

Majda Fridl 

Mlade ormoške "Pandorine" plesalke in plesalce, ki plešejo 
pod vodstvom Tomaža Bolcarja, odlikujejo ustvarjalnost, 
sproščenost in svoboda gibanja. Foto: Langerholc 

PTUJ / USPEH NA DRŽAVNEM PRVENSTVU V TEHNIKI 
PRODAJE 

nladl Ptuiiani ponovno 
naiboliši v državi 
Na Ekonomski šoli Ptuj se zavedajo, da se od uspešnega proda
jalca pričakuje učinkovito in kulturno komuniciranje s kupci, 
prav tako je za uspešno delo potrebno dobro poznavanje blaga 
z možnostjo svetovanja kupcem, samoiniciativno neprestano 
izpopolnjevanje in hitro prilagajanje tehnološkemu razvoju. 

Bodoči mladi trgovci Ekonom
ske šole Ptuj so se na 25. držav
nem tekmovanju v tehniki proda
je v Domžalah odlično odrezali. 
Ponovno so osvojili prvo mesto, 
kar je izjemen uspeh, saj je tekmo
valo štirinajst ekonomskih in 
trgovskih šol iz cele Slovenije. Za
vedati se moramo, da je uspeh 
Ekonomske šole Ptuj toliko po
membnejši, saj se na Ptuju izo
bražujejo trgovci le v treh oddel
kih, medtem ko imajo druge 
trgovske šole iz Slovenije tudi po 
dvanajst in več oddelkov ter s tem 
veliko večjo možnost izbire naj
boljših dijakov - mladih trgovcev. 

Dijakinje in dijaki programa 
trgovec so dosegli tele uvrstitve: 
1. mesto na področju bele tehnike 
Peter Gašparič, 4. mesto na po
dročju barve - laki Emil Ogrizek, 
na področju kozmetike Vesna 
Novak, na področju železnina -
orodje Sašo Bedrač, 5. mesto na 
področju bele tehnike Janez Kar-
nekar, na področju obutve Dolo-
res Saver, 6. mesto na področju 
metrsko blago: Rolando Lesjak, 

8. mesto na področju konfekcije 
Natalija Mlakar. 

Ekonomska šola Ptuj ima v izo
braževanju programa trgovec po
membno vlogo in dolgoletno tra
dicijo, predvsem pa aktivno in 

uspešno sodeluje z Emono-Mer-
kurjem Ptuj, Mercatorjem SVS 
Ptuj, Massom, Sparom in drugimi 
podjetji. Mladi bodoči trgovci so s 
svojimi uspehi dokazali, da gredo 
po pravi poti, da se bodo ure
sničila pričakovanja tako mladih, 
ki se vključujejo v proces izo
braževanja, kot tudi tistih, ki 
bodo deležni njihovega strokov
nega in splošnega znanja kot kup
ci. 

Milan Knvnc Pavlica 

Mladi ptujski trgovci: od leve Emil Ogrizek, Natalija Mlakar, 
Dolores Saver, Vesna Novak, prof. Dušanka Tarbuk, Peter 
Gašparič; spodaj Sašo Bedrač, Rolando Lesjak, Janez Karne-
kar. Foto: Langerholc 

PISE: M I R K O KOSTANJEVEC - PRIKAZ SODBE 
EVROPSKEGA SODIŠČA 

Pmpaiustto reševanle sodnih zadev 
bi labko ^ovenijo drago stalo 
Nadaljevanje iz prejšnje številke 

• Ali je komisija v 
konkretnem primeru 
upoštevala pod A, točka 
5, navedeni kriterij, da 
mora biti o zadevi najprej 
dokončno odločeno pred 
domačimi organi 

Odgovor najdemo v prej omen
jenem članku "Prepozno sojenje 
ni nikakršno sojenje", ki ga je na
pisal član bivše evropske komisije 
za človekove pravice dr. Anton 
Perenič. Besedilo iz članka se ta
kole glasi: "Iz odgovora slovenske 
vlade je bilo očimo, da v sloven
skem pravnem sistemu ni bilo za
gotovljeno sodno varstvo zaradi 
kršitve pravice do sodnega 
odločanja v razumnem roku in da 
tudi ni bila dopustna ustavna pri
tožba. Mimogrede naj omenim, da 
je slovensko ustavno sodišče že 
leta 1996 ugotovilo, da je za varst
vo te pravice zagotovljeno sodno 
varstvo v upravnem sporu in po 
izčrpanju te sodne poti tudi z us
tavno pritožbo. Neustrezni uradni 
odgovor je bistveno olajšal nastop 
pritožnika pred komisijo in poz
neje tudi pred sodiščem. 

• Postopek pred 
Evropskim sodiščem in 
njegova odločitev 

Ljubo Majarič je 21.1.1999 pred
ložil zadevo v odločanje novemu 
Evropskemu sodišču. Šele v pos
topku pred tem sodiščem je slo
venska vlada zatrjevala, da pri
tožnik ni izčrpal pred domačimi 
organi vseh pravnih sredstev, saj 
ni uveljavljal sodnega varstva svo
je pravice ne z ustavnim sporom 
in ne pred ustavnim sodiščem. Ta 

procesni ugovor je Evropsko 
sodišče zavrnilo, saj ga država ni 
uveljavila pred komisijo. Prav 
tako je zavrnilo zahtevo za razvel
javitev kazenske sodbe in za po
novno sojenje. Evropsko sodišče 
pa je ugotovilo neupravičeno zav
lačevanje kazenskega postopka in 
zavrnilo ugovore slovenske vlade, 
da je treba zamujanje pri 
odločanju pred domačimi sodišči 
ocenjevati v luči korenitih spre
memb v ekonomski in pravni ure
ditvi, ki so nastale v letih, ko je te
kel kazenski postopek zoper pri
tožnika. Po mnenjih Evropskega 
sodišča 6. člen Konvencije naloga 
pogodbenim strankam dolžnost, 
da organizirajo svoj sodni sistem 
tako, da lahko sodišča izpolnijo 
vse zahteve, ki jih postavlja ta člen 
Konvencije. Upoštevajoč ustalje

n e kriterije za presojo trajanja 
sodnih postopkov in odločanja, ki 
so se izoblikovali v praksi sodišča 
(zlasti zapletenost in značilnost 

j konkretne zadeve, obnašanje pri
tožnika in ravnanje pristojnih 
sodnih organov), je Evropsko 
sodišče izdalo v uvodu tega članka 
omenjeno obsodilno sodbo. 

• Kaj je smoter 
pravičnega zadoščenja 

Za kršitev človekovih pravic 
lahko sodišče prizna oškodovani 
stranki pravično zadoščenje tudi z 

I dodelitvijo primernega denarnega 
i zneska. Gre v bistvu za potolažbo 

za t.i. negmotno škodo, ki jo poz
na mdi naša zakonodaja. To vrsto 
škode oškodovanec pretrpi, ker so 
mu z nekim protipravnim dejan-

I jem bile povzročene duševne 
\ bolečine, neprijetnosti, strah itd. 

Predpostavlja se, da je tudi Ljubo 
Majarič bil zaradi dolgotrajnega 
kazenskega postopka duševno 

vznemirjen, potrt itd. Značilna je 
izjava našega pravosodnega mini
stra, ko je komentiral sodbo Ev
ropskega sodišča: "Nikakor ne bi 
bil rad v koži obtoženca, ki čaka 
na sodbo skoraj devet let in v tem 
času ne more sprejemati nobenih 
načrtov, nikakršnih pobud na 
življenjski poti." (Glej članek v 
"Večeru" 10.11.1000) 

• Kaj seje zgodilo s 
predsednikom senata, 
ki je kazenski postopek 
proti Ljubu Majariču 
tako dolgo vodil 

Po izjavi ministra za pravosodje 
(glej članek v Večeru 10.11.2000) 
je postopek vodil sodnik - pred
sednik senata Zoran Šfilogij, proti 
kateremu je že lansko spomlad 
bila dana pobuda za disciplinski 
postopek zaradi vodenja postopka 
v zadevi igralnice "Hit" v Novi 
Gorici. Kakšno usodo je doživela 
ministrova pobuda, minister ni 
znal povedati. 

• Kakšen učinek bo 
imela obravnavana sodba 
Evropskega sodišča 

Predpostavljam, da bodo sodni
ki to sodbo temeljito proučilwn 
poizkušali čimprej rešiti stare spi
se deloma zaradi bojazni pred dis
ciplinsko odgovornostjo, ki bi jih 
lahko doletela. Minister za pravo
sodje bo poizkusil predlagati nove 
predpise, npr. zakon o poravnal
nih svetih, da bi se doseglo čim 
več rešitev sporov in zadev izven 
sodišča. Osebe, ki so jim kršene 
človekove pravice iz čl. 23 naše us
tave ali iz 6. člena Konvencije, pa 
bodo, opogumljene z omenjeno 
sodbo, ubrale ustrezna pota za do
sego pravičnega zadoščenja. 

Mirko Kostanjevec 

PTUJ / POKLICNA IN TEHNIŠKA ELEKTRO SOLA 

Dilaki na sreianiu Alpe-Jadran 
Od 17. do 19. aprila je v Nagykanizsi in Zalakarosu na Madžar
skem potekalo že šesto strokovno srečanje poklicnih in 
tehniških šol regij Alpe-Adria pod pokro\1teljstvom madžar
skega ministra za izobraževanje Zoltana Pokornega. Sodelova
lo je 50 skupin iz sedmih držav (Avstrije, Slovaške, Hrvaške, 
Italije, Madžarske in Slovenije) na sedmih strokovnih po
dročjih: strojništvo, elektronika, informatika, ekonomija, le
sarstvo, tekstil , turizem gastronomija. 

Čeprav se udeleženci prijavijo 
na tekmovanje, je delo zasnovano 
skoraj na vseh področjih kot pro
jekt, ki ga izvedejo vsi udeleženci 
skupaj. Projekt vodi organizator 
srečanja, ki razdeli naloge posa
meznim udeležencem. Poklicna 
in tehniška elektro šola Ptuj je so

delovala na področju elektronike. 
Ptujska dijaka Dalibor Rižnar in 
Mitja Kukovec sta pod mentorst
vom Slavka Murka izdelala meril
nik temperature zraka. Vse izdel
ke so dijaki na delovnem srečanju 
sestavili in skupen izdelek je bila 
meteorološka postaja. 

Srečanja so se poleg dijakov in 
mentorja udeležili še trije učitelji 
Poklicne in tehniške elektro šole: 
Barbara Jarh, Marjan Žargi in 
Miran Lazar. Na tako pisanem 
srečanju so sodelovali prvič in so 
nanj odhajali z mešanimi občutki. 
Vsi pomisleki pa so se razblinili 
delno že kar takoj po prihodu v 
Nagykanizso, popolnoma pa nas
lednji dan na delovnih srečanjih. 
Navezali so kontakte s kolegi iz 
drugih regij in spet ugotovili, da v 
ničemer ne zaostajajo za podobni
mi šolami v Evropi. 

Zadnji dan srečanja so se pred
stavile vse skupine s svojimi pro
jekti. Strojniki so na srečanje pri
nesli razstavljen izdelek, vse dele 
so sestavili skupaj in njihov gok-
art smo lahko vsi preizkusili. Vsi 
udeleženci so prejeli priznanja za 
sodelovanje. 

Takšna srečanja ne pomenijo sa
mo razvijanja sodelovanja in po
vezovanja med šolskimi instituci
jami teh regij, ampak prispevajo 
velik delež k modernemu in pro
fesionalnemu izobraževanju. Tek
movanja so profesionalna srečanja 
dijakov, ki jim omogočajo prido
bivanja novih in primenavo 
znanj, obenem pa preverijo znanje 
tujega jezika, spoznavajo druge 
kiilture, sklepajo se poznanstva in 
nova prijateljstva, ne nazadnje pa 
je to dobra priprava za skupno 
življenje v združeni Evropi. 

Miran Lazar Mitja na preizkusni vožnji 



PTUJ / OBIShCALI SMO RANC LEA! 

Res ni denaria la sto metrov asfalta? 
v neposredni bližini ptujskih term in igrišča za golf je Slavko 
Strelec pričel že pred nekaj leti urejati ranč Lea - konjeniški 
center, ki ob drugih turističnih ponudnikih zaokrožuje turis
t ično ponudbo na tem območju. Njegovi najpogostejši obisko
valci so obiskovalci term, niso pa redki tudi golfisti. 

V svoji ponudbi ima ranč šolo 
jahanja, terensko jahanje, 
večdnevne izlete na konjih, 
vožnjo s konjsko vprego. Za šolo 
jahanja je največ zanimanja 
spomladi, že izkušeni jahalci pa 
se najbolj zanimajo za terensko 
jahanje in večdnevne ture. V 
Sloveniji oziroma v okviru Tre-
king zveze Slovenije pa je ranč 
Lea najbolj prepoznan po vzor
ni organizaciji in izvedbi Slo-
venskogoriške in Haloške kon
jenice, ki sta bili tretja oziroma 
četrta organizirana konjenica v 
Sloveniji. Obe sta tudi med na
jbolj obiskanimi. Vseh konjenic 

je t renutno v Sloveniji že 35. 
Letošnja Slovenjegoriška konje
nica je potekala ta konec tedna, 
na njej pa je bilo okrog 60 konje
nikov iz Slovenije, Hrvaške in 
Italije. Glavni pokrovitelj je 
občina Dornava, kjer je bil tudi 
osrednji sprejem udeležencev. 

Slavko Strelec, ki se po na
jboljših močeh v okviru svoje 
de-javnosti trudi za promocijo 
Ptuja in krajev, skozi katere 
vodi pot obeh konjenic in 
večdnenih izletov ter pohodov, 
se upravi-čeno huduje nad 
mestno občino Ptuj , ki že dolgo 
obljublja, da bo uredila maka

damsko pot od term do novega 
centra. Nad neurejenostjo ceste 
se pritožujejo tudi številni obis
kovalci, jahalci iz cele Slovenije, 
ki so že tik pred tem, da bodo 
napisali protestno pismo 
ptujskemu žu-panu. Najbolje pa 
bi bilo, menijo, če bi se sam 
prepričal o nujnosti ureditve 
ceste. Najhuje je ob sušnem vre
menu, ko se za vsakim avtomo
bilom dvigajo oblaki prahu: ta
krat resnično ni priporočljivo 
sedeti pred klubskim bifejem 
oziroma rančem. Konjeniki se 
vprašujejo, ali mestna občina 
Ptuj , ki toliko prisega na turis
tični razvoj (od nedavnega ima 
tudi novo strategijo turističnega 
razvoja s kratkoročnimi in dol
goročnimi cilji), res nima de
narja za ureditev sto metrov ces
te. Zanimivo pa je, da je uredi

tev te ptujski žu-pan Miroslav 
Luci že večkrat obljubil, prav 
tako tudi podžu-pan Ervin Ho-
jker. Pri vsem tem pa se s 
ponudbo konjeniškega centra 
ponašajo tudi drugi turistični 
ponudniki tega območja, ko se 
obračajo na potencialne goste. 
Če že drugo ne, bi morala uspeti 
združena pobuda. Praksa pa žal 
potrjuje drugo sliko: ko gre za 
takšne in podobne zadeve, so 
posamični izvajalci še vedno 
prepuščeni sami sebi in lastnim 
sposobnostim ter pobudam, da 
bi nastopali preko GIZ Poetovio 
vivat, pa še ni postala praksa. 

MG 

Slavko Strelec, lastnik konjeniškega centra - ranča Lea: "V 
mestni občini Ptuj so pozabili na obljube o ureditvi ceste med 
termami in konjeniškim centrom. Da je to nujno, opozarjajo tudi 
gosti od drugod." Foto: Črtomir Goznik 

Konji so zlasti priljubljeni pri mladih 

PTUJ / ENO LETO IGRIŠČA ZA GOLF 

lefos vei Imf 80 prireditev 
Ptujsko igrišče za golf je bilo odprto 25. maja lani. Je eno od 
treh slovenskih igrišč z 18 igralnimi polji, zgrajeno pa je bilo 
po vseh ekoloških vidikih in je vključeno v floro in favno tega 
okolja. Dodatna privlačnost so vodne površine (dve veliki in 
štiri manjša jezera ob avtohtoni Studenčnici) . V to okolje pa se 
je vrnilo tudi že več živalskih vrst, ki so v letih gradnje 
hidrocentrale in izsušitve potokov odšle. Kot kaže, j ih golfarji 
ne motijo. 

Po enem letu obratovanja in 
na osnovi pridobljenih izkušenj 
je Franc Mlakar, direktor Golf 
Invest, d.o.o., ki je lastnik 
igrišča, prepričan, da je golf na 
pohodu in da bo v naslednjih 

dvajsetih letih postal šport šte
vilka ena. Ptuj in z njim ptujski 
turizem morata biti ponosna, da 
imata igrišče za golf, ker je to 
prednost , kar je pokazala že 
lanska turistična borza v Berli

nu, saj turističnega centra brez 
igrišča za golf dobesedno več ni. 

V golf klubu Ptuj je t renutno 
okrog 450 članov, od tega jih ok
rog 350 vsaj enkrat v 14 dneh 
obišče "svoje" igrišče. Prihajajo 
pa tudi igralci iz drugih klubov, 
saj v Sloveniji ni na pretek 
igrišč z 18 igralnimi polji. 
Pedvsem pa je treba vedeti, da je 
golfarska "duša" v bistvu "no
madska" in se seli z igrišča na 
igrišče, če je le priložnost. Ob 
koncu tedna prihajajo na 
ptujsko igrišče igralci iz Avstri
je, Hrvaške in drugih slovens
kih krajev, prihajajo pa tudi že 
igralci iz Italije, kar je zasluga 
intenzivnejšega sodelovanja z 
nekaterimi zdravilišči, kamor 
prihajajo gostje iz tujine. Letos 
bodo organizirali več kot 80 pri
reditev (od tega okrog 50 večjih 
turnirjev), kar jih uvršča med 
najbolj zasedena igrišča v Slove
niji in širše. 

"V okolje se poskušamo integ
rirati predvsem z vzgojo. V 
sosednjih osnovnih šolah smo 
razpisali tudi tečaj za mlade gol-
fiste," je o odnosih s sosedi, ki se 
počasi umirjajo, povedal Franc 
Mlakar. 

MG 
Letos bo na ptujskem igrišču za golf čez 80 prireditev. 

Foto: Črtomir Goznik 

U U B U A N A / VELIK USPEH PTUJSKE KINOLOGIJE 

Zlati prinašalei - kandidat 
za mladega šampiona 
č l a n kinološkega društva Ptuj Viktor Hojker iz Spuhlje je s svojim 17-mesečnim psom pasme 
zlati prinašalec z imenom Karvin Avalanche - Lasse na mednarodni razstavi v Ljubljani konec 
aprila dosegel nov uspeh ptujske kinologije. 

Mladi pasji lepotec iz Ptuja je 
bil proglašen za najlepšega mla
dega psa pasme, za najlepšega 
psa pasme zlatih prinašalcev, 
proglašen je bil za najlepšega 
mladega psa celotne razstave, za 
nameček pa je osvojil še naziv 
prvak mednarodne skupine FCI 
8. Tudi dosedanji uspehi Ho-
jkerjevega zlatega prinašalca so 
zelo obetavni: 7 krat je bil prvak 
mladih, osvojil je naziv mladi 
šampion Hrvaške, 2 krat pa je 
bil najboljši med najboljšimi. 
Zaradi tega je resen kandidat za 
slovenskega mladega šampiona, 
kar pa se bo pokazalo že 17. ju
nija na veliki mednarodni pasji 
razstavi v Portorožu. 

-OM 
Mladi ptujski zlati prinašalec z lastnikom Viktorjem Hojkerjem 
na zmagovalni stopnički v Ljubljani 



P O MASIH KRAJIH 
DESTRNIK / DRUGI OBČINSKI PRAZNIK 

Na Desirnlku so praznovali 
Na Destrniku so se v nedeljo s Pomladno Orfejčkovo parado 
KONČALE prireditve ob 2. obč inskem prazniku. Lepo sončno 
vreme je tokrat na prireditveni prostor pred gasi lskim in turis
t ičnim domov zvabilo številne občane in okol ičane. 

Minuli konec tedna je na 
Destrniku minil praznično. 
Zaključne prireditve ob leto
šnjem občinskem prazniku so se 
pričele s petkovo slovesno sejo 
občinskega sveta in nadaljevale z 
otvoritvijo likovne in kulina
rične razstave v prostorih destr-
niške osnovne šole. Letošnje ap
rilske, že 21. likovne kolonije se 
je udeležilo kar 31 slikarjev iz 
Ptuja, Maribora, Ruš in Poljčan. 
Lepote Destmika in okolice so 
na platno zlivali: Jerica Basle Vi-
vat, Cecilija Bernjak, Drago 
Božičnik, Joža Čretnik, Nada 
Domovič, JOže Foltin, Branko 
Gajšt, Marija Gregorc, Vilma 
Kac, Drago Kopše, Bernarda 
Krajnc, Nada Kramberger, Jelka 
Leskovar, Gerhard Mernik, 
Jožica Nedeljko, Mihaela Omla-
dič, Bernarda Paj, Milena Pečar, 
Dragica Petek, Branko Pun-
gartnik, Gregor Samastur, Rozi
na Šebetič, Jože Šinkovec, Olga 

Tomič, Tone Tratnik, Berta Ur
bane, Melita Vidovič, Marija 
Visič, Olga Zorko, Melita Zu
pančič in Anica Zupančič. O 
tem, da se umetniki radi zberejo 
na Destrniku in tam ustvarjajo, 
je na petkovi otvoritvi govorila 
Rozina Šebetič. 

Kulinarično razstavo in delo 
članic Društva kmetic z Destmi
ka pa je predstavila predsednica 
Marica Mohorič. Dobrot željni 
obiskovalci so lahko letos obču
dovali več vrst kruha, potic, 
drobnega peciva, slanike, poga
če, pa tudi flancati in krofi niso 
manjkali. Dobrote je letos pris
pevalo kar 25 članic. S projek
tom Medene sanje pa so se na to
kratni kulinarični razstavi 
predstavili tudi destrniški os
novnošolci, najuspešnejši v tek
movanju Tur izmu pomaga 
lastna glava s širšega ptujskega 
območja. 

Praznična sobota je na Destr
niku minila v znamenju športa 
in kulture. Že v dopoldanskih 
urah so na kolesarjenje po 
vinsko-turistični cesti občin 
Destrnik, Trnovska vas in Sv. 
Andraž, popoldne pa sta bila še 
nogometni in šahovski turnir. 
Osrednja sobotna prireditev je 
bil večerni kulturni program v 

šolski športni dvorani, na kate
rem so nastopili Urbanska 
godba, folklorna skupina pod 
vodstvom Jelke Pšajd, tokrat v 
novih oblekah, destrniške lju
dske pevke in osnovnošolci, 
občane in občanke pa je pozdra
vil tudi destrniški župan F ranc 
Pukšič. Zbrane na prireditvi je 
opomnil na glavne investicije v 

zadnjih letih ter dodal, da v 
občini intenzivno delajo na spre
membah prostorskega plana. 
Kot ključno za razvoj občine in 
tega predela Slovenskih goric pa 
je župan izpostavil odprtje infor
macijske pisarne. Destrniškim 
malčkom se bodo septembra 
odprla vrata vrtca, v teku je na
peljava plina, pripravljajo načrte 
za plin v celotni občini in še bi 
lahko naštevali. "Zadnjih nekaj 
let smo celo pretiravali v intenzi
teti investicij," je še dodal destr
niški župan Franc Pukšič. 

Prireditve ob 2. občinskem 
prazniku so se zaključile v nedel
jo. Dopoldanski slovesni maši je 
sledil ogled občine za goste, po
poldan pa je bila na prireditve
nem prostoru pred gasilskim in 
turističnim domom osrednja 
občinska proslava, ki so se je 
med drugim udeležili tudi po
dpredsednik državnega zbora in 
ptujski župan Miroslav Luci , 
predsednik odbora za gospo
darstvo in ministrski kandidat v 
novi vladi Jože Zagožen, posla
nec Slavko Vesenjak, državni 
svetnik in juršinski župan Alojz 
Kavčič, župani sosednjih občin 
in številni drugi gostje. Zupan 

Franc Pukšič je ob tej priložnos
ti podelil letošnja občinska priz
nanja. Bronasta priznanja 
občine Destrnik so prejeli Mar
jan Lozinšek za uspehe v 
podjetništvu ter Marija in Bran
ko Arnuš, Marta in Franci 
Matjašič, Jožica in Marjan 
Lovrec za uspehe v kmetijstvu. 
Vrhunec nedeljskega prazno
vanja na Destrniku pa je bila to
kratna Pomladna Orfejčkova pa
rada, ki sta jo vodila Danica Go
dec in Ljubo Huzjan, pripravila 
pa domače gasilsko društvo in 
družba Radio-Tednik Ptuj. Nas
topili so: godba na pihala Gasils
kega društva Destrnik, Fantje 
izpod Rogle, Matej Vindiš in 
Miran Zorko, ansambel Petovio, 
ljudske pevke z Destrnika, Igor 
in Zlati zvoki, Tine Lesjak s pe
vci s Pohorja, Luka in Pepi, an
sambel Dinamika, Andrea in an
sambel Tornado. 

AK 

Kulinarično razstavo je pripravilo 25 članic društva kmetic 

Dobitniki bronastih občinskih priznanj z županom Pukšičem: 
Jožica Lovrec, IVIarta IVIatjašič, Marija Arnuš in Marjan Lozinšek 

Domačemu občinstvu so se predstavile tudi destrniške ljudske 
pevke 

Letos je bila na Destrniku že 21. likovna kolonija, na kateri je so
delovalo kar 31 slikarjev 

Ob prazniku letos Pomladna Orfejčkova parada z Danico Godec 
in Ljubom Huzjanom 

S E I A / DRUŽENJE NEKDANJIH SOŠOLCEV 

Prvo sreianie po 60 letih 
Na Sel ih so se prejšnji konec tedna znova srečali nekdanji sošolci in sošolke , že ponosni dedki 
in babice, rojeni v let ih 1930/31. Osnovno šolo so obiskovali v sedaj že pozabljenem manjšem 
šo lskem poslopju na Se l ih , ki se ga starejši spomnijo samo še s fotografij. Nazadnje so bili sku
paj pred II. svetno vojno in pri prvem svetnem obhaji lu, od takrat pa šli vsak svojo pot. 

Domačin Vlado Avguštin si ni 
mogel kaj, da po toliko letih ne 
bi ob pomoči še nekaterih sošol
cev pripravil družabnega 

srečanja, prvega po dobrih 60 le
tih. Pri iskanju naslovov 
nekdanjih sošolcev in pisanju 
povabil so mu pomagali še Ivica 

Arbaieter, Tilika Predikaka in 
Štefan Predikaka, prejšnjo sobo
to pa so uspeli pripraviti težko 
pričakovano srečanje. Dobrih 

trideset nekdanjih sošolcev in 
sošolk se je odzvalo povabilu, je 
povedal V. Avguštin, nekateri so 
se opravičili zaradi bolezni in 
razdalje, žal pa jih je nekaj že 
končalo svojo življenjsko pot. 

Organizatorji so srečanje 
skrbno pripravili in zbrane po
vabili na ogled gasilskega doma, 
saj je na tem mestu nekoč stala 
stara šolska zgradba (baraka), 
potem pa v šolo, kjer so jih s 
krajšim kulturnim program in 
prijaznim sprejemom presenetili 
učenci podružnice Sela. Na kon
cu so se zbrali še v cerkvi sv. 
Družine in se spomnili vseh 
živih in pokojnih sošolcev, z ve
selim in družabnim delom pa 
srečanje nadaljevali v gostilni 
Svenšek. Organizatorji so ob tej 
priložnosti dejali, da je bilo 
potrebnega veliko časa, da so se 
sploh prepoznali med seboj, ne
kateri so poskusili kar s starimi 
imeni in vzdevki, ki so jih ostali 
še iz šole. Spomine so obujali 
tudi s pomočjo starih fotografij, 
na katerih so bili zbrani pri sve
tem obhajilu in ob koncu šolske
ga leta v prvem in drugem razre
du. Za spomin imajo sedaj novo 
fotografijo in kmalu, morda že 
prihodnje leto, se bodo znova 
dobili na šolskem srečanju. 

T . Mohorko Nekdanji sošolci iz OŠ Sela so bili po dolgih letih znova skupaj v rodnem kraju. Foto: Langerholc 



H A J D I N A / S 14. SEJE SVETA 

Prvi obemki davek za Haidiniane 
Za ponedeljek, 22. maja, sklicano 14. sejo so svetniki občine 
Hajdina prekinili v deseti točki dnevnega reda. Preostale so 
obravnavali v nadaljevanju seje, ki je bila 29. maja. V prvem 
delu so sprejeli odlok o javnem redu in miru v občini Hajdina, 
obravnavali odlok o gospodarskih javnih službah na območju 
občine Hajdina, odlok o dejavnostih in pogojih za opravljanje 
gospodarskih javnih služb s koncesijo, odlok o zaščiti vodnih 
virov na območju občine Hajdina ter potrdili sklep za uveljavi
tev cene odvajanja in čiščenja odpadnih voda. Največjo pozor
nost pa so v prvem delu 14. seje posvetili projektu sežigalnice 
odpadkov v Kidričevem; podrobno so ga predstavili predstavni
ki Taluma in so tudi odgovarjali na vprašanja posameznih 
svetnikov. 

Zanje je bila pomembna infor
macija, da bo sedanja halda oziro
ma staro odlagališče rdečega blata 
v Strnišču prekrito s posebno foli
jo, na katero se bo odlagal del od
pada, s tem pa bo v veliki meri 
preprečeno nadaljnje izpiranje 
škodljivih substanc iz rdečega 
blata pod vplivom meteornih 
voda v podtalnico. Problema odla
ganja odpadkov se v občini Hajdi
na zavedajo, delo občine in občin
skih organov je ekološko in okol-
jevarstveno naravnano, potek pri
dobivanja dovoljenj za gradnjo 
sežigalnice bodo skrbno spremlja
li, so še poudarili. Študija o vpli
vih sežigalnice na okolje bo pred
vidoma izdelana oktobra ali no
vembra letos. Vse informacije o 
tem lahko tako člani sveta občine 
Hajdina kot drugi njeni občani 
dobijo v Talumu Kidričevo. 

V nadaljevanju 14. seje so haj-
dinski svetniki najdlje časa raz
pravljali o dveh pravilnikih: o 
kreditiranju programov za po
speševanje kmetijstva in o po
speševanju razvoja malega gospo
darstva, ki sta v bistvu kot pomoč 
lokalne skupnosti pri investicijah 
v kmetijstvu. V izčrpni in na tre
nutke nasprotujoči si razpravi je 
le prevladal razimi, da z rigorozni-
mi pogoji za dodelitev sredstev za 

razvoj kmetijstva in malega go
spodarstva ne bodo dosegli name
na, torej pospešenega razvoja. Na
posled naj bi se tudi zavedali, da je 
kar 130 občanov njihove občine 
brez zaposlitve in da morajo tudi 
tem omogočiti pogoje za preživet
je. Lani se na natečaj o kreditiran
ju programov za pospeševanje 
kmetijstva ni prijavil nihče. Na 
koncu so se poenotili, da se na 
natečaj lahko prijavijo fizične in 
pravne osebe, ki imajo stalno pre
bivališče in sedež v občini Hajdi
na ter jim je kmetijstvo glavna 
dejavnost. Finančna sredstva po 
tem pravilniku pa so namenjena 
za graditev, prenovo, adaptacijo 
gospodarskih objektov kmetije, 
razširitev, posodobitev in pridobi
vanje novih zmogljivosti za do
polnilne dejavnosti na kmetiji, 
nakup zemlje in nakup osnovnih 
sredstev in opreme za kmetijsko 
dejavnost. 

Hajdinski svetniki so v nadalje
vanju 14. seje soglašali, da se na
selje Lancova vas pri Ptuju po 
izločitvi iz občine Videm lahko 
priključi k občini Hajdina. Spre
jeli pa so tudi pravilnik o dodelje
vanju občinskih socialnih pomoči 
v občini. Višina denarne pomoči 
je najmanj 10 tisoč tolarjev na ose
bo, največ pa do višine denarnega 

dodatka po 33. členu zakona o so-
cialneni varstvu. Denarna pomoč 
je namenjena nakupu šolskih po
trebščin, kritju stroškov v šoli 
(malica in podobno), plačilu leto
vanja otrok in šole v naravi za 
osnovnošolce, nakupu ozimnice, 
odplačilu zdravstvenih storitev, ki 
so nujno potrebne, pa jih ne po
kriva Zavod za zdravstveno zava
rovanje Slovenije, in kritju drugih 
stroškov in izdatkov za premosti
tev trenutne materialne 
ogroženosti z upoštevanjem soci
alnih razmer upravičenca. 

Bliže pa so tudi občinskemu 
grbu in zastavi; v preučevanje slo
venskemu heraldičnemu društvu 
so poslali dva predloga. Župan 
Radoslav Simonič predlaga, da bi 
bila na grbu upodobljena bog Mi-
tra in sv. Manin, podžupan Mar
tin Turk pa v svojem predlogii 
povzema pokrajinske značilnosti 
občine Hajdina. 

Imenovali so tudi komisijo za 
olajšave na vloge za nadomestilo 
za stavbna zemljišča, čeprav še no
ben zavezanec ni prejel odločbe o 
plačilu. Imenovanje komisije je 
obveza po odloka, v komisiji je iz 
vsakega naselja občine po en član. 
Eden od občanov (Radovan 
Korošec) je tudi posredoval pobu
do ustavnemu sodišču, v kateri je 
predlagal, da naj se do končne 
odločitve zadrži izvajanje odloka 
o nadomestilu za uporabo 
stavbnega zemljišča. Nadomestilo 
lahko občina Hajdina nemoteno 
pobira, je zapisalo ustavno 
sodišče, ker meni, da ne bodo nas
tale nepopravljive posledice, če bi 
se kasneje izkazalo, da je v na
sprotju z ustavo in zakonom. 
Odločbe bodo zavezanci plačila 
dobili predvidoma junija oziroma 
julija. Hajdina nima krajevnega 
samoprispevka, zato se je občinski 
svet odločil za tovrstni izvirni pri
hodek proračima. Pravilne infor
macije o izračimih in o izvajanju 

odloka dobijo zavezanci, kot je v 
ponedeljek poudaril župan občine 
Hajdina Radoslav Simonič, izkl
jučno in samo na upravi občine 
Hajdina, gostilniških pravnikov 
ne priznavajo. Prejšnjo sredo so 
tudi organizirali informativni 
dan, na katerem so zainteresirani 
dobili popolnoma drugačne oziro
ma prave informacije, ki se tudi 
precej razlikujejo od tistih, ki so 
jih nekateri dobili na nepoob
laščenih in nestrokovnih mestih. 
Tudi v ustavnem sporu Dravskih 
elektrarn, ki pa sploh ne negirajo 
odloka, temveč samo nadomestilo 
od t. i. kanalščine, je edino pri 
občini Hajdina od vseh t. i. obka-
nalskih občinah od Maribora do 
Ormoža pobudnik. Dravske elek
trarne, umaknil spor. Če pa bo 
treba, bodo odlok tudi spremenili, 
je še povedal hajdinski župan. Ni 
pa tudi nobene bojazni, da bi to 
nadomestilo plačevalo igrišče za 
golf (kot športno igrišče), ker ni 
med zavezanci za plačilo. Igrišče 
za golf je v prostorskem planu 
opredeljeno s t. i. dvojno rabo: kot 
igrišče in kot območje za kmetij
sko rabo. Nobeno igrišče za golf v 
Sloveniji ni zavezanec za plačilo 
nadomestila za uporabo stavbnega 
zemljišča. Hajdinski župan je tudi 
nmenja, da je pretežni del igrišča 
le "luknja". K temu pa dodaja, da 
je lahko vsaka lokalna skupnost 
vesela vsakega igrišča, ki v gostin
ske in nočitvene objekte na nje
nem območju pripelje goste. Golf 
igrišče Ptuj tudi ne uporablja no
bene komunalne infrastrukture iz 
občine Hajdina, kot so na primer 
ceste v protiprašni izvedbi, vodo
vod, kanalizacija, elektrika, P T T 
objekti (telefon) in javna raz
svetljava. Plačila nadomestila za 
uporabo stavbnega zemljišča so 
oproščeni tudi vsi kulturni in 
drugi spomeniki. 

M G 

PTUJ / KONVENCIJA ZDRUŽENJA 
KARNEVALSKIH MEST 

Slovenija - del 
karnevalske Evrope 
Od 21 . do 28. maja je v Santa Cruz de Tenerife v Španiji pote
kala jubilejna, 20. letna konvencija Evropskega združenja kar
nevalskih mest FECC. To združuje več kot 360 karnevalskih 
mest in organizatorjev karnevalov, združenih v 46 nacionalnih 
združenjih (28 evropskih in 16 izvenevropskih). Med več kot 
200 udeleženci je bila tudi delegacija iz slovenskih karneval
skih mest, članic FECC: Ptuja, Cerknice, Mozirja in Sloven
skih Konjic. 

Kot nam je povedal Branko 
Brumen, predsednik FECC Slo
venije, so bili poleg letne general
ne skupščine na konvenciji, ki je 
potekala pod pokroviteljstvom 
Vivian Reding, komisarke Evrop
ske komisije, odgovorne za izo
braževanje in kulturo, osrednji 
dogodki predstavitve izkušenj in 
skupin organizatorjev karnevalov 
na seminarjih in delavnicah. 
Konvencija je bila dobra pri
ložnost za izmenjavo izkušenj in 
vzpostavitev osebnih stikov med 
organizatorji različnih karnevalov 
ter za dogovore o izmenjavah kar
nevalskih skupin. 

Na konvenciji je bila sprejeta 
odločitev, da se direktorju Kuren-
tovanja 2000 na Ptuju in predsed
niku FECC Slovenija Branku 
Brumnu podeli najvišje priznanje 
FECC Merit Aimrd, ki se podelju
je v sodelovanju z vlado države 
dobitnika, za projekt International 
FECC kurent festival Ptuj Slovenija 
2000, na katerem so se srečali ku
rentu podobni liki Evrope iz šes
tih držav članic FECC ter za uvel
javitev in širitev FECC v Sloveni
ji, ki je članica od leta 1992. 

Predstavljen je bil tudi program 
21. konvencije, ki bo naslednje 
leto v St. Petersburgu v Rusiji. 

U r 

O D T O D IN TAM 

PTUJ • Komorniki zvestim poslusaUem 
Moški komorni zbor Ruj, ki ga vodi Franc Lačen, bo za svoje 

zveste poslušalce, sponzorje, donatorje in prijatelje priredil kon
cert na grajskem dvorišču v petek, 2. junija, ob 20. uri. Na pro
gramu bodo popularne skladbe iz bogatega zborovskega re
pertoarja in sodobne skladbe iz letošnje sezone. Če se bo vre
me kujalo, bo koncert v viteški dvorani ptujskega gradu. Vablje
ni so vsi, ki si želijo predpoletne večere obogatiti s pesmijo. 
Vstopnine ni. (L) 

VIDEM • V nedeljo velika tombola 
Ob koncu sezone nogometnih tekmovanj pripravlja Športno 

društvo Videm veliko tombolo, kot pravijo, največjo na Rujskem 
v letošnjem letu. Ta bo v nedeljo, 4. junija, ob 14. uri na šport
nem igrišču v Vidmu pri Ruju. Glavni dobitki tombole so: traktor 
IMT 539, avtombil Daewoo Lanos 1.5S in štirje avtomobili Dae-
woo Matiz S ter še blizu 130 bogatih dobitkov. Organizatorji 
pričakujejo, da bo na tombolo prišlo blizo 8 tisoč obiskovalcev. 
Generalni pokrovitelj tombole je Daemobil Ruj, generalni spon
zor pa Talum Kidričevo. 

Veliko tombolo bodo Videmčani popestrili še z vrtno veselico, 
za zabavo pa bo skrbel ansambel Ekart. (TM) 

PTUJ • Športno sreianje bolnikov multiple 
skleroze 

člani ptujske podružnice Združenja multiple skleroze Sloveni
je prirejajo jutri, v petek, ob 10. uri v Termah Ruj medpo-
družnično športno srečanje podružnice Ruj. (MS) 

DORNAVA m Odprtje ribnika 
V Dornavi so pred kratkim lepo uredili včasih zelo zanemarje

no gramoznico. V njej je na novo ustanovljeno ribiško društvo 
uredilo ribnik, okolico in športni center. V soboto ob 8. uri se bo 
pričelo ribiško tekmovanje, ob 16. uri pa bodo vse te prostore 
slavnostno predali namenu. (MS) 

SEDEM (NE)POMEMBNIH DNI SEDEM (NE)POMEMBNIH D N I ^ ^ ^ ^ ^ 

Kilo bo postfMvil vlado 
Slovenija se je znašla pred 

novo preizkušnjo. Ji bo vladala 
vlada, ki jo bo postavilo 
sodišče? 

Najnovejši zapleti in nespora
zumi v zvezi z glasovanjem v 
državnem zboru za ministre Ba-
jukove vlade že zdaj - ko pravza
prav še čakamo na razplet sod
ne epizode - govori o "nenormal
nosti" vladne krize pri nas. Ali ni 
nenavadno, da skušajo nenado
ma vse antagonizirane politične 
stranke potrjevati svoj prav rav
no na sodišču? Seveda pa se 
moramo naprej vprašati, kako je 
mogoče, da so odnose v držav
nem zboru pripeljali do točke, 
ko očitno znotraj njega ni več 
mogoč racionalen dogovor o 
ničemer, predvsem pa ne o tem, 
kaj je "normalna" vladna kriza. 
Normalna vladna kriza je dejst
vo, da je dosedanja Drnovškova 
koalicija s Podobnikom in njego
vo nekdanjo SLS razpadla, 
čeprav lahko tudi ob tem na veli
ko moraliziramo o načelnosti tis
tega, ki je za to najbolj kriv. "Nor
malno" je prav tako to, da 
Drnovšek pač ni dobil potrebne 
večine za svojo predlagano 
novo (manjšinsko) vlado. "Nor
malno" je - kljub presenečenju 
mnogih - da je dr. Bajuk dobil 
mandat za sestavo novo vlad,e 
in "normalno" je tudi to, da parla
ment ni potrdil Bajukove vlade. 
Takšno možnost namreč naša 
ustava daje našemu državnemu 
zboru. Zakaj bi bilo potemtakem 
nenavadno, če parlament ni iz
kazal zaupanja Bajukovim iz
brancem? Mandatar zaradi tega 
pač ne bi smel biti pretirano pre
senečen ali celo šokiran, še 
zlasti, ker je v bistvu odšel v boj 

s parlamentom na vse ali nič, saj 
je vztrajal - kljub resnim pomisle
kom v zvezi z nekaterimi mi
nistrskimi kandidati ne samo v 
opozicijskih, ampak tudi v last
nih vrstah - pri vseh pn/otno 
predlaganih osebnostih. 

KAJ JE NORMALNO 
"Nenormalnosti" so se začele 

tisti trenutek, ko so v Bajukovem 
taboru začeli mrzlično iskati vse 
mogoče "zarotnike" in "sov
ražnike", vsakršna problema
tična ozadja. Nenadoma je vse 
postalo sumljivo, v takšnem 
vzdrušju pa je seveda iskanje 
krivcev za poraz pri drugih naj
pomembnejše opravilo. Zato ni
smo pričakovali moškega priz
nanja, da predigani ministri pač 
niso dobili dovolj glasov. Na
mesto tega smo morali poslušati 
različne čudne kvalifikacije in 
ocene s strani nesojenih mini
strov, da se "takšnih iger" ne gre-
jo več, in čudne očitke, kot da bi 
se samo v Sloveniji dogajalo, da 
predlagane vlade oziroma man
datarji marsikdaj pogorijo v par
lamentu že ob pr^i preizkušnji, 
še preden prav zasedejo vladne 
pozicije. Pravzaprav bi moral 
kdo drugi poučiti vse tiste mini
stre, ki so dajali očitajoče izjave 
o "igrah" , da bi bilo resnično 
prav in koristno, če bi na tak 
našin zarej prenehali oblačiti po 
slovenskem političnem nebu. 

Ne glede na to, kaj si kdo misli 
o (ne)spornosti ponovljenega 
glasovanja v državnem zboru o 
ministrski listi, bi morali upošte
vati predvsem dejstvo, da je do 
njega prišlo po soglasni 
odločitvi in volji predstavnikov 
vseh različnih poslanskih skupin 

v parlamentu. Takšnjo soglasje 
namreč ta parlament zelo redko 
dosega. S tega vidika se zdi se
danje iskanje "zadoščenja" na 
sodišču s strani mandatarja Ba-
juka in poraženih ministrov še 
poseben anahronizem in težko 
razumljivo nepriznavanje pora
za. Na trenutke se zdi, kot da bi 
nekateri želeli na sivo v vlado, ne 
glede na drugačne razultate gla
sovanja. To pa že ni več zgolj 
stvar okusa, ampak resen prob
lem pojmovanja demokracije. Z 
vsemi razpoložljivimi sredstvi bi 
bilo treba preprečiti, da bi parla
mentarno vzpostavljanje vlad 
zamenjalo nekakšno sodno 
odločanje o tem, kdo nam bo 
vladal. S tega vidika se zdi še 
posebej absurda tudi grožnja 
Drnovškove Liberalne demokra
cije, češ da bo v skrajnem pri
meru tudi sama od sodišča 
zahtevala presojanje o tem, ali je 
bil Drnovšek v parlamentu "pra
vilno" razrešen. 

Zapleti in prepiri v zvezi z 
zadnjimi glasovanji v parlamen
tu še dodatno opozarjajo vse 
politične akterje, da bi morali 
bolj računati z dejstvoma, da se 
je slovensko volilno telo ob 
zadnjih volitvah razdelilo tako, 
da nobena stranka in nobena 
(aktualna) politična grupacija ne 
more računati na absolutno pre
moč. Zaradi tega se zdijo še po
sebej problematični poskusi po
sameznikov in skupin, da sami 
sebe prikažejo kot nekakšne ab
solutne in edine nosilce manda
ta večine Slovencev. V danih 
razmerah država lahko normal
no funkcionira samo ob maksi
malni pripravljenosti vseh za 
medsebojno sodelovanje in 

medsebojno uspoštevanje raz
ličnih interesov. To pa seveda 
izključuje kakršnokoli radikalno 
samozadostno vodenje politike, 
ne glede na to, za katero poli
tično grupacijo gre. 

ČAS ZA 
"DRŽAVOTVORNOST" 

Seveda bi bilo idealno, če bi 
velik del sedanjih problemov 
razrešili s predčasnimi volitvami 
in novim generalnim preverjan
jem razpoloženja slovenskih vo
livcev. Toda za to pri vseh očitno 
ni bilo dovolj volje in politične 
motiviranosti. Tudi to je treba 
upoštevati kot realno dejstvo. 
Zdaj pa bi morali tisti, ki so se 
zavzemali za drugačno rešitev -
za izbiranje nove vlade - vendar
le pokazati smisel za državotvor
nost, na kar se kar naprej sklicu
jejo, tudi tako, da bi maksimalno 
pospešili postavljanje nove vla
de. Če ne gre drugače, če sami 
niso sposobni vzpostaviti vlade 
z dr. Bajukom in njegovimi mini
stri, tudi tako, da se pojavijo z 
novim nnandatarjem ali pa da 
prepustijo prostor kakšni drugi 
stranki, kakšni drugi politični 
grupaciji. Pri vsem skupaj bi mo
ral začeti zaznavneje sodelovati 
tudi predsednik republike, ki se 
sicer opredelujeje za predčasne 
volitve. Zakaj Kučan ne poskuša 
presekati pot pozicije s svojim 
predlogom zares tehnične, stro-
kovnjaške vlade za čas do red
nih volitev, če stranke niso spo
sobne sestaviti "svoje" vlade, 
hkrati ko na veliko govorijo, da 
vse skupaj počenjajo samo za
radi višjih intersov države? 

Seveda bi Kučan s svojo mo
ralno avtoriteto lahko pozval vse 
k treznosti s predlogom, naj za 
preostale tri, štiri mesece vla
danja poslanci v državnem zbo
ru pač potrdijo nekakšno 
inačico že utečene Drnovškove 
vlade... 

Po svoje ima zelo prav komen
tator Dnevnika, ko pravi, da je 
"popolnoma vseeno, kdo bo teh 
preostalih nekaj mesecev do je
senskih volitev upravljal državo. 
Toda čemu je bilo potem treba 
sprožiti vladno krizo..." 

Komentator Dela ugotavlja, da 
zadnji dogodki, vključno z napo
vedanimi tožbami v zvezi z 
(ne)imenovanjem Bajukove vla
de in padcem Drnovškovega ka
bineta, dajejo občutek, "da se 
razum začenja distancirati od 
glav slovenskih politikov". Desni 
pol ima v tem pogledu očitno 
prednost. Koliko čustev in stras
ti! Država, ki ima trenutno enega 
napol premiera, enega kandida
ta za ta položaj, deloma invalid
no vlado in nesojeni kabinet, je 

globoko v predvolilni kompanji. 
Pomaiem samouničevalski. K 
sreči po ekonomski plati ni v sla
bem položaju. Sedanje gospo
darsko stanje in doseženi raz
vojni tempo sta torej solidna. Za 
večji preboj, ki si ga nekateri 
vroče želijo, so dosedanja priza
devanja premalo ... Zanj so po
trebni predvsem nacionalni kon
senz, trdna, dolgoročna zaveza, 
ki na operativni ravni poteka 
med vlado, delodajalci in sindi
kati. Vladna, še zlasti pa more
bitna politična kriza tak nacional
ni konsenz v temeljih onemo
gočata. Zdaj je že bolj ali manj 
očitno, kdo jo je zakuhal, vidni 
so tudi načrti, kako se poglablja. 
Obe politični opciji, ki sta vsaka 
s svojo politično dediščino v to 
igro vstopili, s svojimi aktualnim 
a ravnanjem hočeš nočeš prev
zemata nase tudi tveganje. Ali se 
je izplačalo, bodo povedali voliv
ci na volitvah, ki so vendar neiz
bežne." 

J a k K o p r i v e 
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PTUJ / PREDSTAVITEV PROJEKTOV ZA O B N O V O GLEDALIŠČA 

"Vsako dobro mesto mora 
imeti tudi dobro gledališie" 
Na Slovenskem trgu 13 na Ptuju je v prijetnem majskem večeru 
bilo zelo živahno, mladostno in zanimivo. Lahko bi rekli, času 
pr imemo. Toda vseeno je bilo drugače. Veliko belo platno na 
vhodu gledališča in stoli pred zgradbo so obetali dogodek. In to 
je ustavilo tudi nekaj tistih domačinov ali naključnih obisko
valcev Ptuja, ki si želijo večere preživeti drugače in poleg tele
snih užitkov poskrbijo tudi za svoj duhovni razvoj. 

Nekaj minut po 21. turi so žaro
meti obsijali prizorišče in dogo
dek se je začel mladosmo - na 
platnu smo si namreč ogledali vi-
deospot rokovske skupine Hu
dobni volk, ki je bil pred kratkim 
posnet prav v gledališču Ptuj. 
Igralec Vojko Belšak, ki je prvo 
navdušenje za igro potešil v tej 
zgradbi, je tudi tistim mimoi
dočim, ki jih je dogodek toliko 
prevzel, da so se ustavili, pojasnil 
njegov namen in vsebino. 

To je bila priložnost, ko so si vsi, 
ki imajo radi Ptujsko gledališče 
(zgradbo, op. p.), lahko ogledali, 
kako je ta zgradba izgledala v zgo
dovini, in kar je bil glavni namen 
petkovega srečanja, ogledali so si 
lahko tudi, kako bo ta zgradba 
izgledala v prihodnje. Današnja 
tehnika omogoča, da prihodnosti 
ne sanjamo samo v oblakih, tem
več si jo lahko, vsaj na platnu, 
postavimo v današnji čas. Obisko
valci petkove prireditve smo 
lahko videli, kako sta si sedanje 
vodstvo gledališča in arhitekt An
drej Šmid zamislila zgradbo ob
novljenega gledališča. 

Direktor gledališča Ptuj Samo 
M. Strelec v slavnostnem govoru 
ni zapravljal svoje mladostne zag
nanosti in ustvarjalne energije za 
to, da mestne svetnike, župana, 
svoje poklicne kolege, povabljene 
goste, predstavnike medijev in 
naključne obiskovalce prepričuje, 
kako potrebna je obnova gleda
lišča za sedanji ansambel, ki zelo 
uspešno ustvarja na neprimernem 
odru in v utesnjenih prostorih. 
Navzočim je odprl novo vizijo in 

jih opozoril, da Ptuj in njegovi 
obiskovalci lahko ponovno dobijo 
tisto, kar so nekoč že imeli, in še 
kaj več. Lahko dobijo prijetnejše, 
svedejše, primernejše gledališke 
prostore, v katerem bodo sedeži 
vsem omogočili ogled predstave. 
Lahko dobijo ugledno, estetsko 
zgradbo v mestnem jedru, to, kar 
je Ptuj že imel pred drugo svetov
no vojno. Direktor ptujskega gle
dališča si ni upal napovedati, kdaj 
se bo to zgodilo, saj ve, da nima 
moči (vse je odvisno od denarja, 
op. p.), zagotovil pa je še naprej 
dobre predstave. In to zadnje mu 
verjamemo, saj smo od takrat, ko 
je prevzel krmilo ponovno poklic
nega gledašča, v tej zgradbi videli 
že veliko kakovostnih in za publi
ko zelo privlačnih predstav. 

Vrhunec petkovega dogodka je 
bila predaja načrtov za obnovo 
gledališča Ptuj podpredsedniku 
državnega zbora in županu Mest
ne občine Ptuj Miroslavu Lucija. 
Župan ugotavlja, da so se mesmi 
svetniki pravilno odločili, ko so 
prižgali zeleno luč in ponovno 
profesionalizirali gledališče. Po
hvalil je sedanjo vsebino in njego
ve ustvarjalce ter se z lemicami in 
virtualno sprehodil po preteklosti 
gledališke zgradbe. Ker župan ve, 
da vse ni odvisno od njega, si sko
raj ni upal obljubiti ali napoveda
ti, kdaj se bo obnova gledališča 
začela. Obljubil pa je vso podporo, 
ki jo lahko da kot župan starega 
mesta ob Dravi in kot poslanec 
državnega zbora. Po njegovih in 
izkušnjah vseh bo verjetno po
trebno še veliko dobrih besed in 
podobnih dogodkov, preden se bo 
obnova začela. 

Tako župan, zaposleni v pmj-
skem gledališču in meščani pa 
morajo vztrajati. "Vsako mesto, če 
želi biti pravo mesto, mora imeti 
tudi dober teater," je dejal ob pre
daji načnov Borut Fekonja, pred

sednik sveta zavoda. 
Ptujčani imajo v teh časih dobro 

(gledališko) vsebino, kar je zelo 
pomembno, za uspešno prodajo 
pa mora biti privlačna tudi emba
laža - zgradba. Zato pri snovanju 
ne smejo čakati, da ne bi čez leta 
ugotavljali, da v drugem mestu 
prodajajo njihovo vsebino. 

Tudi v koncu petkovega dogod
ka je bilo veliko simbolike, saj je 
nekatere rosno mlade Ptujčane 
najbolj prevzel trenutek, ko so 
ponudili kozarce z žlahtno vsebi
no. 

Zdaj pa je napočil čas, da se 
začne nova zgodba, s katero se 
bodo lahko pohvalili tudi mladi 
Ptujčani: v njihovi mladosti se je 
zgodila obnova gledališča. 

Marija Slodnjak 

Ptujčani so si lahko ogledali, kako bo izgledalo obnovljeno 
gledališče 

GORNJA RADGONA / SEJEM 
EMBAIAZE INPAK 

kazstavljavii iz 14 držav 
Od 6. do 9. junija bo na sejmišču v Gornji Radgoni bienai-
ni, tokrat že 12. sejem embalaže, tehnike pakiranja, grafi
ke, s idadiščenja in transporta Inpak. Na njem bo letos raz
stavljalo 150 razstavljavcev iz 14 držav. 

Največji poudarek letošnjega sejma bo na predstavitvi emba
lažnih izdelkov, sledila bo predstavitev embalažnih materialov, 
grafične dejavnosti, strojev za pakiranje opreme in orodja za paki
ranje, veliko rastavljavcev bo s področja informatike in oprernljan-
ja trgovin. Ob sejmu bo dvodnevni kongres, kjer bodo potekale 
strokovne razprave s področja zakonodaje, oblikovanja embalaže, 
modernih tehnik pakiranja ter ravnanja z odpadno embalažo. 

Tudi na letošnjem sejmu bodo podelili slovenski oskar za emba
lažo, ki ga podeljuje Gospodarska zbornica Slovenije in z njim 
vzpodbuja skrb za razvoj tega pomembnega gospodarskega po
dročja, saj so od kakovosti embalaže v precejšnji meri odvisni pro
dajni rezultati posameznih izdelkov. Nominirancev za oskar je bilo 
39, posebna komisija v okviru Pomiu-skega sejma pa ga je namenila 
štirim embalažnim izdelkom, poleg tega pa bodo na dan otvoritve 
sejma podelili tudi 10 priznanj za embalažo. 

JB 

PTUJ / FILMSKI VEČERI KPS 

ffvencr Vista Soiial Club 
v okviru F i l m s k i h večerov KPŠ, ki j ih je v prvi polovici letošnje
ga leta organiziral Klub ptujskih študentov, bo 3 . junija ob 
23.00 v Mestnem kinu Ptuj zaključna projekcija, s katero se 
zaokroža prvi sklop filmskih večerov KPŠ. 

Projekt, ki so ga zasnovali na po
trebi po kvalitemejši ponudbi 
filmskih projekcij, je naletel na 
velik odziv tako s strani študentov 
kot tudi drugih ljubiteljev dobre
ga filma. Pet filmov, ki so jih pri
kazali, si je ogledalo okrog 300 
ljudi ter tako potrdilo domneve o 
ustreznosti tovrstne ponudbe, 
obenem pa utrdilo voljo in zagna
nost za nadaljevanje projekta. 

Da bi projekt zaključili kar se da 
veličastno in kvalitetno, so tokrat 
pripravili ogled posebne in en
kratne mojstrovine enega naju
spešnejših in najbolj cenjenih 
filmskih ustvarjalcev v evropskem 
prostoru Wima Wendersa. Dela 
Wima Wendersa, kot so Pariz, Te
Kaš (1984), Nebo nad Berlinom 
(1991), Zgodba iz Lizbone (1994) 
in druge, predstavljajo stebre ev

ropske kinematografije in spadajo 
v železni repertoar kinotečnih us
tanov po svetu. Toda delo, ki ga je 
Wenders ustvaril tokrat, nekoliko 
izstopa iz njegovega veličasmega 
opusa. Buena Vista Social Club 
(1999) je namreč film, dokumen
tarec, posnet na Kubi, na ulicah 
Havane, v majhnih restavracijah, 
na domovih neminljivih zvezd 
ritmov in glasbe, pričevalcev zgo
dovine in življenja afro-kubanske 
mentalitete, ki že skoraj stoletje v 
neminljivem toku življenjskih 
usod ustvarjajo glasbo iz življenja 
za življenje. Film prikazuje po
zabljen svet, tako zelo drugačen 
od našega, pa vendar veličasten in 
mogočen, poln ljubezni, strasti, 
temperamenten in poln melodij. 
V sodelovanju s svetovno znanim 
umetnikom, glasbenikom Ryem 
Cooderjem, ki je za albiun "Ry 
Cooder in Buena Vista Social 
Club" prejel grammy, sta postavila 
spomenik živim legendam kuban
ske glasbe. Ganljivi prizori, ki 
nam jih Wenders živo slika, so 
pravi izkaz veličine ter neminlji-
vosti glasbe, ki jo izvajajo "Super 
Abuelos" (super-dedki) Ibrahim 
Ferrer, Ruben Gonzales, Omara 
Portuondo, Compay Segundo in 
drugi. 

Vsi ljubitelji filmskih mojstro
vin ste vljudno vabljeni, obenem 
pa velja povabilo tudi tistim, ki 
uživate ob dobri glasbi, saj nam 
dokumentarec ponuja obojega v 
izobilju in to v velikem slogu. 

Ob zaključku prvega sklopa 
Filmskih večerov KPS se Klub 
ptujskih študentov zahvaljuje 
vsem, ki ste kakorkoli pripomogli 
k realizaciji projekta ter tako pris
pevali k obogatitvi našega okolja 
tudi na filmskem področju. Upa
jo, da so zadostili vašemu izbrane
mu filmskemu okusu, hkrati pa 
vas pozivajo, da se jim pridružite 
ponovno v jesenskih mesecih. 

VP 

Od tod in tam 
ORMOI • Kontetf pevskega društva Cabalefta 

v petek, 2. jimija, se bodo ob 20. lu î v ormoškem domu kultiue pričel 
Letoi koncert pevskega društva Cabaletta, ki deluje že od leta 1997 pod 
vodstvom Helene Polič. 24 deklet, ki jih druži ljubezen do petja, na 
ormoškem koncu vedno pogosteje srečujejo obiskovalci kultm-nih pri
reditev in z veseljem ugotavljajo, da kvaliteta njihovega petja iz leta v 
leto narašča. Na tokramem koncertu bodo gostile pevce Miklavževske-
ga okteta, ki deluje pod vodstvom Leona Laha. 

Majda Frld 

ivumvžp/uomožum 
Dobrodelni komert za otroke Afrike 

v soboto, 3. junija, se ob 19.30 v telovadnici OŠ Miklavž pričel Dobro
delni koncert za otroke Afrike. V kulturnem programu bodo sodelovali 
pevci otroškega in mladinskega pevskega zbora ter plesalci OŠ Miklavž 
pri Ormožu. S svojimi izdelki se bodo predstavili tudi člani ročnodel-
skega krožka. V goste so povabili tudi ambasadorja Mednarodnega skla
da Združenih narodov za pomoč otrokom, igralko Mileno Zupančič in 
pesnika Toneta Pavčka. Zbrani denar, vstopnina je 500 tolarjev, bodo 
namenili lačnim otrokom Afrike. 

Majda Pridi 

UOV. BISTRICA m Milan Romih na vrhu Lothseja 
Milan Romih, znani bistriški alpinist, in Aco Pepevnik sta 19. maja 

letos po klasični smeri in brez uporabe dodatnega kisika osvojila vrh 
8516 m visokega Lothseja in tako po enomesečnem napornem delu do
segla cilj odprave Plezalnega kluba Rifnik. 

VT 

UOVENSHA BISTRICA • Razstava del učenceî  OŠ 
v galeriji Val so minuli četrtek, 25. maja, odprli prvo pregledno raz

stavo stotih likovnih del učencev devetih osnovnih šol občin Slovenske 
Bistrice in Oplotnice pod naslovom Moj svet. Kot je zatrdila lasmica ga
lerija Val Ljubica Zgonec-Zorko, naj bi razstava postala tradicionalna 
letna likovna prireditev mladih. Strokovna žirija je enajstim predstavl
jenim delom podelila priznanja. Razstava bo na ogled do konca junija. 

VT 

ZGORNJA LOŽNICA • Sreianje stareisih 
Na Zgornji Ložnici že vrsto let zadnjo majsko nedeljo pripravijo 

srečanje starejših krajanov. Tudi letos so se ti v lepem številu zbrali v 
tamkajšnji osnovni šoli. Učenci so skupaj s krajevno organizacijo 
Rdečega križa (članice so pripravile pogostitev) ter člani moške komor
ne skupine KUD Alojz Avžner pripravili prisrčen kulturni program in 
jim tako polepšali dan. 

VT 



f>0 i f i lS f f f KRAJIH 
STOPERCE / OSMI KMEČKI PRAZNIK 

Zapele so kose in tepii 
v Stopercah so konec minule
ga tedna sklenil i dvodnevne 
prireditve ob 8. kmečkem 
prazniku. V petek so prazno
vali dan šole , odprli razstavo o 
planinstvu, pripravili spevoig
ro V kraljestvu Zlatoroga in 
zvečer še ocenjevanje vina. V 
soboto popoldne pa so prire
dili tradicionalne kmečke 
igre v košnji, podiranju ploha, 
kleščenju debla, grabljanju in 
vleki vrvi. Prireditve ob praz
niku je pripravilo združenje 
rejcev plemenskih telic Sto-
perce v sodelovanju s kme
tijsko svetovalno službo in 
društvom gospidinj . 

V petek, 26. maja, so učenci in 
učitelji podružnične osnovne šole 
Stoperce praznovali dan šole, v 
okviru katerega so v šolski telo
vadnici pripravili zanimivo razsta
vo o planinstvu. Popoldne so v 
dvorani doma krajanov po 
uvodnem pozdravu vodje 
podružnične šole Vere Planine 
skozi pesem, igro in ples obisko
valce popeljali v kraljestvo Zlato
roga. Poleg stoperških učencev so 
v spevoigri prepevali člani 
moškega pevskega zbora DPD 
Svoboda Majšperk ter ljudske 
pevke in pevci iz Stoperc. V dvora
ni je ves čas lepo dišalo, kajti 
kmečke gospodinje so pred tem v 
njej pripravile kulinarično razsta
vo jedi, kot so jih pripravljali 
včasih. Zvečer je bilo v isti dvorani 
še tradicionalno ocenjevanje vina, 
na katerem so med 28 vinskimi 
vzorci podelili 2 zlati ter 15 srebr
nih in bronastih medalj. 

Naslednji dan, v soboto popold
ne, so prikazali delovanje hribovs
ke mehanizacije firme Henkel Zla
torog, potem ko so zapeli stoperški 

Stoperški učenci so obiskovalce popeljali v kraljevstvo Zla
toroga v pesmi, besedi In plesu 

V šolski telovadnici so pripravili zanimivo razstavo o pla
ninstvu 

ljudski pevci, pa so začeli kmečke 
igre. Zapeli so brusi in kmalu za

tem še kose. V ročni košnji je med 
osmimi tekmovalci svoj del najhit
reje in najbolje pokosil Vinko 
Jerič pred Rafaelom Hronekom 
in Jožetom Kamenškom. V mo
tornem žaganju ploha na cilj (ba
lon) in v kleščenju debla se je po
merilo 16 tekmovalcev, v skupnem 
seštevku točk pa je bil najboljši 
Srečko Taciga pred Rafaelom 
Hronekom in Vinkom Jeričem. 
Tudi grabljice so se pomerile, med 
6 domačinkami pa je zmagala 
Marjana Dolšak pred Darinko 
Jerič in Kristino Kamenšek. Za 
konec pa so privabili veliko smeha 
in burnega navijanja obiskovalcev 
s tekmo v vleki vrvi, kjer sta med 
šestimi sodelovali tudi dve ženski 
ekipi. Obiskovalcem od blizu in 
daleč so prikazali tudi mlačev po 
starem, ko so se nad požeto klasje 
spraf ili s cepci, po svoje je bil zani
miv tudi prikaz stare košnje, praz
novanje pa so sklenili z družabnim 
srečanjem. 

M. Ozmec 
V soisoto so na kmečkih igrah, zapeli brusi in kose ... 

Foto: M. Ozmec 

3 1 . MAJ - SVETOVNI DAN BREZ TOBAKA 

Manj kajenja - vei zdravja 
Aktivnosti ob letošnjem svetovnem dnevu brez tobaka potekajo pod ges lom T o b a k u b i j a -
ne n a s e d a j o b l j u b a m , z a v i t i m v d i m ! . Osrednje aktivnosti j e v Sloveniji pripravilo medna
rodno društvo S loMSIC, ki ima že precej dolgo tradicijo, ustanovljeno je bilo pred 48 leti . 
Glavna naloga društva so mednarodne izmenjave medicinskih praks in izbirnih študijev. 
Nameni l i so j ih v prvi vrsti mladim, da bi j ih seznanil i s škodljivostmi kajenja in prep
rečili , da bi sploh segli po c igaretah. Zavzemajo pa se tudi za to , da bi č im več odraslih pre
neha lo kaditi . 

Podatki iz lanskega leta za Slovenijo kažejo, da je 
največ kadilcev v starosti od 40 do 49 let, v zadnjih 
letih pa je delež kadilcev najbolj naraščal v starosti 
do 25 let. Letno zaradi posledic kajenja v Sloveniji 
umre okrog tri tisoč prebivalcev, kar je zelo 
zaskrbljujoče, saj je to štiri- oziroma petkrat več 
kot v prometnih nesrečah, kljub temu pa tega v ak
tivnostih vseh odgovornih ni zaznati. Zaradi pa
sivnega kajenja pa letno umre okoli 30 nekadilcev. 
Zakon o zmanjševanju porabe tobačnih izdelkov se 
ne izvaja, je tako rekoč v posmeh vsem, ki si priza
devajo za zdravo življenje. 

Marija Grafenauer Djurdjevič, dr. med., ena od 
pionirk slovenskega nekadilskega gibanja, ki si je 

že pred petnajstimi in več leti zavzemala za sprejem 
zakon o omejevanju porabe tobačnih izdelkov, v 
teh dneh še posebej opozarja na neizvajanje zako
na, katerega sprejem štejejo v Zvezi društev neka
dilcev Slovenije za največji uspeh, saj marsikatera 
država takšnega zakona še nima. "Menimo, da bi se 
veliko zdravstvenih problemov v zvezi s kajenjem 
zmanjšalo, če bi se zakon dosledno izvajal, 
predvsem v zdravstvu in šolstvu. Želeli bi, da bi 
Svet za zdravje pri Vladi Republike Slovenije, ki je 
zadolžen za izvajanje zakona, raziskal svoje štirilet
no delo ter objavil rezultate uspeha tega prizade
vanja." 

MG 

PTUJ / O D 29. MAJA DO 4. JUNIJA TEDEN G O Z D O V 

N a p i u i s k e m / e 

20 t i s o i h e k i a r l e v g o z d o v 
"Teden gozdov 2000 je priložnost, da kritično pomisl imo na 
svoj odnos do gozda in naravnega okolja nasploh. Krovna tema 
letošnjega tedna gozdov opozarja na delo gozdarja kot svetoval
ca, usmerjevalca in pomočnika vseh, ki kakorkoli posegajo v 
gozd ali se z njim vsakodnevno srečujejo," je zapisano v uvodu 
razmiš^anja gozdarjev ob letošnjem tednu gozdov. 

Med številnimi aktivnostmi so 
ob tednu gozdov razglasili drobre-
ga gospodarja gozda 2000, in sicer 
Mirana Pernata iz Lovrenca na 
Pohorju, ki ima v lasti več kot 20 
hektarjev gozdov in je hkrati upra
vitelj 80 hektarjev gozdov v pos
topku denacionalizacije. Za drevo 
leta so na Zavodu za gozdove Slo
venije - Območni enoti Maribor 
izbrali navadni oreh zaradi njego
ve vsestranske vloge in uporabnos
ti. Žival leta je veverica, pohorska 
gozdarska grča pa je naziv, ki si ga 
je zaslužil 95-letni Franc Kraner 
iz Lovrenca na Pohorju, ki je kar 
51 let opravljal poklic gozdarja. 

Tudi na območju Krajevne enote 
Ptuj potekajo ob tednu gozdov šte
vilne aktivnosti. Prejšnji petek so 
v avli mestne hiše odprli razstavo 
del Jožeta Polajnka ml. na temo 
Gozd in naravno ravnotežje. Jože 
Polajnko slika v tehnikah akvarel, 
voščenke, oljni pastel, olje in akril. 
Avtorja je vedno privlačeval gozd -• 
kot trden ekosistem, ki ga upo
dablja na svojevrsten način. Nekaj 
njegovih del je do jutri razstavlje
nih v Mestni hiši. Od začetka 
tedna je na hodniku študijske 
knjižnice v Ptuju razstava gozdars
ke strokovne literature, včeraj pa 
so gozdarji pred blagovnico posta
vili stojnico in delili material z 
gozdarsko tematiko. 

Krajevne enota Zavoda za gozdo
ve Slovenije v Ptuju s svojo de
javnostjo pokriva območje 15 
občin. Gozdovi na tem območju 
poraščajo skoraj 20 tisoč hektarjev 
ali 31 odstotkov območja. Gozdna
tost je najnižja na Ptujskem polju. 

kjer je 14 odstotkov površine pod 
gozdovi, najvišja, 60-odstotna, pa v 
zahodnih Halozah. Na območju 
Krajevne enote je 15 odstotkov 
gozdov v državni lasti, ostale 
površine pa so v zasebni lasti in 
lasti pravnih oseb. Skupaj je na 
tem območju 12.600 lastnikov 
gozda, kar priča o dokajšnji 
lastniški razdrobljenosti. 

Na hektarju površine je v po
vprečju 205 kubičnih metrov lesne 
zaloge, na kateri letno priraste 6,3 
kubičnega metra novega lesa. 21 
odstotkov lesne zaloge predstavlja
jo iglavci in 79 odstotkov listavci, 
med katerimi je skoraj polovico 
bukovega gozda. 

Krajevna enota je razdeljena na 7 
revirjev. Javno gozdarsko službo 
opravljajo trije univeritetni diplo-

Jože Polajnko ml. ob otvo
ritvi razstave svojih del v 
Mestni hiši 

Vodja Krajevne enote Zavo
da za gozdove Slovenije v 
Ptuju, Anrej Kovačič, univ. 
diplomirani inženir gozdar
stva 

mirani inženirji in šest gozdarskih 
tehnikov. Njihov obseg dela je zelo 
obširen, v osnovi pa je naloga 
gozdarjev spremljanje stanja in 
razvoja gozdov, varstvo gozdov, 
usmerjanje gospodarjenja z gozdo
vi, gozdnim prostorom, posa
mičnim gozdnim drevjem ter sku
pinami drevja zunaj naselij, us
merjanje gradnje in vzdrževanja 
gozdnih cest in vodenje evidenc in 
podatkov o gozdovih, ne glede na 
lastništvo. Pomembna naloga je 
tudi strokovno svetovanje in us
posabljanje lastnikov gozdov. 
Proizvodna doba v gozdarstvu je 
zelo dolga. V življenju enega gozda 
se zamenjajo vsaj trije lastniki ali 
tri generacije gozdarskih delavcev, 
zato je spremljanje in nadzorovan
je zelo pomembno za čim boljšo iz
koriščenost naravnih rastiščnih 
potencialov ter čim večjo in dolgo
ročno zadostitev potreb lastnikov 
gozda po lesu. 

JB 

PTUJ / S KONFERENCE OBMOČNE ORGANIZACIJE ZLSD 

Shanka s e p o m / a / a . . . 
Na Ptujskem trenutno deluje devet občinskih odborov ZLSD, 
želijo pa, da bi j ih ustanovili v vseh novih občinah - v načrtu za 
letos je ustanovitev še dveh. Kot so na konferenci č lanic in čla
nov Območne organizacije ZLSD Ptuj poudaril i prejšnji te
den, so se v lanskem letu največ ukvarjali z ustanavljanjem no
vih občinskih odborov in utrjevanjem organiziranosti . Spreje-, 
li so pravila o organiziranosti občinskih odborov in pravila o 
delovanju Območne organizacije ZLSD, ki je v bistvu 
nadgradnja občinskih odborov. Ustanovili so tudi delavsko 
zvezo, za poseben uspeh pa štejejo, da j im je uspelo v svoje 
vrste pritegniti veliko število mladih. Mladi forum ZL je ob us
tanovitvi lanskega junija imel 12 članov, danes j ih je že 105 in 
še vedno se vključujejo novi. Nekateri med njimi so tudi kan
didati za jesenske volitve. 

Mladi forum organizirajo še v 
drugih občinah. "Stranka z mladi
mi člani postaja 'mlada'. To so tudi 
ljudje, ki bodo v bodoče prevzema
li funkcije. Razveseljivo je, da se 
nam nenehno povečuje število čla
nov v celoti, stranka postaja vse 
bliže volivcem," je med drugim 
poudarila predsednica Območne 
organizacije ZLSD Ptuj Anka 
Ostrman, ko je na konferenci 
predstavljala rezultate dela. 

Na konferenci so podelili priz
nanja za uspešno delo v stranki in 
širše. Zlati znak je prejel Jože Vra-
tič, srebrnega Dragi Stojadinovič 
in Vladimir Knez, bronastega pa 
Zinka Kovačič in Mladi forum 
ZLSD Ptuj. Že od lanske jeseni se 
tudi pripravljajo na volitve. V vseh 
treh volilnih enotah na Ptujskem 
so oblikovali volilne štabe in evi
dentirali kandidate za držav-
nozborske volitve. Med kandidati 
sta dve ženski. 

Med nalogami v letu 2000 so 
prednostne vse aktivnosti v po
vezavi z volitvami, ob tem pa so si 

zastavili opozarjanje na odprte 
probleme in iskanje rešitev na ne
katerih področjih za Ptuj. To želi
jo doseči prek javnih tribun in ok
roglih miz o ekoloških temah, tu
rističnem trženju Ptuj in okolice, 
problematiki mladih, drogah in o 

potrebnosti odprtja mladinskega 
centra. V okviru tega bo še po
sebna pozornost veljala razvojni 
konferenci o Ptuju. Potreben je 
namreč pregled o tem, kaj smo na
redili do sedaj, kaj bo potrebno na
rediti v bodoče in kaj popraviti, da 
bo razvoj hitreje tekel. Ena od 
prednostnih tem je tudi brezposel
nost; želijo namreč odgovor o tem, 
ali ima to okolje sploh možnosti, 
bi na Ptujskem poskušali 
zmanjšati nezaposlenost mladih. 
Združena lista je tudi edina stran
ka na državni ravni z vladnim 
programom, s katerim predstavlja 
svoje videnje vodenja države in 
reševanja ključnih razvojnih 
vprašanj države. 

To soboto pa svoje člane in člani
ce ter simpalizerje vabijo na tradi
cionalno srečanje, ki bo v Mos-
tecu. 

MG 









P O NAŠIH KRAiim 

PREPOLJE / 25 LET ANSAMBLA EKART 

Pol/e, Ircfp bo tebe ljubil 
Za to, kar se je dogajalo v petek, 26. maja, zvečer pod velikim 
šotorom sredi Prepolj ob srebrnem jubileju ansambla Ekart, bi 
lahko na kratko dejali tudi praznik slovenskih domačih viž. 
Poleg tradicionalno zeleno-oranžno odetih slavljencev, ki so ob 
srebrnem jubileju izdali novo, osmo kaseto in kompaktno 
ploščo pod naslovom Zaigrajmo in zapojmo, so nastopili še Ed-
vin Fliser, ansambel Igor in Zlati zvoki. Bratje Poljanšek, Vin
ko Šimek, godci in plesalci KUD Franca l ica iz Loke-Rošnje, 
Klemen Leben, ansambel Braneta Klavžarja, Grega Avsenik in 
Gregorji, Fantje na vasi, aktiv kmečkih žena iz Starš ter Luka 
in Pepi, ki sta se trudila z vmesnimi šaljivimi klepeti. Celotno 
dogajanje pa je prijetno zaokrožilo bogato scensko ozadje z ve
l iko sliko polja čez celo zadnjo steno šotora, da je bilo slutiti , 
kot da se vse skupaj dogaja na polju. 

Prijazna vasica Prepolje je v 
toplem majskem večeru, polnem 
vonja po pokošeni travi, ob zvo
kih dupleške godbe na pihala 
privabila pod lepo pripravljen 
šotor več kot 1500 obiskovalcev 
in glasbenikov z raznih krajev 
Slovenije, pa tudi iz sosednje 
Avstrije in celo iz Nemčije so 
prišli na srebrni jubilej ansam
bla Ekart. 

Po uvodnih taktih slavljencev 
je s pevkama Barbaro in Blanko 
prvi zapel Edvin Fliser, ki je za 
ansambel Jožeta Ekarta napisal 

vrsto lepih melodij. Voditelja 
večera Metka Krajnc in Jože 
Grobler sta posebej toplo 
pozdravila očeta vodje ansambla 
Jožeta Ekarta, 89-letnega Janeza 
Ekarta. On je namreč glavni 
"krivec", da je pri Ekartovih - pri 
Blažovih, kot jih imajo po 
domače - od nekdaj doma glasba. 
O koscih na vasi so v pražnje 
odeti zapeli fantje iz Rač, za iz
daten smeh sta poskrbela Luka 
in Pepi, v imenu občine Starše 
pa je članom asnambla Ekart 
prvi čestital župan Alojz Duc-

Če ne bi bilo Janeza Ekarta 
Foto: M. Ozmec 

man in jim ob jubileju izročil 
spominsko sliko. Zatem so zape
li in zaigrali Igor in Zlati zvoki, 
pa 16-letni dijak srednje glasbe
ne šole iz Ljubljane Klemen Le
ben s prijateljema. 

Potem so na oder povabili 
vodjo ansambla Jožeta Ekarta, 
ki je povedal, da se je muzike na-
lezel v rani mladosti od svojega 

očeta. Ta je ob prostih popoldne
vih, nedeljah ali praznikih pod 
brajdami rad raztegnil svoj meh 
in zraven tudi zapel. Pri Ekarto
vih so vendo živeli pokončno in 
pošteno in vedno z ljubeznijo do 
domače zabavne glasbe. Zato je 
Jože kmalu stopil po očetovih 
stopinjah. V začetku so bili trije 
mladi fantje in začeli igrati po 
veselicah. Nastopov je bilo 
vedno več, pa tudi občinstvo je 
zahtevalo vedno več, zato so k 
sodelovanju pritegnili še več 
glasbenikov, pozneje tudi pevki. 
Nastal je ansambel Jožeta Ekarta 
in kmalu osvojil srca občinstva 
na vseh večjih prireditvah, pa 
tudi srca strokovnih komisij na 
festivalih domače zabavne glas
be. Uspehi so se vrstili, ansam
bel je zahteval vse večje 
angažiranje, vrstili so se nastopi, 
snemanja, turneje ... In 25 let je 
minilo, kot bi trenil. 

Spomine so Ekartom pomagali 
obujati tudi plesalci in domači 
muzikanti K U D Franca Uca iz 
Loke-Rošnje, slavljencem so za-

Ansambel Ekart iz Prepolj 
sestavljajo: trobentar Sil
vester Kolarič, klarinetist in 
saksofonist Damijan Kola
rič, harmonikar Stanko Štu-
hec, kitarist Andrej Eka-rt, 
baritonist in bas kitarist Re
nato Kapun, pevki Blanka 
Akelič in Barbara Kolarič 
ter vodja ansambla, povezo
valec in humorist Jože 
Ekart. Ob jubileju so izdali 
obsežen bilten, v katerem je 
poleg čestitk pomembnih 
glasbenikov, urednikov in 
osebnosti podrobneje pred
stavljena njihova 25-letna 
pot, vtisi, dogodivščine.. . 

peli in zaigrali še člani ansam
bla Braneta Klavžerja, v sedan
jost in bodočnost pa je zatem vse 
skupaj napotila Ana Žvorc s 
svojo skupino manekenk in ma-
nekenov, ki so prikazali najno
vejše kolekcije znanih domačih 
in tujih proizvajalcev. 

Potem so se na odru zvrstili vsi 
tisti, ki so članom ansambla 
Ekart želeli čestitati, med prvimi 
urednica domače zabavne glasbe 
na Radiu Slovenija Irma Rauh, 
direktor kasetne produkcije 
RTV Ivo Umek, ki je vodji an
sambla Jožetu Ekartu izročil 
novo kompaktno ploščo in kase

to, ki sta izšli na ta dan. Ansam
blu Ekart je čestital tudi direktor 
Radia in Tednika Ptuj ter Festi
vala slovenske domače glasbe 
Franc Lačen, ki je povedal, da 
so Ekarti drugi največkrat nag
rajeni ansambel na ptujskem fes
tivalu, med desetimi nastopi pa 
so bili kar trikrat zlati. Ansam
blu Ekart je ob jubileju izročil 
posebno spominsko priznanje. 
Čestitkam so se pridružili še 
predstavniki radiev Jesenice, 
Celje, 94 iz Postojne, predstavni
ca glasbene delavnice ter številni 
zvesti poslušalci. 

Potem je pripel poštar Jaka 
Šraufciger "Halo, vaščani, spet 
poštar Jaka je med vami ..." in 
članom ansambla Ekart vsake
mu posebej prebral v verze 
zložene telegrame od najvišjih 
predstavnikov slovenske oblasti 

in poslanske smetane. Slavljen
cem in občinstvu so zapeli 
Bratje Poljanšek, s svojo kitaro 
je ogrel dlani občinstva Grega 
Avsenik, pa ansambel Gregorji 
in še kdo. Za konec so še enkrat 
zapolnili oder vsi nastopajoči in 
si obljubili, da se kmalu spet sni
dejo. Če ne prej, čez 5 let, ko 
bodo proslavili 30-letnico. 

Prireditev je posnela ekipa re
gionalnega RTV centra Maribor 
in kmalu si jo bomo lahko ogle
dali na slovenski televiziji. Sicer 
pa bodo člani ansambla Ekart ob 
25-letnici letos pripravili 25 ju
bilejnih koncertov, najbolj nena
vaden pa bo zagotovo koncert na 
triglavskem domu na Kredarici, 
ki bo 13. julija. Več o tem pa kdaj 
drugič. 

M . O z m e c 

Z ansamblom Ekart je zapel tudi Edvin Fliser, ki je zanje napisal veliko prijetnih melodij 

Direktor Radia in Tednika Franc Lačen je Jožetu Ekartu 
Izročil posebno spominsko priznanje 

Da gre glasba iz roda v rod, je dokazal Jože Ekart, ki je na 
oder pripeljal svojega vnukca in otroke članov ansambla 

BORL / POMLADNA VETRNICA NA GRADLJ^ 

Čarovnke so... lahko tudi dobre 
Pomladna vetrnica se bo tudi 
letos vrtela na gradu Bori v 
soboto, 3 . junija, med 16. in 
19. uro. Tudi tokrat jo bodo 
pognali člani Društva prija
teljev mladine Ptuj v soorga-
nizaciji Centra interesnih de
javnosti Ptuj in v sodelovanju 
z Mestno občino Ptuj, občina
mi Zavrč, Gorišnica in Mar
kovci, številnimi institucijami 
(Vrtec Ptuj, Knjižnica Ivana 
Potrča, Dijaški dom) in sode
lavci. 

Čarovnice in čarovniki so in 
čaranje lahko zelo prav pride. Na 
gradu Bori vam bodo čarodeji 
predstavili svoje čarovniške 
veščine in znanje zdravilstva 
tudi ob igri in plesu, v knjigah 
skrite pa boste poiskali kar sami. 

Če boste dovolj vztrajni v ustvar
jalnih delavnicah, boste lahko 
tudi vstopili v njihove vrste. 
Tudi palačinke ne bodo manjka
le. Pridite, začarali bomo - mi 
vas ali pa vi nas. V vsakem pri

meru pa boste odšli domov obo
roženi z uroki in zaščiteni pred 
silami zla - v primeru dežja pa 
ostanite doma. 

Vstop je za otroke prost! 
Majda FridI 



ŠPORT 
KOLESARJI PERUTNINE PTUJ NA DIRKI PO HRVATSKI 

Marian Kelner slavil v ladra 
Tradicionalna dirka po Hrvatski od Vukovarja do Splita je bila 
v znamenju slovenskih kolesarjev. Razpoznavni so bili tudi 
ptujski tekmovalci. Med 12 ekipami in 66 tekmovalci so bili 
ekipno drugi, Marjan Kelner je zmagal v / a d r u , Matej Marin je 
bil drugi v Vinkovcih in v Šibeniku ter tretji v Zadru. Rado Ro-
gina je bil drugi v najtežji etapi preko Učke v dolžini 240 km. 
Bil je nosi lec bele majice in najboljši do 23 let. M. Mahorič je 
bil 7. v Zagrebu, Miran Kelner tretji v Splitu. 

Že v prvi etapi od Vukovarja do 
Vinkovcev, dolgi 109 km, je zopet 
prvi veselo presenetil Ptujčan Ma
tej Marin z drugim mestom. Proti 
cilu je prikolesarila glavnina tek
movalcev. V silovitem ciljnem 
špritnu je zmagal U. Murn, Krka 
Telekom, R Rogina, tudi iz 
ptujske ekipe, je bil sedmi. 

V drugi etapi od Koprivnice do 
Zagreba je bil najhitrejši M. Der-
ganc, Krka Telekom, zmagovalec 
letošnje dirke po Sloveniji. V vo
dilni skupini 20 kolesarjev je vozil 
tudi R. Petek, Perutnina-R.R., in 
bil drugi. 

V tretji, 240 km dolgi, najtežji 
etapi od Karlovca z vzponom na 
Učko in Opertalj -ter s ciljem v 
Umagu, je lani zmagal Ptujčan R. 
Rogina, letos pa je bil drugi. B. 

Premužičem, Krka Telekom; V. 
Miholjevič je bil tretji. 

V soboto, 27. maja, je bila četrta 
etapa od Umaga preko Učke do 
Reke. Kolesarji Krke so slavili še 
četrto zmago. Tako kot prejšnji 
dan je prvi pripeljal v cilj B. Pre-
mužič. Četverico Krkinih kole
sarjev je dohiteval le I. Kranjec, 
Perutnina Ptuj - R. R., in bil tretji. 

V peti etapi dirke od Crikvenice 
nas je v Zadru razveselil z zmago 
Marjan Kelner. Le nekaj km po 
startu se je od glavnine oddaljil 
hrvatski reprezentant Bošnjak. 
Na 100 km je bil še v vodstvu. 
Približevala sta se mu Kelner in 
Italijan Santini. Složno sta lovila 
ubežnika. Ko je Santini nekoliko 
omagal, je M. Kelner začel svojo 
zmagovito vožnjo. Ujel je 

ubežnika Bošnjaka. V ciljnem 
sprintu po zadrskih ulicah je M. 
Kelner za polovico kolesa prehitel 
Bošnjaka, ki je skoraj 100 km bil 
na čelu dirke. M. Kelner je prevo
zil 198 km v 5 urah in 10 minut, 
in slavil prvo etapno zmago. Tret
ji je bil prav tako odlični M. Ma
rin, R. Rogina je bil v beli majici. 

V etapi od Zadra do Šibenika, 86 
km, je za debelino plašča ušla 
zmaga Ptujčanu M. Marinu v silo
vitem ciljnem sprintu. Zmagal je 
U. Murn, K. T. 

V sedmi etapi od Šibenika do 
Splita je zmagal It. A. Bascolo, 
tretji jebil Miran Kelner, četrti M. 
Mahorič. 

V skupnem seštevku je bil prvi 
(rumena majica) Deganc, Krka 
T., drugi I. Kranjec, Perutnina R. 
R., tretji pa V. Miholjevič, Krka 
T. Ekipno je bila prva Krka Tele
kom, druga pa Perutnina - R.R. 

USPEH 
MLADINCEV 
V MARIBORU 

Minulo soboto, 27. maja, so v 
Mariboru tekmovalni mladinci na 
kriteriju. Ml. mladinci so vozili 16 
krogov. Vsak četrti je bil leteči 
sprint za točke. Vsi ptujski kole
sarji so bili sprva dobro uvrščeni, 
predvsem A . Ilešič, proti koncu 
pa je zmanjkalo moči in bil je četr
ti. 

St. mladinci so na isti progi vo
zili 24 krogov. M. Finžgar je bil v 
ospredju do tretjega spritna. A. 
Omulec je pobral točke v pobe
gih. Na koncu je bil peti, M. 
Finžgar pa šesti. 

Cestne dirke od Slov. Gradca do 
Maribora preteklo nedeljo so se 
udele žili tudi Perutnini ml. in st. 
mladinci. Prva je bila dolga 91 km 
prek Kozjaka. A. Omulec se je 
prebil na tretje mesto v silovitem 
sprintu zasledovalne skupine. 

Roman Zavec 
Najvidnejše uvrstitve so dosegli (od leve) Marjan Kelner, Ma
tej Marin in Rado Rogina 

MARATON V RADENCIH 

Mirko Vindiš ponovno državni prvak 
Nedolgo tega je Mirko Vindiš, najuspešnejši slovenski marato
nec, napovedal vrnitev na tekmovanja. Po skorajda letu dni 
mučenja s poškodbo se je , kot kaže, vse dobro končalo. In Mir
ko je v Radencih postal državni prvak v maratonu. Res je , da ni 
slavil v absolutni konkurenci , vendar so mu vsi slovenski tekači 
gledali v hrbet. 

Po vrnitvi na Ptuj je povedal: 
"Predlani sem imel tri državne 
naslove /veliki in mali maraton 
ter kros/, v lanskem letu žal nobe
nega. Razlogi so bolj ali manj 
poznani. Po enajstih mesecih od
mora brez tekme sem imel pred 
mesecem dni nastop za slovensko 
reprezentanco na Madžarskem, 
kjer sem nad pričakovanji odtekel 
mali maraton in bil drugi Slove
nec. Po dobrih dveh mesecih tre
ninga sem prišel toliko nazaj, da 
je vse skupaj izgledalo že bolje. Na 
maratonu v Radencih sem želel 

odteči kar najbolje. Osnovni cilj je 
bil osvojitev naslova državnega 
prvaka, kar mi je na koncu uspelo. 
V skupnem seštevku sem bil osmi, 
vendar najboljši Slovenec. Rezul
tat 2,28,00 ne pomeni nič in bi de
jal, da je to rezultat boljšega rekre-
ativca. Tek je bil taktičen in je 
bilo vse podrejeno osvojitvi naslo
va državnega prvaka." 

Ta konec tedna bo Mirko Vindiš 
sodeloval na dveh tekih v Italiji. 

Tekst in foto: 
Danilo Klajnšek M i r k o V i n d i š 

PLAVANJE 

i e evropsko prvenstvo že doseglilvo? 
25. mednarodni plavalni miting 

- pokal mesta Ljubljane, ki je pote
kal 27. in 28. maja na kopališču 

Ilirija, bo plavalcu Term Ptuj Ma
tevžu Božičku ostal v lepem spo
minu, saj je osvojil dve zlati me

dalji in še skupno drugi najboljši 
rezultat po seštevku točk, kar mu 
je prinselo tudi denarno nagrado. 

V soboto je odplaval 200 m pros
to, 100 m delfin in svojo paradno 
disciplino, 50 m prosto. Klub 
počasnemu bazenu je dosegel svoj 
najboljši osebni rezultat, 25,37. 
Tudi v nedeljo je bil zelo uspešen, 
saj je 100 m prosto preplaval v 
času 56,94, kar je prav tako njegov 
osebni rekord v dolgih bazenih. 
Do uvrstitve v državno reprezen
tanco za evropsko prvenstvo mu 
manjka tako še dobrih pet dese-
tink na 50 m prosto. Možnosti za 
izpolnitev norme ima še na mitin
gu v Kranju in češki prestolnici 
Pragi. Če bo delo potekalo po zas
tavljenih načrtih in bo plan rea
liziran, se mu norma za EP obeta 
že na naslednjih tekmovanjih. 

Tanja Rozman Matevž Božičko s trenerko Tanjo Rozman 

TENIS / TURNIR5KE IN LIGASKE NOVIČKE 

Ponovno uspešni doma in v tuiini 
članica Teniškega kluba Ptuj 

Ajda Brumen je dosegla že drugo 
zaporedno zmago v dvojicah na 
turnirju ETA (Evropska teniška 
zveza) do 16 let, in sicer na Tur
nirju Galeja 2000 v Mariboru. 
Turnirja se je v kategorijah do 14 
in do 16 let udeležilo rekordnih 
480 igralk in igralcev iz 22 držav. 
S soigralko Ines Globočnik iz 
Celja sta v polfinalu premagali 
prvi nosilki turnirja Aposteanuje-

vo in Husarujevo iz Romunije, v 
finalu pa Eleno Gantchevo in 
Eleno Stoyanovo iz Bolgarije z re
zultatom 6:2 in 6:4. 

Uspešni so bili tudi najmlajši 
tekmovalci TK Ptuj na OP Ra
denci do 12 let. Toni Hazdovac se 
je po zmagah v skupini (sistem 
round robin) uvrstil v finale tur
nirja, kjer je z rezultatom 6:2, 6:2 
premagal Uroša Potočnika iz TK 
Topolšica in osvojil svoj prvi tur
nir Teniške zveze Slovenije. Kar
lo Pintarič se je uvrstil v četrtfi-
nale turnirja. 

Teniški vikend je bil uspešen 
tudi za žensko ekipo T K Ptuj v 

drugi državni ligi. Na Ptuju je eki
pa v sestavi Nena Vukasovič, 
Ajda Brumen in Tjaša Kovač s 
3:1 premagala TK Olimpija iz 
Ljubljane, v Portorožu pa so bile 
Tina Vukasovič, Tjaša Kovač in 
Alenka Gojčič z rezultatom 4:0 
uspešnejše od TK Portorož. 

To soboto bodo Ptujčanke na 
svojih igriščih v Termah Ptuj gos
tile ekipo TA Bombač iz Ljublja
ne, ki jim je ob TK Olimpija 
glavni konkurent za osvojitev 
prvega mesta in uvrstitev v 1. 
državno ligo. 

TK 

Športne rtovUe 
KIKBOKS m 
Uspeh v Italiji 

Slovenska reprezentanca v kik-
boksu je minuli konec tedna sode
lovala na tekmi svetovnega pokala 
v italijanski Piacenzi, kjer je nasto
pilo 7 3 0 tekmovalcev iz 2 0 držav. 
Tekmovanje je bilo izbirno za ses
tavo slovenske reprezentance, ki 
bo letos nastopala na evropskem 
prvenstvu. Selektor V l a d i m i r S i t a r 
je za tekmovanje določil 3 3 tekmo
valcev in tekmovalk, nastopilo pa 
jih je 2 8 . 

V slovenskem taboru so bili zelo 
zadovoljni z doseženimi rezultati. 
M a r c e l F e k o n j a /Ptuj/ je v katego
riji do 6 9 kilogramov dosegel prvo 
mesto, v disciplini light kontakt 
D a n i l o K o r o t a j /Ormož, do 6 3 kg/ 
peto mesto, enako tudi M a t e j 
E r l a č /Ruj, do 5 5 kg/. V disciplini 
semi kontakt sta bila tretja N a d j a 
Š i b i l a /Ptuj, do 6 5 kg/ in M a t e j 
Š i b i l a /Ptuj, do 8 9 kg/, M a t j a ž V i n 
d i š /Ptuj, do 8 9 kg/ pa peti. 

Danilo Klajnšek 

5TRELSTV0 • 
5K Ptuj dvakrat peti 

strelski klub Ruj je uspešno nas
topil na velikem tekmovanju v 
streljanju s pištolo in revolverjem 
velikega kalibra za pokal Rečice. 
SK Ruj v sestavi Borut Sagadin, 
Milan Stražišar in Boštjan Simonič 
je v obeh disciplinah bil peti. 

SI 

KBCUANJE • Obiinsko 
tekmovanje v 
Podlehniku 

Kegljaška sekcija ŠD Podlehnik 
je v petek, 1 9 . , in v soboto, 2 0 . 
maja, na kegljišču Drave na Ruju 
organizirala 2 . občinsko tekmo
vanje v kegljanju. Sodelovalo je 1 7 
tričlanskih ekip. Prvo in drugo 
mesto sta osvojili ekipi kegljaške 
sekcije, tretja pa je bila ekipa kole
sarske sekcije. V finalu so se še 
pomerili posamezniki v moški in 
ženski konkurenci. Pokale in priz
nanja je podelil župan podleh-

niske občine, prispevala pa jih je 
občina, ki je bila pokrovitelj tekmo
vanja. Zaključili so ga v dvorani 
Podlehnik z družabnim srečan
jem. 

Danica Kurež 

GIMNASTIKA m Mladi 
Ptujiani ponovno uspešni 

v nedeljo, 2 1 . maja, je v Ljubljani 
potekalo 9 . državno prvenstvo v 
športni gimnastiki - C program. 
Ptujčani so v kategoriji mlajših 
deklic zasedli ekipno 5 . mesto. 
Med posameznicami pa se je na 7 . 
mesto uvrstila I v a n a F e k o n j a . 
Mlajši dečki so zasedli 3 . mesto. 
M a r k o B e l š a k je med posamezni
ki pristal na 6 . mestu, A l e n T e -
m e n t pa na 9 . V kategoriji mladin
cev oz. mladink je D a v i d E r j a v e c 
je zasedel 6 . mesto. J a s n a C a f u t a 
8, Nadja Petrovič pa 1 3 . 

Vidovič Suzana 

NAMIZNI TENIS • 3. s e -
lektijski turnir SV regije 

Pionirji namiznoteniškega kluba 
Petovia Ruj Jernej Šilak, Martin 
Kelenc in Luka ŠparI ter pionirki 
•oris Drčič in Vesna Rojko so se v 
soboto, 2 7 . maja, udeležili turnirja 
v Puconcih. Igralci Petovie so do
segli odlične rezultate: Luka ŠparI 
je bil prvi v tretji skupini, Jernej 
Šilak četrti v prvi skupini, Martin 
Kelenc pa drugi v četrti skupini. Pri 
pionirkah je bila Doris Drčič šesta 
v drugi skupini in Vesna Rojko 
prva v četrti skupini. 

Brane ŠparI 

STRELSTVO • Dijaški 
dom Ptuj vitešampion 
Slovenije 

Strelke Dijaškega doma Ruj Mir-
jana Pavličič, Suzana Jaušovec in 
Tatjana Vrbek so se uvrstile v fina
le državnega prvenstva dijaških 
domov Slovenije v streljanju z 
zračno puško. Na finalnem 
srečanju v Novem mestu (kjer je 
zaradi bolezni Mirjane Pavličič 
nastopila Barbara Povša) so s 3 7 3 
krogi nastrelile isto število krogov 
kot zmagovalna ekipa Novega 
mesta, a imele slabšo zadnjo seri

jo. Pokal za drugo ekipno mesto v 
državi je prejela najboljša strelka 
Ruja Suzana Jauševec. 

SI 

NAM. TENIS m Prvenstvo 
ekonomske šole 

šolsko športno društvo 
Ekonomske šole Ruj je pretekli te
den organiziralo prvenstvo šole v 
namiznem tenisu. Pri dijakinjah je 
zmagala Liljana Grnjak pred Ema-
nuelo Žgeč in Bojano Gavez. Pri 
fantih pa je slavil Boris Dreisiebner 
pred Denisom Kuserbanjem in 
Kristjanom Krajncem. 

Milan Krajnc Pavlica 

T R A P / I I I . POKAL SZS 

Šest državnih rekordov 
Na olimpijskem strelišču v Ormožu je bila 27. in 28. maja 
tretja tekma za Pokal SZS v trapu. Sodelovalo je 36 . strel
cev v članski in mladinski konkurenci . 

Izjemno dobri vremenski pogoji in dobra pripravljenost strelcev 
so zagotovili kar šest državnih rekordov. Že po prvem tekmoval
nem dnevu so bili doseženi med članicami kar štirje. Jasmina 
Maček je kot mladinka dosegla v rednem delu tekmovanja 65 za
detkov, kar je mladinski in članski rekord. Po izvedenem finalu pa 
je Maja Frangež dosegla članski rekord s finalno serijo s 85 zadetki 
ter Jasmina Maček mladinski rekord s 84 zadetki. 

V drugem tekmovalnem dnevu pa je bil izboljšan državni rekord 
med člani v rednem delu tekmovanja kar za dva zadeta glinasta go
loba in sedaj znaša 120 zadetkov. Nov lastnik rekorda je Matej 
Žniderčič, ki je tudi zmagovalec III. pokala SZS. Med mladinci pa 
je dosegel nov državni rekord s finalno serijo Gregor lic s 138 za
detki in je popravljen prejšnji za štiri zadetke. 

Vrstni red: člani: 1. Matej Žniderčič (Koptex) 140 (1204-20), 2. 
Boštjan Maček (Š.K.) 139+1 ( 118 + 21), 3. Andraž Lipoh (Ilirska 
Bistrica) 139 + 0 ( 115 + 24), 4. Gorazd Slemenšek (Central) 138 + 3 
(114 + 24);, 5. Alojz Potisk (Central) 138 + 2 (116 + 22), 6. Jože Gru-
belnik (Radlje) 133 (112 + 21) zadetkov itd. Mladinci: 1. Gregorllc 
(Dolomiti Tils) 131 (110 + 21), 2. Ivo Kompan (Ilirska Bistrica) 118 
(96 + 22), 3. Janez Šekoranja (Olimpija Elektroplastika) 127 
(105 + 22), 4. Marko Slemenšek (Central) 126 (102 + 24), 5. Blaž Ku-
kec (Ormož) 122 (103 +19J, 6. Andrej Zupan (Rudar Globoko) 120 
(98 + 22) zadetkov itd. Članice: 1. Maja Frangež (Ormož) 85 
(63 + 22), 2. Jasmina Maček (Š.K.) 84 (65 + 19), 3. Polona Kodermac 
(Koptex) 80 (60 + 20), 4. Maja Kraljic (Kamnik) 70 (51 + 19). 

Mirko Slemenšek 



ZA KRATEK CAS 

Info-
glasbene novice! 
Grunge je posebna glasbena 
veja, na kateri imajo svoj po
memben prostor tudi člani 
skupine PEARL JAM, ki 
bodo v sklopu svetovne kon
certne turneje BInaural nas
topili 19. junija tudi v Ljublja
ni. 

Glasbeno je bil maj fantas
tičen, saj je izšel zajeten kup 
mamljivih novih albumov. 
Trgovine torej čakajo na vas, 
da vam lahko postrežejo s 
temi novostmi: You - SASHA, 
Skull&Bones - CVPRESS 
HILL, The Millennium Concert 
- BILLY JOEL, Mission Impos-
sible 2. - SOUNDTRACK, This 
Time Around - JANSON, I 
VVanna be with you - MANDY 
MOORE, The Second Coming 
- TQ, The Best of Bob Dylan: 
Vol.2 - BOB DVLON, The Filth 
and The Fury - SOUNDRACK-
SEX PISTOLS, Living in the 
Present Future - EAGLE EVE 
CHERRY, Mystery VVhite Boy -
JEFF BUCKLEV, Wool - THE 
NITS, Alma Caribena - Carib-
bean Soul - GLORIA ESTE-

FAN, BInaural - PEARL JAM, 
Oops! ... I Did it Again - BRIT-
NEY SPEARS, At His Very Best 
- ENEGELBERT HUMPER-
DICH, Science&Nature - THE 
BLUETONES, Maidens of 
Manhattan - CARLY SIMON, 
Greatest Hits - PAUL SIMON, 
Greatest Hits - WHITNEY HO-
USTON, What you See is What 
you Get - CHUMBAVVAMBA, 
MWNG - SUPER FURRV ANI-
MALS, Lonely Grill - LONES-
TAR, Ear Resistible - THE 
TEMPTATIONS, The Marshal 
Mathers LP - EMINEM, Master-
piece Theatre - EN VOGUE, In-
side Job - DON HENLEV, Mad 
Seasons - MATCHBOX 20, 
Brave New VVorId - IRON MAI-
DEN in Grush - BON JOVI. 

Britanska najstiška skupina S 
CLUB 7 je prišla na sceno s hi
tom Bring it ali Back, ki so mu 
sledili še trije z naslovi: S Club 
Party, Two in A Million in You'-
re my Number One. Skupina 
promovira klasično pop limo
nado z naslovom REACH 

pod katero se je kot 

producent podpisal slavni 
Pete VVaterman. 

STEPHEN GATELV je član 
pop skupine Boyzone, ki je 
uradno na počitnicah, med
tem ko so neuradno tik pred 
razpadom. Pevec ostaja pri 
glasbeni založbi Polydor (v 
Sloveniji zastopa to založba 
Universal Music Group) in pri 
njej izdaja atraktivno pop/rock 
pesem NEW BEGINNINGS 

ki me po slogu mini
malno spominja na pesem 
Strong pevca Robbieja VVilli-
amsa. 

Irska pevka SINEAD 0 'CON-

NOR je pustila največji glasbe
ni pečat s klasiko Nothing 
Compares 2U, ki jo je v origi
nalu pel Prince. SINEAD pa to
krat izvaja tradicionalno, ven
dar filmsko napeto skladbo 
NO MAN'S WOMAN s 
prihajajočega albuma 
Faith&Courage. 

Britanski band DURAN DU-
RAN je začel delovati leta 1978 
v Birminghamu in si je ime na
del po liku Milo 0'Shea iz filma 
Barbarelle. Stari mački tudi v 
novi pesmi SOMEONE ELSE 
NOT ME zvenijo preveč 
izrabljeno in se preveč naslan
jajo na pevca Simona Le 
Bona. 

j METALLICA je glasbeni po
jem, pri katerem blestijo Ja
mes Hatfield, Jason Nevvstee-
ed, Lars Urlich in Kirk Ham-
mett. Popularen kvartet 
ponovno preseneča s skladbo 
I DISAPPEAR saj v njej 
združuje moč klasične glasbe 
in metala. 

Ameriški country pevec VINCE 
GILL se je rodil 1. maja 1967. 
Velik country as je v duet po
vabil FAITH HILL in skupaj sta 
odpela čudovito akustično co-
untry balado LET'S MAKE 
SURE WE KISS GOODNIGHT 

Čudovita gospa HILL 
pa je na 1. mestu country lest
vice v ZDA s hitom The Way 
you Love me. 

Ameriški rap zvezdnik DR. 
DRE je v resničnem življenju 
Andre Voung. Pri 17 letih je ka
riero začel kot lokalni DJ in se 
je z rap glasbo začel ukvarjati 
pri skupini NWA. DR.DRE gos
ti še enega rap mojstra SNOO-
PA DOGGA v komercialnem 
bas orientiranem komadu THE 
NEXT EPISODE * * * ^ ) z 
odličnega albuma The Cho-
nics 2001. 

David Breznik 

POPUUkRMIH 10 / Popularnih tO 

1. Oops! I did it Again - BRITNEV SPEARS 
2. It's my Ufe - BON JOVI 
3. He wasn't Man Enough - TONI BRAXTON 
4. If I Told you That 

- WHITNEY HOUSTON & GEORGE MICHAEL 
5.1 Turn to You - CHRISTINA AGUILERA 
6. Are you stili Having Fun - EAGLE EVE CHERRV 
7. Never be the Same Again 

- MEU\NIE C. & LISA LOPEZ 
8. Mama Told Me Not to Come 

- TOM JONES & STEREOPHONICS 
9. You Sang to me - MARC ANTHONV 
10. Day & Night - BILLIE PIPER Lestvicx» POPULAHNili 10 lahko poslušate vsako soboto v večernem sporedu radia Ptuj. 

ZAKLJUČEK 
BRALNE ZNAČKE 

Obiskali sta nas pisateljica 
Neža Maurer in njena hči klov-
nesa Eva Škofič Maurer. Neža 
nam je pripovedovala zgodbe in 
brala pesmi. Eva je bila zelo 
smešna. Na oder je zvabila tudi 
učiteljice in učence. Jaz sem bil 
drevesna veja. Ob njenih nasto
pih sem se zelo nasmejal. Izve
del sem, kako se na zabaven 
način posloviš od prijatelja. Rad 
bi videl še veliko zabavnih nas
topov. Hura za nastopajoče! 

Žan Frangeš 
Ob obisku pesnice, pisateljice 

in prevajalke Neže Maurer in 
igralke, režiserke in cirkuške ar-
tistke Eve Maurer je bilo zelo 
lepo. Čudovito je bilo, ko je Eva 
žonglirala in sukala mikrofone, 
pri tem je bila zelo spretna. Po 
poti domov sem razmišljal samo 
o tej predstavi. 

Jernej Rajzman 
Za zaključek bralne značke sta 

nas obiskali Neža Maurer in hči 
Eva Škofič Maurer. Neža Mau
rer me je poklicala k sebi in sku
paj sva povedala pesem. Eva nas 

Mladi dopisniki 
je zelo zabavala in kot klovnesa 
počela vragolije. Bilo mi je zelo 
všeč. 

Alen Širovnik, 
prvošolci OŠ Cirkovce 

PRI PIKI 
NOGAVIČKI 

Zjutraj smo se z vlakom pri
peljali do Ljubljane. Potem smo 
se najedli. Ko smo se najedli, 
smo si ogledali predstavo Pika 
Nogavička. Predstava je imela 
dva dela. Igral je tudi Pavle Rav-
nohrib. Ko smo si ogledali 
predstavo, smo šli na vlak. Ko 
smo prispeli do Ptuja, smo šli 
domov. 

Luka Škvorc, L r., 
OŠ Videm pri Ptuju 

POMLAD 
Prišla bo pomlad, 
vsak ima jo rad, 
ko zvončki zacvete, 
še ptice žvrgole. 
S prijatelji v gozd odhit imo, 
da si prve zvončke v šopke na

redimo, 
jih svojim zlatim mamicam 

podarimo 
in jih s tem razveselimo. 
Mamice se nam zahvalijo, 
v objem nas stisnejo 
in rahle solze potočijo. 
Sabrina Slodnjak, 4. c, 
OŠ Gorišnica 

PISMO 
PRIJATELJICI 

Draga prijateljica! 
V reviji P IL sem našla tvoj 

naslov, zato sem se odločila, da 
ti pišem. Težko je bilo izbrati 
naslov, zato sem naredila žreb. 
Zrebana si bila ti! Vem, da sem 
izžrebala srečno osebo. 

Sem Mateja Lašič, stara 11 let 
in bi si rada dopisovala s tabo. 
Živim v Vodrancih. in naša 
hišna številka je 30. Vodranci so 
kraj blizu Ormoža, ki je znan po 

dobrem vinu. Imam sestro, ki ji 
je ime Sanja, in očeta, ki mu je 
ime Miran. Mami in babici je 
ime Marija, dedku pa Ciril. Smo 
zelo srečna družina. Moji hobiji 
so različni, predvsem rada kole
sarim, se igram s kužkom, se vo
zim z rolerji. Imam najboljšo 
sošolko, ki ji je ime Mateja, le da 
hodi v 5. a, jaz pa v 5. b. Kako pa 
je tvoj sošolki ime? Seveda naj
boljši. Imam svojo sobo, v kateri 
preživim večina prostega časa. 
Zelo rada berem knjige, še pose
bej, če so zanimive. 

Mislim, da bo prvo pismo kar 
v redu Prostim te, da mi hitro 
odpišeš! Tvojega pisma se že ve
selim! 

Lepo pozdravljena! 
Mateja Lašič, 5. b, 
OS Miklavž pri Ormožu 

NA OBISKU V 
ITALIJI -
EXPO 2000 

Od 12. 5. do 16. 5. je v italijan
skem mestu Desenzano ob 
Gardskem jezeru v okviru raz
stave EXPO 2000 potekalo 
srečanje Alpe-Adria, katerega 
smo se udeležili tudi učenci OŠ 
Olge Meglic. Našo šolo je zasto
palo deset učencev sedmih in 
osmih razredov, ki so med le
tom pridno sodelovali pri razi
skovalnem delu in si s tem pri
dobili čast zastopanja naše šole 
in našega mesta na srečanju v 
Italiji. Na srečanju so sodelovali 
tudi predstavniki Avstrije iz 
Seebodna, Španije iz bližine 
Barcelone in seveda predstavni
ki Italije, ki so prihajali iz ene 
od okoliških šol. 

Zaradi velike oddaljenosti kra
ja, kjer je srečanje potekalo, je 
bila vožnja z vlakom zelo ut
rudljiva, vendar pa sta nas doga
janje na srečanju in Italija sama 
tako navdušila, da smo na utru
jenost kar hitro pozabili.Še po
sebno velik vtis je na nas naredi

lo Gardsko jezero, v neposredni 
bližini katerega smo bili nastan
jeni. Jezero je namreč dolgo kar 
51 km, široko pa od 12 do 13 km 
in je obenem tudi največje jeze
ro Italije, presunilo pa nas je 
tudi mesto Desenzano, ki se ka
kor Ptuj ponaša z nekaj lepimi 
primerki starejše arhitekture. 

Že jutro po prihodu smo se 
odpeljali v razstavni center, kjer 
smo si ogledali razstavo na temo 
ekologije, zatem pa je v okviru 
srečanja potekala predstavitev 
ekoloških projektov, s katerimi 
so se v minulem šolskem letu 
ukvarjale sodelujoče šole. Naša 
šola je s kratkim filmom, ki so 
ga posneli učenci, predstavila 
raziskovalno nalogo Varčevanje 
z energijo, v kateri je bilo poda
nih nekaj praktičnih napotkov, 
kako bi bilo mogoče ob vsak
danjih opravilih živeti varčneje 
in s tem pripomoči k manjši po
rabi energije in s tem tudi 
zmanjšati onesnaževanje. Pred
stavitev naloge je potekala v 
angleščini, ki pa je prenekate-
rim sodelujočim kljub njeni 
razširjenosti delala precejšnje 
težave, mnogo preglavic pa je 
povzročilo slabo poznavanje 
Slovenije, ki pa se bo tudi na 
podlagi takšnih srečanj najbrž 
občutno spremenilo. Na srečo 
smo si uspeli odtrgati tudi nekaj 
časa za nakupovanje, tako da 
smo punce (pa tudi fantje) lahko 
sprostile svojo željo po nakupo
vanju, kar pa se je kasneje žal 
poznalo tudi na naših prihran
kih. 

Zadnji dan našega obiska v 
Italiji so organizatorji pripravili 
neke vrste gledališče na pros
tem, kjer so italijanski vrstniki 
uprizorili gledališko predstavo. 

Kljub delu pa smo uspeli najti 
tudi čas za sklenitev prijatelj
stev in spoznavanje vrstnikov iz 
tujine, predvsem Avstrijcev, s 
katerimi smo si delili hotel. 

Čeprav je bilo srečanje kratko 
in vožnja dokaj naporna, je bilo 
doživetje enkratno. Spoznali 
smo mnogo novih ljudi in si 
razširili obzorja. Takšna 
srečanja bi bilo potrebno kmalu 
ponoviti, vsi skupaj pa se že ve

selimo septembra, ko nam bodo 
tokratni gostitelji Italijani vrni
li obisk in si ogledali Slovenijo, 

/na Lejko, 8. c, 
OŠ Olge Meglic ^ 

PESEM 
O ČATEŽU 

v Čatež sm prišli 
in tam smo še zabavali. 
Po plezalni steni plezale 
in kamenčke nabirale. 
Okolico smo spoznale 
in se po gozdu sprehajale. 
Ko ptički žvrgolijo, nam je 

lepo, 
če pa nam ni, pa nam je težko. 
V sobi bil je pravi joj, 
ko prišel Matej je nocoj. 
Sestavile: Natalija, Tamara, 

Brigita, Mirjana in Ines, 
učenke 4.a razreda OŠ Destr

nik 

ODBOJKA 
Stara sem 11 let in hodim k 

odbojki. Ob sredah treniram 
zraven starejših deklet, ob pet
kih pa s svojimi vrstnicami. V 
začetku so bili treningi zame 
precej naporni in so me nas
lednji dan bolele vse mišice, 
vendar sem se sčasoma navadila 
in je sedaj v redu. Klub, v kate
rem treniram, ima sedež na Ptu
ju in se imenuje "KURENT". 
Sicer pa imamo treninge v Mar-
kovcih po dve uri, včasih pa "M 
tudi več. " 

Na treningih zabijamo žogo, 
se učimo servisov, igramo razne 
igre na točkovanje. Pri nekate
rih vajah moramo za napako de
lati sklece. Starejša dekleta že 
hodijo na tekme. Tudi jaz bi 
lahko šla zraven, a sem se 
ustrašila, da bom kaj zamočila, 
saj sem do takrat bila le na treh 
treningih in odbojke še nisem 
igrala prav dobro. 

Ja, imamo pa tudi kul trenerja, 
ki mu je ime Martin. Je zabaven 
in prijeten, skratka meni je všeč. 
Za konec pa še to: odbojka je 
zelo kul. 

Vidovič Nataša, 11 let, 
OŠ Markovci 

LUJZEK 
Dober den vsaki den! Sedim 

pod domačo lipa, ki bo glih zaj 
mčela cvesti. V gorici že grozdje 
cvete. Tak lepo diši, kak da bi 
bija v kakšni parfumeriji, kak 
pravima tistim štacunam, ge 
dišave za ženske in moške adav-
lejo. Pšenička se klasi, na drevji 
se Jabolko debeli, moja Mica pa 
je tudi kak majska nevesta - svo-
jemi možeki zvesta. Sosid Juža 
se dere na vrti, ker je najša 
rdečega piiža. Saj vete, to je tisti 
puž brez svoje hišice, požere pa 
vse, ke mu pride med čelusti. 
Pravijo, ke je tati rdeči puž asta-
nek prejšnjega rdečega sistema. 
Pa jaz turni glih preveč ne ver-

jem, saj se mi zdi, da so tati ta 
nova črnozeleni in šekasti še 
dosti hujši od rdečih piižov. 

Kak vidite, se cukerpekari v 

parlamenti grejo še dale naprej 
politične igre brez meja, še mala 
pa tudi brez dnara. kak vse zgle
da, nas gospod Bajuk in jegovi 
predlagateli najbrž nedo rešli 
vseh muk. Glasovaje sen, glaso-
vaje to, glasovi pa falija enkrat 
na eni, enkrat na drugi strani. 
Jaz pravim: na ja, nekak bo že. 
Enkrat bomo pač vozili na levi, 
drugič na desni strani ceste. VeJ-
ke razlike itak nega, saj se lehko 
na obeh straneh nekam zaleti-
ma. Prometni in politični ka-
rambali so itak naša 
vsakdanjost, politične in pro
metne prekrške pa itak plačajo v 
glavnem tisti, ki so boj mala kri
vi. 

Aha, zaj bodimo resni. Po dva-
riši glih zaj kak kakšna sldaka 
korakata in kakodakata moja 
Mica in sosida, ki sta pri meši in 
spovedi bili. Sam bog ve, kakšno 
pokora nosita za svoje grehe. 

Ja, pa smo na kunci. Papir de 
skaro sfalija, jaz pa bi že tudi 
rad en špricar spija, če bi mi ga 
kdo nalija. Dobra se jemljite do 
našega prihodjega srečaja, živite 
pa tak, ke nede vmes preveč 
brečaja. Tejka za gnes in drugi 
več. Pišite mi kaj, vzemte sifraj, 
mejte se dobro in srečno - pa ne 
za večna. Vas padavlja LUJZEK 
z Mica, ki glih zaj gre v pivna. 
Jaz pa zja njo s kislo vodo. 







ŠPORT 
ROKOMET / PVRAMIDIA NOVI 1. B LIGAŠ 

Pframidia - Ptui 24:21 /10:8/ 
PYRAMIDA: Valenko, Pisar 5, M. Šandor, Kelenc, Osterc 4 
( 1 ) , Pšajd, Kumer 5, I. Ivančič 5, Žnidarič 2, F. Šandor , D . 
Ivančič 6, Cvitanič, Strbal, D. Žuran. Trener: Marjan Valen
ko. 

MRK PTUJ: Krauthaker, Zadravec, Djekič 1, Perčič 4, Kafel, 
Bračič 3 , Kac 3 , Horvat, Hrnjadovič 2, Margušič 6 (4) , Žuran 
2, Berlič. Trener: Ivan Hrupič. 

Rokometaši Pyramidie iz 
Gorišnice so v tretjem, odločil
nem srečanju za uvrstitev v 1. B 
ligo premagali ekipo MRK Ptuj 
ter se tako zasluženo uvrstili v 
višjo ligo. Toda v finalu so se mo
rali zelo potruditi, da so izločili 
mlado ekipo iz Ptuja, ki je bila 
dostojen nasprotnik. Nabito pol
na športna dvorana v Gorišnici je 
po koncu srečanja "eksplodirala" 
od veselja. Toda pot do zmage v 

tretjem srečanju je bila veliko 
težja, kot so v domačem taboru 
pričakovali, saj so tudi Ptujčani 
iskali svoje priložnosti. Igra v 
prvem polčasu je bila polna števil
nih napak in sta se ekipi izmenje
vali v vodstvu. Ob koncu polčasa 
so domačini le uspeli v nameri, da 
ta del zaklučijo z vodstvom 

Ko so domači v drugem polčasu 
povedli s tremi zadetki in imeli 
napad, je kazalo, da je srečanja ko

nec. Toda nekoliko drobnih na
pak je bilo dovolj, da so gostje vse
skozi držali priključek in tako na
redili srečanje še zanimivejše. Bo
rili so se za vsako žogo. Ključ 
uspeha za domače so bile dobre 
obrambe mladega domačega vra
tarja Sterbala, ki je Ptujčanom 
ubranil nekaj žog s črte. In ko je 
Matjaž Pisar dosegel še zadnji za
detek, se je v Gorišnici pričelo ve
liko slavje - in to zasluženo, saj so 
v finalnih srečanjih samo potrdili 
svojo premoč iz prvega dela 
prvenstva, ki so ga končali brez 
poraza. Navijači iz vseh koncev 
majhne in razvejane občine 
Gorišnica so znali skupaj z igralci 
proslaviti zgodovinski uspeh svoj
ih rokometašev. 

D a n i l o K l a j n š e k 

POKAL NOGOMETAŠEM ALUMINIJA 

B o č - Aluminil 0:6 /0:1/ 
STRELCI: 0:1 Hojnik /16/, 0:2 Čeh /57/, 0:3 

Pucko /70/ , 0:4 Franci /85/, 0:5 Emeršič /88/ , 
0:6 Emeršič /90/ 

BOČ: Pepelnak, Gajser /Volavšek/, Habjanič, 
Jug, Kralj, Curk, Medik, Grahovar, Habjan, Ta-
dina /Pintar/, Lončarič /Amon/. 

ALUMINIJ: Dukarič /Trop/, Koren, Voglar, Vi
dovič, Franci, Vršič, Perkovič, Čeh, Emeršič, 
Pucko, Hojnik /Frangež/. 

Nogometaši Aluminija iz Kidričevega so v final
nem srečanju za pokal MNZ Ptuj po pričakovanjih 
premagali Boč iz Poljčan, ki se je nekoliko ne
pričakovano uvrstil v finale. V prvem polčasu je 
bita igra precej živahna. Nogometaši Aluminija, ki 

so v tem srečanju nastopili v nepopolni sestavi, so 
dosegli samo en zadetek. Domačini so se opre
delili za bolj obrambno taktiko, saj so vedeli, da 
so gostje kakovostnejša, predvsem pa zelo dobro 
pripravljena ekipa in ne bi vzdržali visokega ritma 
igre. 

V drugem polčasu pa so Kidričani, še posebej v 
zadnjih dvajsetih minutah, pričeli zadevati v pol
no. Do konca srečanja so dosegli pet zadetkov in 
nobenih dvomov o zmagovalcu ni več bito. 

Kidričanom je to srečanje služilo kot dobra pri
prava za zadnja tri prvenstvena srečanja, ki jih 
bodo odigrali v sedmih dneh. 

D a n i l o K l a j n š e k 

PLANINSKI KOTIČEK 

J M e < f pasitrle na 
6 o / l s f r o , Veliko 
In Mcifo j s i f t f i t i n o 

Sedaj, ko že postaja vse topleje, 
če že ne neznansko vroče v doli
nah, kjer tako ali drugače preživl
jamo večino časa, je PD Ptuj 
poskrbelo za vas in pripravlja izlet 
na 1666 m visoko Veliko planino. 
Glede na višino je jasno, da je tam 
sedaj veliko prijetneje, če pa temu 
dodamo še prekrasno naravo s 
travniki, gozdom in izrednim 
pogledom na veličastne vrhove 

dvatisočakov Kamniških in Sa
vinjskih Alp, ki so deloma še ode
ti v snežno odejo, je to tisto pravo. 

Pridružite se nam na dvodnev
nem izletu, ki bo 17. in 18. junija. 
Skupaj bomo preživeli vikend ter 
doživeli vse, kar sem vam obljubi
la že na začetku. 

Zbrali se bomo ob 6.30 na avto
busni postaji Ptuj. Posebni avto
bus nas bo popeljal v dolino Kam

niške Bistrice. Na Veliko planino 
se bomo zapeljali z vzpenjačo, in 
ker smo planinci, moramo vseeno 
nekaj malega prehoditi. V ta na
men bomo izkoristili dolino, v ka
teri se bomo nahajali, saj marsik
do sploh ne ve, koliko zanimivosti 
skriva (Žagana peč, vsaj enega od 
treh izvirov Kamniške Bistrice, 
Veliki in Mali Predaselj (vintgar, 
ki je globok od 30 do 15 metrov), 
sotesko Kanmiške Bele, slap 
Kopiščnice (12 m visok), sotesko 
Korošice ...) Prespali bomo v 
Domžalskem domu na Veliki pla
nini (1535 m). Hoje prvi dan bo za 
približno 3 ure. Drugi dan bomo 
izkoristili za spoznavanje Velike 
planine (planina Dol, podora 
Mala in Velika vetrnica, jama v 
Kofcah, Dom na Mali planini). 
Sestopili bomo v Volovljek, kjer 
nas bo pričakal avtobus. Vrnili se 
bomo v nedeljo okrog 19. lu^ na 
avtobusno postajo. 

Za izlet je obvezna ustrezna obu
tev (planinski čevlji). Hrano in 
pijačo bo moč dobiti skoraj pov
sod (obiskali bomo tri koče). V 
nahrbtniku naj bo tudi rezervna 
obleka, dežnik ali dežni plašč, 
kapa, rokavice, zdravstvena iz
kaznica. 

Cena: 4000 SIT otoci, 5000 SIT 
odrasli. V ceno je všteto: prevoz, 
gondola, topel obrok v koči, pre
nočišče. 

Rok za prijave z vplačili je torek, 
13. 6., v pisarni PD Ptuj v času 
uradnih m (ponujamo vam 
možnost plačila na dva obroka: ob 
prijavi in na izletu). Za dodatne 
informacije se lahko obrnete na 
PD Ptuj ali na Hermino (tel:031 
761 829). 

Vodila vas bo Hermina Silak s 
sovodniki. 

NOGOMET 
2. SLOVENSKA LICA 

Rezultati tekem 28. kroga: Črenšovci - Aluminij 
1:1, Drava - Rogoza 2:0, Železničar Ligro - Nafta 
4:2, Elan - Koper 1:2, Živila Triglav - Tabor 0:5, 
Šentjur - Esotech Šmartno 0:0, Jadran Šepič - Za
gorje 0:3, Avtoplus Korte - Ivančna Gorica 0:2 
I.KOPER 28 21 5 2 72:19 68 
2. TABOR 28 20 5 3 63:13 65 
3. ESOTECH ŠMARTNO 28 16 5 7 54:39 53 
4. ŽELEZNIČAR LIGRO 28 16 4 8 46:29 52 
5. ALUMINIJ 28 15 6 7 58:29 51 
6. ELAN - 28 14 5 9 43:32 47 
7. ZAGORJE 28 13 6 9 51:33 45 
8. IVANČNA GORICA 28 13 3 12 49:42 42 
9. ŽIVILA TRIGLAV 28 10 5 13 35:40 35 
10. JADRAN ŠEPIČ 28 7 10 11 28:37 31 
11. NAFTA 28 8 7 13 28:44 31 
12. ŠENTJUR 28 7 9 12 28:48 30 
13. DRAVA 28 6 8 14 27:42 26 
14. ROGOZA 28 5 5 18 24:61 20 
15. ČRENŠOVCI 28 5 5 18 25:75 20 
16. AVTOPLUS KORTE 28 1 6 21 11:59 9 

DRAVA - ROGOZA 2:0 /1:0/ 
STRELCA: 1:0 Klinger /36/, 2:0 Korez /90/ 
DRAVA: Golob, Lenart /Sluga/, Fridauer 

/Jurčec/, M. Emeršič, Klinger, Pekez, B. 
Emeršič, Habjanič, Toplak /D. Krajnc/, U. 
Krajnc, Korez. 

Nogometaši ptujske Drave so proti Rogozi prišli 
do pomembnih treh točk, ki jim v zadnjih dveh 
krogih dajejo še upanje na morebitni obstanek 
med drugoligaši. Ptujčani so pričeli odločno in hi
tro zagospodarili na igrišču. Toda prvo priložnost 
za dosego zadetka so imeli gostje, saj jim je slab 
sodnik Vozlič podaril enajstmetrovko, a je niso iz
koristili, saj je vratar Drave strel zadržal. V 36. mi
nuti sta zelo lepo akcijo izvedla Korez kot podaja
lec in Klinger kot strelec vodečega zadetka. Do 
odhoda na odmor so bili nogometaši Drave boljši 
nasprotnik, vendar jim ni uspelo več premagati 
gostujočega vratarja. V 44. minuti je sodnik Vozlič 
poskrbel za krajšo prekinitev in ob tem izključil 
igralca gostov. 

v drugem polčasu so igralci Drave imeli še večjo 
terensko premoč, saj se je nogometašem Rogoze 
poznalo, da imajo igralca manj. Ptujčani so zamu
dili izjemne priložnosti za dosego verjetno v tem 
tekmovalnem letu rekordne zmage. Žoga pa ni in 
ni hotela v mrežo. Vse dileme je odstranil napada
lec Drave Korez, ki je v zadnji minuti dosegel iz
redno lep zadetek. 

ČRENŠOVCI - ALUMINIJ 1:1 
/1:0/ 

STRELCA: 1:0 Godina /29/ , 1:1 Golob /85/ 
LUMINIJ: Šeremet, Vidovič, Golob, Voglar /M. 

Bezjak, Z. Bezjak/, Franci, Vršič, Perkovič, Čeh, 
Emeršič, Pucko, Hojnik. 

Nogometaši Aluminija so se iz Prekmurja vrnili 
samo s točko, kar je veliko manj, kot so pričako
vali. Kljub temu da so nastopili v nepopolni sesta
vi, bi enostavno morali premagati skromno ekipo 
Črenšovcev. Domači so celo prvi povedli v 29. mi
nuti in to ob veliki terenski premoči nogometašev 
Aluminija. Ti so si ustvarili veliko priložnosti, zadeli 
ob vsem še prečnik, na koncu pa jim je le uspelo 
pet minut pred koncem izenačiti, ko je bil 
uspešen Golob. 

3. LIGA SEVER 
Rezultati tekem 25. kroga: Gerešja vas - Kovi

nar Mas-com 4:4, Pobrežje - Hajdina 1:4, Fužinar 
- Bistrica 3:0 b.b. (ni bilo gostov), Mons CIaudius 
- Krško 2:4, Paloma - Zreče 3:1, Dravinja - Tim 
Laško 6:0, Usnjar - Starše 7:0 
1. PALOMA 25 17 3 5 55:30 54 
2. DRAVINJA 25 16 5 4 52:19 53 
3. ZREČE 25 12 6 7 50:32 42 
4. HAJDINA 25 10 7 8 35:40 37 
5. USNJAR 25 9 9 7 39:24 36 
6. KOVINAR MAS-COM 25 10 5 10 43:35 35 
7. GEREČJAVAS 25 10 5 10 43:44 35 
8. FUŽINAR 25 10 5 10 42:51 35 
9. KRŠKO 25 8 8 9 45:37 32 
10. TIM LAŠKO 25 9 5 11 47:58 32 
11.M0NSCLAUDIUS 25 9 4 12 37:41 31 
12. STARŠE 25 9 4 12 35:39 31 
13. BISTRICA 25 4 6 15 26:56 18 
14. POBREŽJE 25 5 2 18 28:71 17 

Sobota, 3. junija, ob 17.30: Hajdina - Gerečja 
vas, Bistrica - Paloma, Starše - Dravinja, Kovinar 

Mas-com - Usnjar, Tim Laško - Fužinar, Zreče -
Mons CIaudius, Krško - Pobrežje 

GEREČJA VAS - KOVINAR 
HIASCOM 4:4 / 1:2/ 

STRELCI: 1:0 Kaučevič (v 10. minuti), 1:1 Sre-
bot (18), 1:2 Kirbiš (44), 1:3 Segedi (54), 2:3 
Karanovič (66. avtogol), 2:4 Mori (75), 3:4 Per-
ko (86), 4:4 Perko (88) 

GEREČJA VAS: Lampreht, Paveo, Slaček, 
Kmetec (Sitar), Krajnc, Gorše, Turk, Kaisesber-
ger, Verlak, Perko, Kaučevič (Pungračič). Tre
ner: Ivan OrnJk. 

Nogometaši Gerečje vasi in mariborskega Kovi
narja so odigrali zelo pomembno srečanje v boju 
za obstanek med tretjeligaši v zelo vročem in so
parnem vremenu. Domači so nastopili močno os
labljeni, saj so zaigrali kar brez šestih nogome
tašev, ki ponavadi igrajo v prvi enajsterici. 
Srečanje je bilo polno preobratov in zadetkov, saj 
so jih gledalci videli kar osem. Gostje iz Maribora 
so bili zelo blizu zmage, saj so še štih minute pred 
koncem vodili z dvema zadetkoma prednosti 4:2. 
V teh štirih minutah pa je domačinom le uspelo 
izenačiti in osvojena točka je tudi pomenila, da so 
si krog pred koncem zagotovili obstanek med 
tretjeligaši. 

POBREŽJE - HAJDINA 1:4 
(0:1) 

STRELCI: 0:1 Zelko (45), 0:2 Galser (56), 0:3 
Gaiser (61), 0:4 Roman Krajnc (68), 1:4 Hei-
merleich (77). 

HAJDINA: Brodnjak, Bauman, Mihael Krajnc 
(Marcel Krajnc), Princi, VrabI, Zelko, Hotko, 
Pihler, Gojkošek, Lončarič (Metličar), Gaiser 
(Roman Krajnc). Trener: Bojan Špehonja. 

Ne spomnimo se, da bi bilo kdaj prvenstvo ozi
roma njegov zaključek v tretjeligaški konkurenci 
tako zanimiv, da se praktično do zadnjega kroga 
ne ve, kdo bo prvak in kdo bo izpadel. V teh ne
varnih vodah so bili tudi nogometaši Hajdine, a so 
se z visoko in zasluženo zmago rešili vseh skrbi. 
Tako se bodo lahko ta teden pripravljali na 
srečanje zadnjega kroga, ko bodo na Hajdini gos
tili ekipo Gerečje vasi. To srečanje bo tudi občin
ski derbi in bo pokazalo, kdo je bil v tem tekmo
valnem letu boljši. 

I. LIGA MNZ PTUJ 
Rezultati tekem 22. kroga: Slovenja vas - Pol-

skava 20:0, Stojnci - Pragersko 5:0, Središče -
Markovci 5:0, Gorišnica - Dornava 0:1, Eltehšop 
Rogozn. - Boč 3:3, Ormož - Videm 3:2 
1. STOJNCI 22 18 1 3 101:27 55 
2. ORMOŽ 22 12 6 4 64:29 42 
3. DORNAVA 22 12 3 7 48:31 39 
4. BOČ 22 10 8 4 46:27 38 
5. SREDIŠČE -1 22 11 5 6 58:39 37 
6. ELTEHŠOP ROGOZN. 22 8 8 6 62:52 32 
7. MARKOVCI 22 8 5 9 36:54 29 
8. PRAGERSKO 22 7 7 8 47:55 28 
9. VIDEM 22 7 4 11 36:45 25 
10. SLOVENJA VAS -1 22 5 6 11 43:42 20 
11. GORIŠNICA 22 3 6 13 29:42 15 
12. POLSKAVA 22 1 1 20 12:139 4 

Razvrstitev ekip končnice in točke: 1. Stojnci 
6, 2. Ormož 3, 3. Dornava 2, 4. Boč 1 točka. Raz
pored končnice: sobota, 3.6.: Boč - Stojnci, 
Ormož - Dornava; sreda, 7. 6.: Stojnci - Dornava, 
Ormož - Boč; nedelja, 11 . 6.: Stojnci - Ormož, 
Dornava - Boč. 

2. LIGA MNZ PTUJ 
Rezultati tekem 2 1 . kroga: Bukovci - Pago Le-

skovec 1:1, Hajdoše - Tržeč 2:1, Grajena - Apače 
4:1, Skorba - Lovrenc 3:0, Podlehnik - Zavrč 4:0, 
prosti Podvinci. 
1. SKORBA 19 14 3 2 62:23 45 
2. LOVRENC 19 11 2 6 33:31 35 
3. HAJDOŠE 19 10 4 5 53:28 34 
4. TRŽEČ 19 10 4 5 37:24 34 
5. GRAJENA 19 10 4 5 49:39 34 
6. PODLEHNIK 20 8 5 7 38:33 29 
7. BUKOVCI 19 6 5 8 28:42 23 
8. ZAVRČ 19 6 2 11 29:38 20 
9. APAČE 19 6 2 11 29:44 20 
10. PODVINCI -1 19 5 2 12 29:46 16 
11.PAG0LESK0VEC 19 O 5 14 21:60 5 

Razpored tekem 22. kroga - vse tekme v ne
deljo ob 10.30: Zavrč- Skorba, Lovrenc - Grajena, 
Apače - Hajdoše, Tržeč- Bukovci, Pago Leskovec 
- Podvinci. 

D a n i l o K l a j n š e k 

ŠAH 

P o k a l n o p r v e n s t v o 
S l o v e n i j e 

v soboto in nedeljo se je nadaljevalo tekmo
vanje za pokalno prvenstvo Slovenije, na kate
rem nastopajo štiričlanska mošta. V osmini fi
nala je moštvo domačega društva gostovalo v 
Slovenskih Konjicah in brez težav premagalo 
domače moštvo ter se uvrstilo v četrtfinale. 
Rezultati: ŠD Ptuj ŠK Slovenske Konjice 
3:1; Danilo Polajžer - Zoran Slomšek 1:0, Do
men Knmipačnik - Rudi Folrjančič 1:0, Anita 

Ličina - Franc Marguč remi, Janko Bohak -
Bogo Sibanc remi. 

C i k l u s t u r n i r j e v v 
p o s p e š e n e m š a h u 

S tretjim turnirjem se je nadaljevalo tekmo
vanje v pospešenem šahu. Udeležba je bila to
krat nekoliko slabša, saj je precej igralcev, ki 
so nastopili na prvih dveh turnirjih, tokrat 
dalo prednost nastopom na drugih šahovskih 
tekmovanjih, ki so sovpadala s ptujskim tur
nirjem Odigranih je bilo sedem kol. Rezulta
ti: Tadej Sakelšek 5,5 točke, Janko Bohak 5 

točk, Viktor Pernat 4,5 točke, Boris Žlender 4 
točke, Karel Žajdela 3,5 točke, Franjo Lazar 3 
točke itd. 

Po treh turnirjih, ki se ga je udeležilo skupno 
25 igralcev, je v vodstvu Tadej Sakelšek s 36 
točkami pred Borisom Žlendrom s 26 točkami 
ter Radovanom Kranjcem in Jožetom Vučkom 
s po 20 točkami. Sledijo Janez Benkič in Janko 
Bohak s 16 točkami, Robert Mihalič in Jože 
Čič s 14 točkami , Viktor Pernat s 13, Bojan 
Lorger s 12 točkami itd. 

Naslednji turnir bo v soboto, 29. julija, ob 9, 
lu-i v društvenih prostorih. 

J a n k o B o h a k 



POSLOVMA IH DRUGA SPOROCIIA 



OeiASI IN OBJAVe 



DORNAVA / DRUGA SLOVENJEGORIŠKA KONJENICA 

Prijetno popoiovatije 
kpnjskih hrbtih 

z ranča Lea pri ptujsldti toplicah je v petek zjutraj krenila 
na pot druga Slovenjegoriška konjenica, ki jo je tudi letos vo
dil Slavko Strelec. Pred občinsko zgradbo v Dornavi so j ih 
pričakali in sprejeli dornavski župan Franc Šegula, župnik 
Jože Kramberger pa je blagoslovil konje. Mali in odrasli 
domačini so j ih z navdušenjem pozdravljali, liikarice pa so 
j im pripravile krajši program in j ih pogosti le z domačimi 
special itetami. 

Še spominski posnetek z županom Francem Šegulo in župni 
kom Jožetom Kramberger jem 

Tudi letos so tako počastili 
praznik občine Dornave. Svojim 
prijateljem je dobrodošlico zaželel 
tudi Janez Starčič, ki vodi v 
občini odbor za prireditve. 

45 udeležencev Slovenjegoriške 
konjenice se je po družabnem 
srečanju v Žamencih, kjer so se 
prijetno počutili tudi konji, odp
ravilo na Polenšak, kjer so pre
nočili. V soboto so nadaljevali pot 
po občini Markovci in Hajdini. 
Udeleženci iz,vseh koncev Slove
nije in tudi iz tujine so tudi letos 
preživeli dva nepozabna dneva v 
družbi svojih prijateljev. Spoznali 
so lepoto naših krajev in se 
prepričali, da so domačini prijaz
ni ter znajo postreči s specialiteta
mi. 

M S 

KICAR / IZ C V E T O Č E G A RAJA N A R O B U ^ 
G O Z D A I 

Vlinke obiele hiš^ 
o tem, da je Marija Čuš velika ljubiteljica rož, ni nobenega dvoma,: 
kajti njen dom je d o b e s e d n o odet v cvetje. Še posebej pa hišo v Ki-1 
carju 55 a krasi 15 let stara rdeča vrtnica, ki je letos zacvetela vse^ 
tja do strehe. Ob njej se proti nebu vzpenja tudi dobrih pet let stara; 
bela vrtnica. Marica pravi, da njeni vrtnici velikanki posebne negei 
ne zahtevata. Dodaja jima le cvetal, nekaj gnojila in poskrbi, da stai 
redno obrezani, tako da je dom ob robu gozda iz leta v leto odet v' 
cvetoče vrtnice. '< 

F e f o z a p i s : A K 

Kulturni 
križemkražem 
PTUJ • Danes, v četrtek, 1. ju
nija, vas vabimo ob 17. uri v 
pravljično sobo mladinskega 
oddelka Knjižnice Ivana Potrča, 
Mali grad, Prešernova 33, na 
pravljico Mož in jabolko. Otro
ci naj imajo lahna športna 
oblačila in copatke. 

KIDRIČEVO • Društvo žensk 
Kidričevo je pripravilo lutkovno 
igrico Zmajeve težave. V OŠ 
Kidričevo jo bodo uprizorili 
danes ob 18.30. 

SLOVENSKA BISTRICA • 
SGBŠ Maribor ter Glasbena in 
baletna šola Slovenska Bistrica 
vabita na koncert pihalnega or
kestra Glasbene šole Sloven
ska Bistrica, ki bo na notranjem 
grajskem dvorišču danes, v 
četrtek, 1. junija, ob 19. uri. 

PTUJ • V avli ŠC Ruj bo nocoj 
ob 19.30 uri četrti letni koncert 
ženskega pevskega zbora, po
svečen petletnici delovanja 
zbora. Z zborom bo zapelo tudi 
120 malih pevcev iz dveh pev
skih zborov ptujskega vrtca. 

GRAJENA • v domu krajanov 
v Grajeni bo jutri ob 17. uri zakl
jučna prireditev OŠ Grajena, na 
kateri bodo predstavili letošnje 
šolske projekte. 

PTUJ • V galeriji Drava bodo 
jutri, 2. junija, ob 19. uri odprli 
likovno razstavo Risbe Darke 
Božiča. 

PTUJ • Moški komorni zbor 
Ruj, ki ga vodi Franc Lačen, bo 
za svoje zveste poslušalce, 
sponzorje, donatorje in prijatel
je priredil koncert na grajskem 
dvorišču v petek, 2. junija, ob 
20. uri. 

Napoved vremena za Slovenijo Napoved za Slovenijo 

Danes Lo precej jasno. 
Burja Lo že zjutraj oslaLela. 
Najnižje jutranje temperatu
re toclo oJ 6 Jo 12, na Pr i 
morskem Jo 14, najvišje 
Jnevne pa o J 17 Jo 2 3 , na 
Primorskem Jo 2 5 stopinj 
C. 

Oheti 

V petek in so to to ko 
sončno in toplejše vreme. 

Kulturni 
križemkražem 
ORMOŽ • V petek, 2. junija, se 
bo ob 20. uri v ormoškem do
mu kulture pričel letni koncert 
pevskega društva Cabaletta, ki 
deluje pod vodstvom Helene 
Polič. Kot gostje bodo nastopili 
pevci Miklavževskega okteta 
pod vodstvom Leona Laha. 

PTUJ • v Gledališču Ruj bo 
na sobotni lutkovni matineji ob 
11. uri gostovalo Lutkovno gle
dališča Jože Pengov iz Ljublja
ne s predstavo Zgodbe Iz 
gozdička. 

BORL • v soboto, 3. junija, bo 
na gradu Bori od 16. do.19. ure 
Pomladna vetrnica. Prireditev 
za otroke bo potekala na temo 
in pod motom Čarovnice so ... 
lahko tudi prijazne. 

MIKLAVŽ PRI ORMOŽU » V 
soboto, 3. junija, se bo ob 
19.30 v telovadnici OŠ Miklavž 
pričel dobrodelni koncert za ot
roke Afrike. V kulturnem pro
gramu bodo sodelovali pevci 
otroškega in mladinskega pev
skega zbora ter plesalci OŠ 
Miklavž pri Ormožu. S svojimi 
izdelki se bodo predstavili člani 
ročnodelskega krožka. V goste 
so povabili ambasadorja med
narodnega sklada Združenih 
narodov za pomoč otrokom, 
igralko Mileno Zupančič in pes
nika Toneta Pavčka. 

SMRTNO NA POHORJU • 
Sklad RS za ljubiteljske kultur
ne dejavnosti - območna izpos
tava Slovenska Bistrica in ZKD 
Slovenska Bistrica vabita na 
15. medobmočno srečanje 
ljudskih pevcev in godcev v 
nedeljo, 4. junija, ob 10.30. uri 
v osnovni šoli Šmartno na Po
horju. Nastopilo bo 19 skupin z 
območja SV Slovenije. 

PODLEHNIK • Kulturno 
društvo Podlehnik prireja v 
nedeljo, 4. junija, ob 19. uri v 
cerkvi sv. Trojica na Gorci pri 
Podlehniku koncert baročne 
glasbe. Nastopili bodo člani 
domačega pihalnega orkestra, 
kot gosta pa Janez Kopše (tro
benta) in Jože Vagner (orgle). 

PTUJ • V ponedeljek, 5. junija, 
ob 20. uri bodo v ptujskem gle
dališču ponovili domačo 
predstavo Marjetka, str. 89 v 
režiji Sama M. Strelca. 

PTUJ • Z gledališkim poe
tičnim performansom Molitev 
zemlji se bo avtorica in izvajal
ka Romana Ercegovič predsta
vila v torek, 6. junija, ob 19.30 v 
ptujskem gledališču. 

PTUJ • v četrtek, 8. junija, ob 
20. uri bo v gledališču na spo
redu plesna predstava Gina & 
Miovanni En knap. 

LJUBLJANA • v Muzeju no
vejše zgodovine (Cekinov 
grad) v Ljubljani je od srede, 
31. maja, na ogled razstava 
Dekleta In šola avtorice Tjaše 
Mrgole Jukič iz Zgodovinskega 
arhiva Ruj. Ogledati si jo bo 
mogoče do 1. septembra. 

SLOVENSKA BISTRICA • V 
galeriji Val si lahko ogledate 
pn/o pregledno razstavo likov
nih del učencev osnovnih šol 
občin Slovenska Bistrica in Op-
lotnica pod naslovom "Moj 
svet". Odprta bo do 30. junija. 

SLOVENSKA BISTRICA • V 
galeriji Grad si lahko ogledate 
likovno razstavo slikarja 
Božidarja Srdiča iz Celja. 

KINO PTUJ • Do konca tega 
tedna si lahko ob 19. uri ogle
date predstavo Mišek Stuart 
Little, ob 21. uri pa Ameriško 
pito. v soboto, 3. junija, ob 
23.00: Buena Vista Social Club. 
Režija: Wim Wenders (1999). 

ČRNA KRONIKA 
VOZNICA HUDO 
RANJENA 

v torek, 23. maja, v zgodnjih 
jutranjih urah je po glavni cesti 
proti Pesnici vozila osebni avto 
53-letna V.H. iz Slovenske Bistri
ce, v bližini Pesniškega Dvora je 
sledila vozniku tovornega vozila, 
ki je začel prehitevati tovornjak 
pred sabo. Oba sta prehitela to
vornjak, nato pa je V.H. nadaljeva
la prehitevanje še tovornjaka, s 
katerim sta prej skupaj prehiteva
la. Zaradi gostega prometa z nas
protne smeri, se je V.H. brž umak
nila nazaj na svoj vozni pas. Pri 
tem je z zadnjim delom avtomobi
la trčila v tovornjak, izgubila 
oblast nad vozilom, zaneslo jo je 
čez bankino na travnik, avto se je 
prevrnil in obležal na strehi. 
Voznica V.H. se je pri tem hudo 
ranila in so jo odpeljali v maribors
ko bolnišnico. Ob trčenju je tudi 
tovornjak odbilo v drugi tovorni 
avto. Zaradi tega sta oba tovor
njaka obstala na traniku, voznika 
pa nista bila poškodovana. 

Z AVTOM PODRL PEŠCA 
Od Ptuja proti Lenartu je v pe

tek, 26. maja, od 22.15 po regio
nalni cesti vozil osebni avto 50-let-
ni F.K. Pri Svetincih, občina Destr-
nik, je vozil preblizu desnega roba 
ceste in trčil v 43-letnega J.C. iz 
Svetincev. Pešec je padel in se 
hudo ranil, zdravi se v ptujski bol
nišnici. 

Z VLOMOM PO STARO 
MIZO 

v začetku prejšnjega tedna, 
med 14. in 16. majem, je nezna
nec vlomil v starejšo stano
vanjsko hišo v Andrencih, občina 
Cerkvenjak, ki je bila zaklenjena z 
obešanko na vhodnih dvokrilnih 
vratih. Z vlomilcem je izginila okoli 
sto let stara miza. 

NESREČI MOTORISTOV 
IZ BISTRICE IN PTUJA 

v nedeljo, 28. maja, sta se na 
glavni cesti med Žalcem in Troja
nami v prometnih nesrečah hudo 
poškodovala motorista z našega 
območja. Okoli poldneva je od 
Trojan vozil motorno kolo 28-letni 
P.L. iz Slovenske Bistrice, v nasel
ju Prekopa je trčil v osebni avto, ki 
ga je vozil 18-letni A.R. s Podvrha. 
Avtomobilist je začel zavijati levo 
proti naselju, pri tem pa ni opazil 
nasproti vozečega motorista in 
mu tako zaprl pot. V trčenju je bil 
motorist hudo ranjen, njegova so
potnica, 23-letna S.K. iz Slo
venske Bistrice, pa lažje. 

Istega dne nekaj po 17. uri pa 
je od Trojan proti Vranskemu vozil 
motorno kolo 38-letni M.N. iz Ptu
ja, v Ločici pri Vranskem je iz 
kamniške smeri pripeljal z 
osebnim avtomobilom 24-letni 
A.Z. iz Stope in v križišču zavil 
levo na glavno cesto. Pri tem je 
zaprl pot motoristu M.N., ki je trčil 
v avto, padel po cestišču in se 
hudo ranil. 

PREVAŽALI ILEGALCE 
v petek, 26. maja, ob 17.30 so v 

Ruju policisti ustavili osebni avto, 
ki ga je vozil 22-letni V.D. iz 
Hrvaške, ob njem pa je sedel 18-
letni R.M. iz Ormoža. Ugotovili so, 
da spremljata kombi, ki ga je vozil 
pred njima voznik 21-letni B.M. iz 
Ormoža. Ta kombi se je na pozive 
policistov ustavil šele na Spodnji 
Hajdini. V kombiju je bilo 16 Iran
cev, ki so iz Hrvaške prišli ilegalno 
v Slovenijo. Policisti so ilegalce 
odvedli k sodniku za prekrške, 
vse tri sodelujoče v prevozu pa 
ovadili tožilstvu. 
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RODILE SO - ČESTITA
MO!: Seide Ali, Potrčeva 
l/a, Ptuj - dečka; Valerija Sa
gadin, Dragonja vas 20, Cir-
kovce - Denisa; Zinka Erja
vec, Cirkulane 4 - deklico; 
Andreja Lorenčič, Hardek 
30/b, Ormož - Žana: Tanja 
Kureš, Draženci 70/a, Ptuj -
Kim; Tatjana Hertiš, 
Lovrenc l>2/b, Lovrenc -
deklico; Mojca Druzovič, 
Drbetinci 26, Vitomarci -
Lucijo; Renata Zobec, Stri
tarjeva 27, Rogaška Slatina -
Borna; Mojca Janežič, Vins
ki Vrh 1, Miklavž pri 
Ormožu; Nušo; Darja Vi-
potnik, Prešernova 28, 
Rogaška Slatina- Zalo; Mar
jana Kores, Njiverce vas 25, 
Kidričevo - deklico; Klaudi-
ja Lamberger, Na obrežju 
13, Ptuj - dečka; Marjeta 
Kmetec, Vareja 10, Videm -
dečka. 

POROKE - PTUJ: Miha 
Petrovič, Zgornja Hajdina 
112, in Nataša Simonič, 
Krčevina pri Ptuju 66, Ptuj; 
Marko Planinšek in Suzana 
Menoni, Osojnikova c. 21, 
Ptuj; Maksimiljan Florja-
nič, Lasigovci 13, in Tanja 
Janžekovič, Polenci 11; Pe
ter Drofenik in Marija Ko-
kol, Grdina 17; Anton Koc-
mut, Grabonoš 14/a, in Tat
jana Čuček, Vitomarci 62; 
Ivan Koren in Tanja 
Žemljic, Pleterje 62. 
POROKE • VIDEM PRI 
PTUJU: Dušan Serdinšek, 
Tržeč 37, in Vida Cafuta, 
Tržeč 11. 

POROKE - DOLANE: Vik 
tor Kukovec in Zorica Le-
ben, Formin 19; Aleš Fukne 
in Klementina Kokot, 
Turški Vrh 33/a; Miran Pi
jan, Zabovci 11/a, in Alenka 
Vogrinec, Mala vas 16/a. 
UMRLI SO: Genovefa 
Feguš, roj. Žemljic, Žvab 19, 
* 1933,118. maja 2000; Bar
bara Vajs, Zgornja Vižinga 
30, * 1980, t 2. maja 2000; 
Ciril Martinčič, Podvinci 
125 ,* 1930,1 19. maja 2000; 
Stanislav Bratušek, Soviče 
4/a, * 1935, t 22. maja 2000; 
Jakob Vršič, Slavšina 35, * 
1948, t 22. maja 2000; Mari
ja Miklošič, roj. Kukovec, 
Velika Nedelja 25, =ic 1920, t 
22. maja 2000; Avgust Per-
nek, Spuhlja 125, * 1933, t 
20. maja 2000; Silva Koštro, 
roj. Fras, Natašina pot 3, 
Ptuj, * 1949, umrl 24. maja 
2000; Franc Mlakar, Slo
venski trg 3, Ptuj, * 1944, t 
25. maja 2000; Anton Habja
nič, Sedlašek 59, ^ 1926, t 
24. maja 2000. 


